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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد یک باب غرفه را ، از طریق مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی زیر 
به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.

موضوع مزایده: واگذاری سرقفلی و اعیانی غرفه شماره ) 4 ( از بلوک ) 11 ( ، با کار 
بری بنکداری واقع در میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی. 

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید 
رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- 

واحد درآمد مراجعه نمایند ، تلفن 36641174 .
- برآورد قیمت پایه ارزش سرقفلی و اعیانی طبق نظر کار شناس رسمی دادگستری 

مبلغ  8/500/000/000 ریال می باشد .   
- میزان تضمین شرکت در مزایده مبلغ 425/000/000 ریال می باشد .

)با  سازمان  وجه  در  بانکی  ضمانتنامه  صورت  به  مزایده  در  شرکت  تضمین   -
حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 
351082491518231 بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  

پیشنهاد تسلیم گردد.
- حداکثر مهلت دریافت اسناد مزایده تا 10 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.

- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.
تذکر: برنده مزایده می بایست 30% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت 

ماهیانه و در 36 قسط پرداخت نماید.
-مساحت عرصه غرفه : 230 متر مربع . با 100% ساخت   -مساحت اعیانی تقریباً 280 

متر مربع در دو طبقه ،که  شامل دفتر کار و سرویس بهداشتی می باشد.               
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری 97/11/14 می باشد .

- سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند 
کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و 

مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
محل تسلیم پیشنهادها:  قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز طبقه 

4 - معاونت خدمات شهری و امور اجتماعی - واحد حراست 

سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

      آگهی مزایده ) نوبت اول (

سخنگوی سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

جزئیات 900 هزار میلیارد تومان یارانه پنهان

صادق زیباکلام: 

نقد موسوی خوئینی  به آیت الله هاشمی انتقام گیری بود

خبر دستگیری »سیف« صحت دارد؟

رییس ستاد کل نیروهای مسلح :

رسانه ها سناریوهای دشمنان 
در القای یأس و ناامیدی را خنثی کنند

آیا دولت سخنگو نمی خواهد؟!

دولت پشت 
درهـای بسته
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اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم رتبه نخست در ارزیابی عملکرد بین ادارات کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان های کشور را کسب کرد. مهندس سیدموسی حسینی کاشانی با 
بیان اینکه این اداره در میان سی و دو استان شرکت کننده و ارزیابی عملکرد استان ها حائز رتبه 
نخست کشوری گردیده است افزود: این جشنواره که هرساله بین ادارات و دستگاه های اجرایی 
سراسر کشور در قالب جشنواره شهید رجایی برگزار می شود توسط سازمان برنامه ریزی و امور 
استخدامی کشور در قالب شاخص های اختصاصی و عمومی مورد داوری و بررسی نهایی قرار می 
گیرد که بر اساس اعلام این سازمان، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در مجموع این 
شاخص ها، رتبه اول را در میان ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ها کسب نمود.دبیر 

شورای فرهنگ عمومی استان قم افزود: این ارزیابی که سالیانه برگزار می شود...

معاون فنی و عمرانی شهردار قم گفت: در سال جاری 300 میلیارد تومان اوراق مشارکت برای 
مترو منتشر کردیم که این اعتبار در حساب شهرداری موجود بوده و از نظر منابع مالی پروژه دچار 
چالش ویژه نیست. علیرضا قاری قرآن با تاکید بر اینکه بر اساس قانون تامین مالی پروژه های ریلی 
شهرها 50 درصد بر عهده شهرداری و 50 درصد بر عهده دولت است، اظهار کرد: در زمینه تامین 
مالی خط اول مترو ما از نظر منابع مالی مشکل عمده ای نداریم.وی با بیان اینکه شهرداری قم در سال 
جاری 300 میلیارد تومان اوراق مشارکت با سهم 50 درصد شهرداری و 50 درصد دولت منتشر کرده 
است، افزود: این اعتبار در حال حاضر در حساب شهرداری برای تامین مالی خط اول مترو موجود 
است و خوشبختانه بر اساس اتفاق ویژه و خاص این شرایط محقق شده و از نظر منابع مالی پروژه 

دچار چالش ویژه نیست.معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه ...

رییس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه دشمن در 
تلاش است تا مسیر و رویکرد انقلابی جامعه ما را تغییر دهد 
، گفت: برغم تلاشهای گسترده امپراتوری رسانه ای سلطه 
و صهیونیسم، انتظار است رسانه ها و سایت های داخلی با 
هوشیاری به وظایف خود عمل کرده و سناریوهای دشمنان 
در القای یأس و ناامیدی در جامعه و شکستن وحدت ملی 
را خنثی سازند.سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رییس 

ستاد کل نیروهای مسلح در گردهمایی مسئولین و مدیران 
عالی فرهنگی - اجتماعی نیرو های مسلح القای ناکارآمدی 
نظام اسلامی را از خطوط عملیات روانی دشمنان در آستانه 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی برشمرد و اظهار 
کرد:  آنها با  پمپاژ خبری و برنامه سازی و  بکارگیری 
راهبردهای مختلف تلاش می کند تا جمهوری اسلامی را  

ناهماهنگ و مسئولان را  نسبت ...

* شش ماه بدون سخنگو، یک سال بدون نشست خبری

درارزیابی عملکرد بین ادارات کل استان های کشورصورت گرفت

کسب رتبه نخست کشوری توسط
 اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 

معاون فنی و عمرانی شهردار قم :

شهرداری هیچ مشکلی در 
تامین مالی خط اول مترو ندارد

آیت  گفت:  کارگزاران سازندگی   مرکزی حزب  عضوشورای 
الله هاشمی و نظام جدایی ناپذیر بودند و به نوعی در هم گره 
خورده بودند.حسین مرعشی در مراسم سالگرد آیت الله هاشمی 
رفسنجانی که در مجتمع خاتم الانبیا رشت برگزار شد گفت: 
صحبت کردن در خصوص آیت الله هاشمی هم سخت و هم ساده 
است. شخصیتی که تاریخ ایران از دهه 30 تا 90 را می توان  نوشت.

حسین مرعشی بیان کرد: نظام خیلی نیاز دارد ...

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: تصمیم درباره ماندن یا نماندن 
در برجام توسط هیات نظارت بر برجام گرفته می شود؛ آنها مسائل 
و تحولات را ارزیابی می کنند و بر اساس منافع و حاکمیت ملی 
تصمیم مقتضی را در زمان مناسب می گیرند. علی اکبر صالحی 
روز یکشنبه در حاشیه نهمین همایش غزه نماد مقاومت در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: شاخصه صنعت هسته ای ایران این است 

که ما به آستانه های این فناوری با تلاش مهندسین ...

حسین مرعشی:

اصلاح طلبان
 اشتباهات خود را بپذیرند

صالحی: صنعت هسته ای ما به هیچ کس وابسته نیست

تصمیم درباه برجام 
بر عهده هیات نظارت است
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

8

صادق خرازی:

 مسئولان نماد انقلاب اسلامی نیستند

شایسته نیست برای کنار گذاشتن پیرسالاران
 به مجلس متوسل شویم

باید اجازه دهیم 
مردم حرفشان را بزنند
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سیاستوفاصلهازایدهآلیستی
سکوت اصلاح طلبان معنا و مفهوم ندارد، اصلاح طلبان 
یا سکوت کردند یا می گویند »ما پشیمانیم و نباید به 
روحانی رأی می دادیم«، این موضع درستی نیست. اعتبار 
و سرمایه اجتماعی تنها امتیاز اصلاح طلبان محسوب می 

شود چون قدرت و تشکیلات ندارند بنابراین باید درباره درستی تصمیم شان برای حمایت 
از روحانی در سال ۹۲ و ۹۶ با مردم صحبت کنند و توضیح دهند. راه برون رفت از 
وضعیت فعلی این نیست که اصلاح طلبان در انتخابات شرکت نکنند، بلکه برعکس باید 
براساس واقعیت ها با مردم سخن گفت. رویکردی که بهزاد نبوی دنبال می کند. برخی 
می گویند چه طور بهزاد نبوی زمان مجلس ششم در اعتراض به نظارت استصوابی شورای 
نگهبان و ردصلاحیت اصلاح طلبان استعفا کرد اما الان می گوید نباید از اصولگرایان میانه 
رو مثل ناطق، باهنر و لاریجانی جدا شویم؟ در پاسخ به این افراد می گویم واقعیت ها 
چشمان خیلی ها را باز کرد.واقعیت ها باعث می شود که آدم از اوج ایده آلیستی فاصله 
بگیرد و به خیلی چیزها تن بدهد یا آنها را قبول کند. همان طور که چشمان مرحوم 
هاشمی رفسنجانی باز شد یا همان طور که چشمان اصلاح طلبان به روی مرحوم هاشمی 
رفسنجانی باز شد.ما اصلاح طلبان شاید یک روز مجبور شویم به آقای ناطق نوری و علی 
لاریجانی رأی دهیم. اینها بستگی به شرایطی دارد که با آن مواجه می شویم بنابراین نباید 
اسمش را گدایی قدرت گذاشت.اصلاح طلبان چیزی در دولت دوازدهم به دست نیاوردند 
و نمی خواستند به دست بیاورند اما در انتخابات ریاست جمهوری ۹۲ و ۹۶ شرکت کردند 
و به روحانی رأی دادند تا به عقب برنگردیم و سیاست های سال ۸۴ تا ۹۲ بر کشور حاکم 
نشود. معتقدم کار اصلاح طلبان درست بود که سعی خود را بر این گذاشتند تا مردم را 

مجاب به حضور در پای صندوق های رأی کنند.

استانیشدنانتخابات
ونقشاحزاب

در دوره های قبل که در مجلس حضور داشتم طرح 
برگزاری استانی انتنخابات مجلس مطرح شد و با آن موافق 
بودم. معتقدم این طرح می تواند برای منافع ملی مفید 

باشد. استانی شدن وزن نمایندگان را افزایش می دهد، نمایندگان مطرح و شناخته شده 
و دارای دیدگاه های کلان در استان انتخاب می شوند و مورد رأی و حمایت مردم قرار می 
گیرند.استانی شدن انتخابات مجلس به هر صورت موجب می شود احزاب نقش و جایگاه 
های بهتری پیدا کنند و یکی از مشکلات ما در دوره های گذشته این بود که احزاب ما با 
پشتوانه مردمی و اعتبار ملی نبودند. به هر صورت نمایندگان وقتی بیرون مجلس هستند 
یک نگاهی دارند اما وقتی به مجلس می آیند نگاه دیگری پیدا می کنند. آنها باید پشتوانه 
تحلیلی سیاسی از کشور و منافع ملی داشته باشند که ندارند، بر همین اساس کمتر دارای 
دیدگاه آینده نگرانه و جامع اقتصادی هستند.وقتی نماینده برآمده از حزب باشد، حزب 
به عنوان پشتوانه می تواند نماینده را کمک کند. این از مشکلاتی بود که تاکنون داشتیم 
بنابراین احزاب باید در کشور نهادینه شوند و مردم بدانند به چه کسی رأی می دهند و با 
چه دیدگاهی؟احزاب هر کدام اساسنامه و مرامنامه و اصول مورد قبول خود را مطرح می 
کنند. وقتی افرادی که مورد حمایت هر حزبی باشند وارد مجلس می شوند، آن حزب 
باید پاسخگوی عملکرد، رفتار و کارهای نماینده باشد و پشتش را خالی نکند. از طرفی 
مردم به حزب رأی دادند تا آخر پای کار باشد، اگر نبود، می تواند عملکردش از طرف 
افکارعمومی مورد نقد قرار بگیرد.در استانی شدن انتخابات مسائل منطقه ای جایش را به 
مسائل کلان و ملی می دهد. بیشتر نمایندگان بحث ها را در جهت منافع ملی مطرح می 
کنند. همچنین نمایندگان از کارهای دست و پاگیر منطقه ای رها می شوند و این امور به 
شوراهای محلی واگذار می شود. در مجموع اگر برگزاری استانی انتخابات مجلس تصویب 
شود، محاسنش بر معایبش می چربد.البته برخی منتقدان می گویند »استانی شدن 
انتخابات مجلس، تحزب را تقویت نمی کند بلکه نمونه حوزه انتخابیه تهران را در کشور 
تکثیر می کند، کافی است نمایندگان از گیت مجلس رد شوند احتمال دارد بلافاصله 
گرایش دیگری پیدا کنند«، در پاسخ به آنها می گویم این لیست ها مثل لیست امید 
حزبی نبودند بلکه براساس مصالحی گروه ها دور هم جمع شدند. بعد هم که وارد پارلمان 
می شوند متشتت عمل می کنند.اگر در کشور ۱۰-۱۵ حزب شناسنامه دار شناخته شده 
باشند، طبعا می توانند کاندیداهایی را معرفی کنند و فردا نیز پاسخگوی اعمال و رفتار 
نمایندگان مورد حمایت شان باشند ولی امروز چنین نیست، بر همین اساس کسانی 
که روزی طرفدار دولت بودند، امروز یکی یکی خط خودشان را از دولت جدا می کنند. 
در واقع درصدد توجیه بر می آیند که چرا زمانی از آقای روحانی حمایت کردند و امروز 

منتقدش شدیم. این نوع رفتارها برای فرار از مسئولیت پاسخگویی است.

غریبترازاندیشه
واندیشگاهندیدم

اندیشگاه به نهادی گفته می شود که بر پایه بررسی و 
شناخت تحولات ملی و جهانی پیش رو و تاثیر آن بر فضای 
رقابتی و شناخت رقبا، برای سازمان جایگاه نیکو و ایده های 

نوین تعریف می کند.پژوهش همیشه با یک پرسش آغاز می شود اما اندیشه نگاهی به آینده 
است. همچنین پژوهشگاه داده ها را بررسی کرده و بر اساس دانش، پاسخ پرسش ها را پیدا 
می کند اما اندیشگاه با بررسی داده های کنونی و آینده نگری، چالش ها را شناسایی و آنها 
را به فرصت تبدیل می کند. پژوهش با یافتن پرسش به پایان می رسد اما اندیشه از یافتن 
پرسش آغاز می شود. همچنین دستاورد پژوهش یک گام رو به جلو است اما اندیشه افق 
و آینده را پیش بینی می کند. مدیر یک اندیشگاه باید مورد اعتماد نظام و فردی شاخص و 
سرشناس باشد تا نخبگان دعوتش را بپذیرند و به آینده نگری اش اطمینان داشته باشند. 
نقش اندیشگاه در توسعه شناسایی راه میانبر برای رسیدن به مرز دانش جهانی است.بهتر 
است تا جایی که می  توانیم با رقبا رفاقت کنیم، زیرا اگر منافعمان را در تضاد با آنها قرار 
دهیم ممکن است اختلاف زا باشد. اتاق فکر به سازمانی متشکل از افراد خبره و صاحب 
فکر و اندیشه و نوآوری گفته می شود که بر اساس روش های جمع اندیشی و بهره گیری 
حداکثری از خرد جمعی و شبکه مشاوران تخصصی برای حل مشکلات کشور راه حل 
خلاقانه ارائه می کنند. زمان ریاست جمهوری ریگان )در آمریکا(، سیاستمداران متوجه 
بی برنامه بودن دولت شدند و به همین دلیل از بخش خصوصی و دانشگاه  ها خواستند که 
اتاق فکر تشکیل دهند.کشورهای در حال توسعه و کشورهای توسعه یافته به اتاق فکر نیاز 
دارند؛ در کشورهای در حال توسعه مدیران با مشکل کمبود اطلاعات و حتی غلط بودن 
اطلاعات موجود روبرویند. بنابراین احتمال اشتباه در تصمیم گیری آنها وجود دارد.اما در 
کشورهای توسعه یافته اطلاعات به حدی زیاد است که مدیران نمی توانند تصمیم گیری 
کنند. از آنجا که »گرفتن سریع تصمیم«  به اندیشه نیاز دارد، اتاق های فکر می توانند آنها 

را راهنمایی کنند تا گذر زمان آن نهاد را از رقبایش عقب نیندازد. 

شطرنجنظامسلامت
درانتظاروزیر

وقتی سرباز به انتهای صفحه شطرنج می رسد، بازیکن 
می تواند بر اساس شرایط، یک مُهره را وارد صفحه سیاه و 
سپید کند. اکثر مواقع بازیکن ترجیح می دهد وزیر را وارد 
کند. حالا بازیکن نظام سلامت به آخرین خانه رسیده و 

منتظر وزیری است که وارد زمین شده و مسیر را انتخاب کند. وزیر شطرنج، مُهره ای جامع 
الاطراف است که می تواند به هر سمت که خواست حرکت کرده و مُهره های حریف را از 
صفحه بیرون بیندازد. وزیر سلامت هم چنین است که باید مُهره های خودی را به شکل هم 
صنفان خود ببیند و مُهره های حریف را به شکل مشکلات؛ یعنی حریف را مشکلاتی بداند 
که نظام سلامت به آن گرفتار شده است و بازی را به سمتی ببرد که شیرینی بُرد به کام 
یک ملت بنشیند.پس از استعفای سید حسن هاشمی، زمام امور حوزه سلامت به دست 
سعید نمکی سپرده شد. فردی که پیشتر خود بر بودجه ریزی حوزه های اجتماعی از جمله 
سلامت نظارت داشت و در سال های اخیر بارها و بارها بر اجرای قانون در نظام سلامت تاکید 
کرده است. نمکی راه نجات نظام سلامت را اجرای کامل ۴ رکن اساسی نظام ارجاع، پرونده 
الکترونیک سلامت، پزشک خانواده و راهنماهای بالینی بر اساس قوانین پنجم و ششم توسعه 
اعلام کرده و گفته که تا پایان امسال برنامه پزشک خانواده را در بخش عمده کشور اجرا می 
کند.او معتقد است راه اصلاح نظام سلامت از مسیر پیشگیری می گذرد و حتی این اعتقاد را 
در احکام صادره اخیر به معاونان بهداشت و درمان خود بیان کرده است. اعتقادی راسخ که 
شاید از زمانی که این داروساز در سال های دور زمانی که بر صندلی معاونت بهداشت وزار 
بهداشت نشسته بود، منشا می گیرد.او البته زمانی بر صندلی وزارت بهداشت نشسته است 
که ۵ سالی از اجرای طرح تحول سلامت گذشته است و او نیز اعلام کرده که قطار این طرح 
در هیچ ایستگاهی متوقف نخواهد شد و فقط در مسیر حرکت تعمیر می شود و البته به 
گفته او مسیر تعمیر طرح تحول سلامت توجه به ۴ اصلی است که پیشتر اعلام کرده بود 
و در قوانین پنجم و ششم نیز به آنها تاکید شده است. توجه ویژه به بیماری های غیرواگیر، 
مدیریت منابع و تمرکز بر پیشگیری، تکه کلام هایی است که سعید نمکی غیرپزشک برای 
اداره وزارت بهداشت در سر دارد.حالا باید دید آیا رئیس جمهوری بعد از استعفای پر سر و 
صدای سید حسن هاشمی، سعید نمکی را که دیدگاه های خود را بیان کرده، برای ورود به 

بازی پیچیده شطرنج نظام سلامت معرفی می کند؟

رییسستادکلنیروهایمسلح:

رسانههاسناریوهایدشمنان
درالقاییأسوناامیدیراخنثیکنند

رییس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه دشمن در تلاش است تا مسیر و رویکرد 
انقلابی جامعه ما را تغییر دهد ، گفت: برغم تلاشهای گسترده امپراتوری رسانه ای سلطه 
و صهیونیسم، انتظار است رسانه ها و سایت های داخلی با هوشیاری به وظایف خود عمل 
کرده و سناریوهای دشمنان در القای یأس و ناامیدی در جامعه و شکستن وحدت ملی 

را خنثی سازند.
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رییس ستاد کل نیروهای مسلح در گردهمایی 
مسئولین و مدیران عالی فرهنگی - اجتماعی نیرو های مسلح القای ناکارآمدی نظام 
اسلامی را از خطوط عملیات روانی دشمنان در آستانه چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی برشمرد و اظهار کرد:  آنها با  پمپاژ خبری و برنامه سازی و  بکارگیری راهبردهای 
مختلف تلاش می کند تا جمهوری اسلامی را  ناهماهنگ و مسئولان را  نسبت به 
مشکلات معیشتی مردم بی توجه جلوه دهند که این نیز جزو خطوط تبلیغاتی دشمن 

است؛  امروز پمپاژ ناامیدی به شدت از جانب دشمن انجام می پذیرد .
سرلشکر باقری همچنین ترغیب جوانان به مهاجرت از کشور ، تبلیغ توسعه فساد و 
عمیق تر شدن شکاف طبقاتی ، تبلیغ ضرورت کوتاه آمدن از آرمان های انقلاب اسلامی و 
سازش با استکبار جهانی و در نهایت ترساندن مردم از وقوع جنگ به دلیل ایستادگی نظام 

در برابر ابرقدرتها را از دیگر رئوس خطوط رسانه ای دشمن برشمرد .
وی افزود: آمریکا در دوره فعلی حاکمیتی خود هزینه تمام این گونه اقدامات را در 
جهان به سمت صفر میل داد، اما بودجه این کار در وزارت خارجه آمریکا که حدود ۲۰۰ 
میلیون دلار بود ،برای سال ۲۰۱۹ به ۴۵۰ میلیون دلار افزایش پیدا کرد و این یکی از 

بودجه هایی است که برای کار بر روی ایران اختصاص دارد.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح در ادامه با برشماری دستاورد های ارزشمند انقلاب 
اسلامی و محور مقاومت در نبرد علیه تروریسم تکفیری در سالهای اخیر، تصریح کرد: 
این توفیقات بسیار بزرگ امروز در منطقه به دست آمده است و سوریه و عراق از لوث 
وجود تروریست ها نجات پیدا کرده اند که اگر غفلت می کردیم امروز حاکمیت داعش 
در آنجا مستقر شده بود،اما برغم تمامی تلاشهای دشمنان امروز کشورهای ایجاد کننده 
تروریست ها برای باز کردن سفارتخانه در سوریه و عراق به صف شده اند.وی خاطرنشان 
کرد:  اگر امریکاییها ۷ هزار میلیارد دلار در سوریه و عراق هزینه کردند و هیچ دستاوردی  
به دست نیاوردند، میزان هزینه کرد ما ، بسیار اندک و ناچیز بود و همت، جهاد، تلاش، 

فکر، مدیریت و هدایت این نتایج و دستاوردهای مهم و راهبردی را رقم زد.

وزیرنفت:

هیچخلافیدرانتصابات
ستارهخلیجفارسرخندادهاست

وزیر نفت گفت: هیچ خلاف قانونی در عزل و نصب هیات مدیره شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس انجام نشده و طبق قانون مدیرعامل آن تغییر کرده است.

»بیژن زنگنه« برای پاسخ به دو سوال احمد سالک نماینده اصفهان در جلسه علنی 
امروز - یکشنبه - مجلس حضور یافت.سالک درمورد دلیل اقدام خلاف قانون معاون وزیر 
نفت و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش در عزل و نصب هیات مدیره شرکت نفت 
ستاره خلیج فارس و ورود بنزین به کشور با وجود تولید ۲۴ میلیون لیتر بنزین در ستاره 
خلیج فارس از زنگنه سوال کرد.وزیر نفت نیز در پاسخ به این سوال تاکید کرد: بعد از 
3۰ سال شرکت داری، قانون تجارت و شرکت داری را بلد هستم.وی با یادآوری این که 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس مشمول قانون تجارت است، افزود: اعضای هیات مدیره 
یک شرکت طبق قانون تجارت هم می توانند حقیقی و هم می توانند حقوقی باشند، 
اعضای هیات مدیره این شرکت پنج عضو حقوقی بودند که دو عضو حقوقی توسط شستا، 
یک عضو توسط شرکت پالایش و پخش و دو عضو هم توسط صندوق بازنشستگی نفت 
انتخاب می شوند.وزیر نفت تصریح کرد: هیچ تغییری در هیات مدیره صورت نگرفته 
است، تمامی اعضای حقوقی بوده و هستند اما طبق قانون تجارت هیات مدیره می تواند 
مدیرعامل را هر وقت بخواهد عزل و تغییر دهد.زنگنه ادامه داد: در جلسه ای که در مهر 
۹۶ برگزار شد، هیات مدیره این شرکت با سه عضو از پنج عضو تصمیم به تغییر مدیرعامل 
آن گرفت که این در صورت جلسه در ثبت شرکت ها قید شده است. وی خاطرنشان کرد: 
نماینده اصفهان بیان کرده که مدیرعامل را باید مجمع عمومی این شرکت عزل و نصب 
کند ولی به ایشان گفتم طبق قانون تجارت، هیات مدیره عزل و نصب را انجام می دهد.

وزیر نفت گفت: هم اکنون مدیرعامل این شرکت را تغییر داده اند که هیچ خلاف 
قانون صورت نگرفته است، در این راستا هیات مدیره تصمیم گیری کرده و معاون وزیر 

نفت در امور پالایش و پخش تصمیمی نگرفته است. 

مصطفیکواکبیان:

مجمعصرفابهاختلافمجلس
وشوراینگهباندرCFTورودکند

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
این مجمع صرفا در مورد اختلافات بین مجلس و شورای نگهبان باید ورود کند گفت: 
چهارلایحه مربوط به اف ای تی اف از نظر دولت،  مجلس و شورای نگهبان تعیین تکلیف 
شده است بنابراین مجمع تشخیص مصلحت نظام باید هر چه زودتر نظر نهایی خود 
را اعلام کند. مصطفی کواکبیان روز یکشنبه در حاشیه جلسه علنی مجلس در جمع 
خبرنگاران درباره مصوبه CFTگفت: مصوبه ای که امروز مجلس آن را تصویب کرد بسیار 
مهم بود . مجلس بررسی این موضوع را حدود یکسال قبل شروع کرده بود و امروز تمام 
کرد. هم دولت ، هم مجلس و هم شورای نگهبان در مورد چهارلایحه مربوط به اف ای تی 
اف نظر خود را دادند و دو لایحه یعنی مبارزه با پولشویی و مبارزه با تامین مالی تروریسم 
در سه نهاد مذکور تعیین و تکلیف شد که برای نظر نهایی به مجمع تشخیص مصلحت 
ارجاع شد.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید کرد: نکته مهم 
این است که شورای نگهبان ، مجلس و دولت در مورد این چهارموضوع کاری ندارند و فقط 
مجمع تشخیص باید نظر دهد و با مصالحی که تشخیص می دهد منافع ملی را در نظر 
بگیرد.وی یاد آور شد: با توجه به جو کلی مجمع تشخیص به احتمال زیاد این دو مورد 
نیز در مجمع تصویب خواهد شد در غیر این صورت بزرگان باید تصمیم بگیرند که چه 

برخوردی باید در مورد اف ای تی اف داشته باشیم.

درجلسهشورایعالیهماهنگیاقتصادیتاکیدشد؛

حمایتدولتازاقشارکمدرآمدادامهمییابد
تسریع در روند تصویب لایحه واگذاری سهام عدالت و تداوم حمایت دولت از اقشار 
کم درآمد در جلسه روز یکشنبه شورای عالی هماهنگی اقتصادی مورد تاکید قرار گرفت. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، شورای عالی هماهنگی اقتصادی روز 
یکشنبه به ریاست حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی رییس جمهوری و با 
حضور رییس مجلس شورای اسلامی، رییس قوه قضائیه و دیگر اعضا تشکیل جلسه داد.

در این جلسه، سران قوا با توجه به تلاش بدخواهان ایران برای کمرنگ نشان دادن 
دستاوردهای انقلاب اسلامی و پررنگ نشان دادن مشکلات اقتصادی جاری کشور، تاکید 
کردند که مسوولان و مدیران کشور و رسانه ها با تشریح پیشرفت های کشور در طول 
۴۰ سال گذشته، نمایشی از تلاش و فعالیت ملت و دولت و تقویت وحدت، همبستگی 

و اقتدار ملی را به نمایش بگذارند.
شورای عالی هماهنگی اقتصادی همچنین طرح های دولت برای حمایت از تولید و 
اشتغال در سال جاری را مورد بررسی قرار داد و بر تداوم توزیع بسته های معیشتی برای 
قشرهای کم درآمد جامعه تاکید کرد.شورای عالی همچنین خواستار تسریع در روند 
تصویب لایحه واگذاری سهام عدالت شدکه هم اکنون در دستور کار مجلس شورای 

اسلامی قرار دارد.
همچنین مقرر شد در هماهنگی دولت و مجلس شورای اسلامی، موضوع کمک به 
واحدهای تولیدی در باز پرداخت تسهیلات بانکی نهایی شده و نتیجه به شورای عالی 
گزارش شود.در این جلسه، بحث اصلاح نظام بانکی نیز ادامه یافت و چند بند دیگر از 

پیشنهادهای بانک مرکزی در این زمینه مورد بررسی و تصویب قرار گرفت.

رئیسکمیسیونامنیتملیمجلس:

باعضویتدرCFTمشکلیبهوجودنمیآید
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس  گفت :با عضویت ایران در CFT به ویژه با 

گذاشتن حق شرط مشکلی برای کشور به وجود نخواهد آمد
حشمت الله فلاحت پیشه پس از ارجاع این لایحه به مجمع تشخیص مصلحت نظام 
افزود: شورای نگهبان در باره این لایحه ۲۲ ایراد مطرح کرده بود که تعدادی از آنها رفع 

شد اما درباره مابقی ، کمیسیون امنیت ملی اصرار بر مصوبه قبلی کرد .
وی بابیان اینکه مهمترین بحث مخالفان عضویت ایران در CFT به ماده ۶ برمی گردد 
که درباره گذاشتن حق شرط است افزود : هم اکنون از کل کشورهایی که به عضویت آن 

در آمده اند ۷3 کشور با حق شرط عضو شدند که مشکلی برایشان پیش نیامده است.
فلاحت پیشه افزود: ما در این لایحه آورده ایم که اگر مواردی از این لایحه با قانون 
اساسی کشورمان مغایرت داشت قانون اساسی ارجحیت دارد و دولت در این زمینه اختیار 
عمل دارد که چگونه برخورد کند بنابراین پیش بینی ما هم این است که با حق شرط 

هایی که گذاشته شده مشکلی برای کشور به وجود نخواهد آمد.

گفت:  اتمی  انرژی  سازمان  رییس 
تصمیم درباره ماندن یا نماندن در برجام 
گرفته  برجام  بر  نظارت  هیات  توسط 
می شود؛ آنها مسائل و تحولات را ارزیابی 
می کنند و بر اساس منافع و حاکمیت 
ملی تصمیم مقتضی را در زمان مناسب 

می گیرند. 
در  یکشنبه  روز  صالحی  اکبر  علی 
حاشیه نهمین همایش غزه نماد مقاومت 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت: شاخصه 
که  است  این  ایران  هسته ای  صنعت 
ما به آستانه های این فناوری با تلاش 
مهندسین خودمان رسیده ایم و در این 

فناوری کسی به ما کمک نکرده است.
وی افزود: البته ما از کتب و مقالات 
دیگران استفاده کردیم، اما خودمان این 
صنعت را در کشور پایه ریزی کردیم و 
به همین علت ما در این صنعت دیگر 
وابستگی آنچنان به کسی نداریم و این 
صنعت را می توانیم روز به روز به بلوغ 
انرژی  سازمان  برسانیم.رییس  بیشتری 
اتمی تصریح کرد: از این نظر ما در بین 
کشورهای در حال توسعه کشور استثنایی 
پای  روی  بودیم  مجبور  چون  هستیم 
به  پاسخ  در  بایستیم.صالحی  خودمان 
خبرنگار  بازداشت  درباره  دیگری  سوال 
اظهار داشت:  آمریکا،  در  تی وی  پرس 
نشان  را  آمریکا  دولت  اقدام ضعف  این 
می دهدکه همواره ادعا می کند منادی 
شد:  یادآور  دنیاست.وی  در  دموکراسی 

این چه دموکراسی است، خانمی که به 
آنجا سفر کرده تا خانواده خود را ببیند 
و خبرنگار پرتلاش و پرزحمتی که کار 
خاصی جز کار خبرنگاری انجام نداده، از 
سوی آنها بازداشت می شود و کسی هم 
صدایش در نمی آید.رییس سازمان انرژی 
وقتی  غربی  داد: کشورهای  ادامه  اتمی 
موضوعی در مسیر خودشان باشد گوش 
دنیا را کر می کنند ولی وقتی متاسفانه 
چنین اتفاقی می افتد که حقانیت ایشان و 
مظلومیت این خانم بر همه آشکار است، 
صدایی از آنها نمی شنویم.صالحی با بیان 
این که اتحادیه اروپا چرا در ارتباط با حقوق 
بشر درباره ایران این همه حرف و حدیث 
دارد ولی چرا اینجا ساکت است و حرفی 
نمی زند؟ تصریح کرد: مگر ایشان خبرنگار 
هم  بوده  خبرنگار  هم  ایشان  نیست. 

خانواده و هم مادر بوده. درباره دیگران می 
گویند مادر بوده، مگر ایشان مادر نیست 
دادند؟  انجام  کاری  چه  ندارد،  فرزند  و 
گرفته  شاهد  عنوان  به  را  او  می گویند 
اند، مگر به عنوان شاهد کسی را زندانی 
می کنند.وی در پاسخ به سوال دیگری 
مبنی بر اینکه اروپایی ها می گویند ایران 
از برجام خارج نمی شود، گفت: تصمیم 
درباره ماندن یا نماندن در برجام توسط 
هیات نظارت بر برجام گرفته می شود؛ آنها 
مسائل و تحولات را ارزیابی می کنند و بر 
اساس منافع ملی و حاکمیت ملی تصمیم 

مقتضی را در زمان مناسب می گیرند.
*ملتهادلشانبامقاومتمردم

فلسطیناست
رییس سازمان انرژی اتمی در پاسخ 
به سوال دیگری درباره برگزاری نهمین 

همایش غزه نماد مقاومت اظهار داشت: 
افکار  برای  ها  کنفرانس  این  برگزاری 
عمومی کشورهای عربی و اسلامی بسیار 
مفید است که با این اقدام ما افکار عمومی 
رژیم  مقابل  در  مقاومت  به  نسبت  را 
صهیونیستی زنده و شاداب نگه داریم تا به 

فراموشی سپرده نشود.
صالحی اضافه کرد: برگزاری اینگونه 
همایش ها تذکری به خود ما هست و 
ما دائم باید به خودمان متذکر شویم که 
قضیه ای به نام قضیه فلسطین رخ داده 
و یک کشور اسلامی اشغال شده است و 
تمامی مسلمین باید دست در دست هم 
بگذارند و این کشور را از دست اشغالگران 
صهیونیست آزاد کنند و فلسطینی های 
آواره را به کشورشان برگردانند تا دنیا آرام 
بگیرد.وی با بیان این که ملت ها دلشان با 
مقاومت مردم فلسطین است، تصریح کرد: 
متاسفانه این حاکمیت ها هستند که نمی 
گذارند صدای ملت ها به گوش جهانیان 
برسد، ما با برگزاری اینگونه همایش ها می 
توانیم کمک کنیم تا این صدا به گوش 
همگان برسد.رییس سازمان انرژی اتمی 
در پاسخ به سوال دیگری درباره ظهارات 
آمریکا  رییس جمهوری  مشاور  بولتون 
مبنی بر اینکه ایران هر گزارشی که به 
سازمان بین المللی انرژی اتمی می دهد، 
درست نیست و اطلاعات غلط می دهد، 
گفت: آقای بولتون تا کنون حرف راست 

نزده است.

جمهوری  ریاست  پارلمانی  معاون 
بودجه  تاکید  را  مطلق  فقر  با  مقابله 
تاکید  به  با توجه  ۹۸ دانست و گفت: 
رییس  جمهوری، از تمامی سازمان ها و 
وزارتخانه ها درخواست داریم که به دلیل 
کار کارشناسی که انجام شده است از 
بودجه  تغییر  برای  دوباره  رایزنی های 

اجتناب کنند.
 حسینعلی امیری امروز- یکشنبه- 
در نشست شورای معاونان امور مجلس 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی که به 
میزبانی وزارت راه و شهرسازی با حضور 
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در 
ساختمان دادمان وزارتخانه برگزار شد، 

افزود: بودجه ۹۸ انقباضی خواهد بود.

وی ادامه داد: این بودجه به گونه ای 
تهیه شده که رهنمودهای مقام معظم 
رهبری نیز در آن لحاظ شده است و با 
توجه به تاکید رییس جمهوری، از تمامی 
درخواست  ها  وزارتخانه  و  سازمان ها 
که  کارشناسی  کار  دلیل  به  که  داریم 
از رایزنی های دوباره  انجام شده است 

برای تغییر بودجه اجتناب کنند.
جمهوری  ریاست  پارلمانی  معاون 
سال ۹۸  بودجه  های  ویژگی  بیان  در 
اعلام کرد: ثبات بهای حامل های انرژی، 
های  ظرفیت  و  اقدامات  هماهنگی 
اجرایی کشور، اهتمام به انضباط مالی 
کارایی  در جهت  اداری  نظام  اصلاح  و 
و  توانمندسازی   ،۹۸ بودجه  در  دولت 

تجهیز  دولتی،  شرکت های  بهره وری 
منابع غیرنفتی با توجه به بودجه نفتی، 
ساماندهی طرح های تملک و دارایی، 
که  عملکرد  بر  مبتنی  ریزی  بودجه 
از  بخشی  است  بودجه  ضرورت لایحه 

ویژگی هایی بودجه سال ۹۸ است.
ویژگی های  دیگر  بیان  در  امیری 
معیشت  از  حمایت   ،۹۸ سال  بودجه 
اشتغال،  و  تولید  از  حمایت  عمومی، 
 ۱3 رشد  بودجه،  پایداری  افزایش 
افزایش  عمرانی،  های  طرح  درصدی 
حقوق کارمندان و بازنشستگان، تامین 
مالیاتی،  تراز  بهبود  اجتماعی،  عدالت 
برقراری یارانه برای خانوارهای نیازمند، 
مقابله  سلامت،  تحول  طرح  استمرار 

با فقر مطلق، حفظ مشاغل موجود را 
برشمرد.

وی بیان کرد: نمایندگان دستگاه ها 
و وزارتخانه ها حتما مکاتبات نمایندگان 
مجلس را به موقع پاسخ دهند. معاون 
درخصوص  جمهوری  ریاست  پارلمانی 
مجلس  و  دولت  تعامل  دستورالعمل 
تصریح کرد: معاونان پارلمانی دستورالعمل 
رده های  به  را  مجلس  و  دولت  تعامل 
کنند  ابلاغ  استان ها  ویژه  به  تر  پایین 
زیرا این دستورالعمل بسیاری از فشارها 
را از وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی 
کاهش می دهد و عملیاتی شدن مفاد این 
دستورالعمل منجربه ضابطه مند شدن 

روابط دولت و مجلس می شود.

صالحی:صنعتهستهایمابههیچکسوابستهنیست

تصمیم درباه برجام بر عهده هیات نظارت است

معاونپارلمانیریاستجمهوری:

دستگاههاازرایزنیهایدوبارهبرایتغییربودجهاجتنابکنند

اخبــار سرمقاله

یادداشت )1(

یادداشت )2(

یادداشت )2(

وزیر کشور گفت: ذهنیت های نادرست فردی که به 
پنداشت های نادرست اجتماعی منتهی می شود، بالاترین 
زمینه فساد در جامعه را فراهم می کند چرا که با این 
پنداشته ها، بسیاری از جهت گیری های نادرست و مهم 

تر از آن، ناهنجاری ها، عادی و عرفی می شود. 
یکصدو  در  یکشنبه  روز  عبدالرضا رحمانی فضلی 
سیزدهمین نشست شورای اجتماعی کشور پس از ارائه 
گزارش از سوی رییس سازمان بهزیستی، ضمن اشاره 
به اهمیت انجام چنین پژوهش هایی در کشور افزود: در 
تحقیقات اجتماعی و خصوصا در بخش تحلیل، نظرات 
و دیدگاه های متفاوتی وجود دارد که با تکرار روندها و 
فرایندهای پژوهشی می توان در تحلیل نتایج به قطعیت 
بیشتری رسید.وزیر کشور به اهمیت ذهنیت آحاد جامعه 
در خصوص مسائل مختلف و ادراک عمومی از شرایط 
اجتماعی از جمله آسیب های اجتماعی پرداخت و گفت: 
رابطه عین و ذهن بسیار وثیق است و ما به عنوان فرد فرد 
اعضای جامعه، بر اساس دریافت های ذهنی خود، ذهنیت 
جامعه را می سازیم. وی با اشاره به یافته های پژوهشی 
معتبر از جمله پژوهش ارائه شده در این جلسه ناظر بر 
فاصله زیاد بین واقعیات جامعه با ذهنیت مردم گفت: باید 
با تلاش در جهت واقعی سازی ذهنیت ها، این فاصله زیاد 
را کم کنیم؛ چرا که تصویرهای ذهنی غلط به تدریج به 
باور و اندیشه تبدیل می شود و در آن صورت می تواند 

تبعات جبران ناپذیر داشته باشد.
وی افزود: ذهنیت های نادرست فردی که به پنداشت 
های نادرست اجتماعی منتهی می شود، بالاترین زمینه 

فساد در جامعه را فراهم می کند چرا که با این پنداشته 
ها، بسیاری از جهت گیری های نادرست و مهم تر از آن، 
ناهنجاری ها، عادی و عرفی می شود و در نتیجه این 
باورهای ذهنی غیر مطلوب که بر اساس تصورات غلط 

شکل گرفته است، تدریجا به عینیت می رسد.
وزیر کشور در ادامه به اهمیت برنامه ریزی دقیق برای 
اطلاع رسانی عمومی و تبلیغات کاربردی در مورد نتایج 
پژوهش ارائه شده گفت: باید در خصوص نتایج و آمار این 
پژوهش، پیوست رسانه ای و اجرایی قوی تدوین و مصوب 
شود و به دستگاه ها ابلاغ کنیم تا در خصوص نتایج این 

طرح به خوبی عمل کنند.
وی افزود: رسانه ها می توانند نقش مهمی در انتشار 
موثر نتایج این پیمایش و دیگر طرح های پژوهشی عرصه 
اجتماعی کشور داشته باشند مشروط بر آن که به صورت 
دقیقی نسبت به موضوع و مقدمات و موخرات آن آگاه 

شوند و بتوانند نتایج را به درستی به مردم منتقل کنند.
رحمانی فضلی گفت: باید برنامه ریزی دقیق علمی 
و رسانه ای در خصوص اولویت های تعیین شده در این 
طرح انجام شود که یکی از مهمترین مباحث در این 
زمینه می تواند، قاعده مند سازی اعلام آمارهای اجتماعی 
و پیشگیری از اعلام آمارهای غلط در عرصه اجتماعی 

کشور باشد. 
وزیر کشور در این زمینه به تجربه موفق ستاد اطلاع 
رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور اشاره کرد و گفت: 
با پیگیری ستاد و همکاری دستگاه قضایی، مدعیان 
به  را  کشور  اقتصادی  شرایط  خصوص  در  اطلاعات 

ارائه مستندات خود ملزم کردیم که این امر در کاهش 
اظهارنظرهای غلط و نادرست بسیار موثر بود.

وزیر کشور به سطح بالای دینداری مردم و رابطه بسیار 
موثر پایبندی های دینی با رفتار فردی و اجتماعی به 
عنوان یکی از نتایج مهم پژوهش های ارائه شده اشاره کرد 
و با مرور برخی مظاهر غیر دینی که منجر به برداشت های 
غلط از سطح دینداری جامعه می شود، گفت: نباید ملاک 
دینداری را فقط تظاهر بیرونی قرار دهیم هرچند آنها هم 
خیلی مهم هستند و مقابل رفتارهای ظاهری غیر دینی، 

واکنش های غیر موثر داشته باشیم.
وی ادامه داد: دین داری از رهگذر دل و عقل و یا 
نسبتی از هر دو راه حاصل می شود اما در هر دو مسیر، 
بیان و عمل تاثیرگذار است و در هر صورت کلام خشن 
و یا عمل نامناسب، فرد را از دین و آموزه های آن دور 

خواهد کرد.
رحمانی فضلی در ادامه همین بحث به ریشه یابی بروز 
و رونق گرفتن مباحثی تحت عنوان عرفان های نوظهور و 
در واقع کاذب اشاره کرد و گفت: وقتی به واسطه عوامل 
و دلایل مختلف و از جمله برخی اشتباهات در روش ها و 
شیوه ها، خلأهای معنوی در جامعه ایجاد می شود و افراد 
نمی توانند عرفان ناب دینی را از جایگزین های جعلی و 

کاذب آن جدا کنند، گرفتار انحرافات می شوند.
وزیر کشور تاکید کرد: باید در حوزه دین بیشتر و 
البته موثر تر از گذشته کار کنیم و مراجع ذیربط از جمله 
سازمان تبلیغات اسلامی و حوزه های علمیه باید زبان، 

ادبیات و راه های موثر تر نفوذ دینداری را دنبال کنند.

وزیرکشور:

ذهنیتهاینادرستفردیبالاترینزمینهفسادرادرجامعهفراهممیکند

یک عضو فراکسیون امید مجلس با بیان این که برخی موضع گیری ها در خصوص 
اصلاح قانون انتخابات در بیان مساله بوده نه در راستای حل مساله، گفت:  به نظر 

می رسد اصلاح قانون انتخابات با موانع جدی روبرو شده است.
جلال میرزایی در نطق میان دستور جلسه علنی امروز مجلس با بیان اینکه بعد 
از ۴ دهه عمر انقلاب و ورود به دهه پنجم انقلاب اسلامی جا دارد با نگاه به آینده و 
اعتلا و توسعه  کشور بر چالش ها تمرکز کنیم، ابراز عقیده کرد: اولین چالش ناکارآمدی 
سیستم اداری است که برخورد سلیقه ای با این موضوع موجب استمرار ناکارآمدی این 
سیستم شده است. باید توجه کرد که نقش مدیران در این خصوص بی تاثیر نیست. 
اکنون وارث مدیرانی هستیم که هنرشان فقط بیان مساله  است. فقط وعده می دهند و 
در راستای حل مشکلات به کارهای نمایشی روی می آورند. در این سیستم کارمندها 
باید قسمتی از انرژی خود را صرف تمجید مدیران کنند. در این ساختار ارتقاها بر معیار 

قرابت و نزدیکی با مدیر انجام می شود.
وی افزود: مجلس باید با هدف اصلاح امور و مبارزه با فساد که از همین نقطه 
آغاز می شود ساز و کاری بر نظارت انتصابات تعریف کند. چالش سوم چالش ناشی از 
افزایش سطح انتظارات است. بیان مسائلی مانند کاهش نرخ تورم، وعده امکانات رفاهی 
بیشتر، افزایش وام ازدواج در حالی که رشد اقتصادی کشور منفی است، عجیب است. 
برخی با بهره گیری از مشکلات، مسابقه ای در بیان مشکلات راه انداخته اند. ادامه این 
مسائل راه را برای تشدید احساس محرومیت نسبی افزایش می دهد و موجب نارضایی 

اجتماعی می شود.

این عضو فراکسیون امید مجلس اظهار کرد: اما چالش سوم در حوزه  سیاسی 
است. ما پس از چهار دهه نتوانستیم مشارکت توام با رقابت سیاسی را در کشور 
نهادینه کنیم. اصلاح قانون انتخابات در این خصوص موثر است. ما شاهد اظهاراتی 
در این خصوص بوده ایم به گونه ای که به نقش احزاب سیاسی در جامعه پذیری 
سیاسی تاکید شد و از تفوق نگاه ملی سخن آورده شد. در نتیجه این موضوع منجر 
به گفتمانی فراجناحی شد و موجب شد به اصلاح قانون انتخابات با هدف کارآمدی 
قوه مقننه توجه شود. این اصلاح قانون انتخابات با تمرکز استانی شدن حوزه  انتخابیه 
در دستور کار مجلس قرار گرفت ولی برخی از موضع گیری ها در این خصوص نشان 
می دهد آنچه بیش از این در ضرورت اصلاح گفته شده است در خصوص بیان مساله 
بوده نه در خصوص حل مساله. حالا بر خلاف رویکرد پیشین گفته می شود این 
طرح ضربات بزرگی به عدالت و جمهوریت می زند و به نظر می رسد اصلاح قانون 

انتخابات با موانع جدی روبرو است.
گفت:  و  کرد  عنوان  خارجی  سیاسی  حوزه   در  را  بعدی  چالش  میرزایی 
خروج ترامپ از برجام و بازگشت تحریم های آمریکا گفتمان دولت روحانی را 
در عرصه  روابط خارجی با مشکل روبرو کرده است و بیم آن می رود اصل و 
اهمیت دیپلماسی به عنوان وسیله ای کم هزینه برای نیل به توسعه به حاشیه 
برود. فقدان چارچوب نظری و نداشتن راهبرد در دیپلماسی موجب مشکلاتی 
در حوزه استراتژی می شود. باید هنر استفاده از ظرفیت های بین المللی را مورد 

توجه قرار دهیم.

جلالمیرزایی:

اصلاحقانونانتخاباتباموانعجدیروبروست

سازندگی   کارگزاران  حزب  مرکزی  عضوشورای 
گفت: آیت الله هاشمی و نظام جدایی ناپذیر بودند و به 

نوعی در هم گره خورده بودند.
حسین مرعشی در مراسم سالگرد آیت الله هاشمی 
رفسنجانی که در مجتمع خاتم الانبیا رشت برگزار شد 
گفت: صحبت کردن در خصوص آیت الله هاشمی هم 
سخت و هم ساده است. شخصیتی که تاریخ ایران از 

دهه 3۰ تا ۹۰ را می توان  نوشت.
حسین مرعشی بیان کرد: نظام خیلی نیاز دارد 
برای  و  بهانه ای  هر  به  شویم  جمع  هم  دور  ما  که 
هم  و  همگرایی  مردم  به  خدمت  و  امور  پیشبرد 
امور و رفع مشکلات  باشیم. اصلاح  اندیشی داشته 
با  آقای هاشمی  بود،  آقای هاشمی  اهداف  از  مردم 
اما  شنید  انتقاداتی  و  دید  زیادی  ناملایمات  اینکه 

تحمل کرد و ایستادگی کرد.
مرعشی ادامه داد: آیت الله هاشمی و نظام جدایی 
ناپذیر بودند و به نوعی در هم گره خورده بودند. آیت الله 

هاشمی استدلال دقیقی نسبت به وقایع داشت.
آقای  خارجی  سیاست  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
هاشمی دنبال تنش زدایی در منطقه بود و یخهای بین 
روابط ایران و عربستان توسط هاشمی باز شد. آیت الله 
هاشمی مهارت عجیبی در ارتباط برقرار کردن داشت و 
توانست ملک عبدالله را در جلسه ای در طی دو ساعت 

جذب کند.
مرعشی اذعان داشت: در سیاست خارجی با سایر 
کشورها نیز ایشان پیش رو بودند. در مسایل فرهنگی و 

اجتماعی نیز آیت الله هاشمی دید بازی داشتند.
وی خاطرنشان کرد: اگر قرار است اصلاح طلبان در 

مجلس و انتخابات حضور داشته باشند باید بزرگان وارد 
عرصه شوند ولو اینکه رد صلاحیت شوند.

وی ادامه داد: ما اصلاح طلبان باید اشتباهات خود را 
بپذیریم. در انتخابات ۹۲ دکتر روحانی را به عنوان فردی 
که نماینده  مقام معظم رهبری در شورای امنیت ملی 
بوده است انتخاب کردیم تا بتوانیم در جهت اصلاح امور 
کشور گام برداریم و هدف ما ترمیم رابطه  اصلاح طلبان 

و مقام معظم رهبری بود.
وی با انتقاد از رفتار احمدی نژاد در طول ریاست 
جمهوری اش  و سال ۸۸ گفت: باید مسایل گذشته را 

کنار بگذاریم و موضوعات را حل کنیم.
مرعشی ادامه داد: با انگ زنی ها نسبت به افراد و 
رجال کشور نمی توانیم تنها با عده اندکی کشور را 

مدیریت کنیم.

حسینمرعشی:

اصلاحطلباناشتباهاتخودرابپذیرند

صادقزیباکلام

حسینسبحانینیا

علیعبدالعلیزاده

امیرپروسنان
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اقتصادی

 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

چراکالاهاارزانبهدستمردمنمیرسد؟
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس به هشدار به همکارانش در مجلس گفت: در صحن 
علنی مجلس باید به این پرسش پاسخ دهیم که با وجود اختصاص ۱۴ میلیارد دلار از 
درآمدهای کمیاب نفتی به کالاهای اساسی چرا این کالاها همچنان ارزان به دست مردم 

نمی رسد؟
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین حسین زاده بحرینی در نطق میان دستور 
روز یکشنبه مجلس با تسلیت ایام شهادت حضرت زهرا )س(، گفت: در روزهای تدبیر 

مجلس برای بررسی مهمترین سند مالی کشور در سال ۱۳۹۸ هستیم.
نماینده مردم مشهد در مجلس رسیدگی به لایحه بودجه سال آینده در کمیسیون 
تلفیق بودجه ۹۸ را با یک ابهام بزرگ روبرو دانست و افزود: معیشت مردم اولین موضوعی 
است که در لایحه بودجه سال آینده با آن روبرو هستیم. مهمترین سوالی که در لایحه 
بودجه باید توسط دولتمردان و نمایندگان مجلس پاسخ داده شود این است که چگونه 

باید اهداف برنامه شش توسعه در برش یک ساله در سال آینده اجرایی شود؟
وی ادامه داد: قانون بودجه برنامه عملیاتی توسعه کشور است و ماهیت توسعه ای 
دارد به همین دلیل در قانون یک ساله که برشی از یک برنامه است، نباید نگران معیشت 
مردم بود اما به دلیل شرایط ویژه ای که بر اقتصاد کشور حاکم است از باب ضرورت باید 
دغدغه اصلی مان در تدوین بودجه سال آینده، معیشت مردم عزیز باشد. اگر مردم نگران 
معیشت شان باشند، گام های توسعه را نمی توان محکم برداشت به بیان روشن تر مردمی 
که نگران معیشت شان هستند کارگزاران خوبی برای توسعه کشور نیستند بنابراین 

اولویت مان در لایحه بودجه ۹۸ باید تامین معیشت مردم باشد.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: هر چند که دولت و رییس جمهور هم به 
این مسئله اذعان دارند اما اختلاف اساسی بین دولت و مجلس در این باره این است 
که شخص رییس جمهور و دولت ایشان معتقدند اگر بخش قابل توجهی از بودجه و 
درآمدهای نفتی را در مبدا زنجیره توزیع به کالاهای اساسی اختصاص دهند، مردم به 
آنچه که باید برسند، می رسند به همین دلیل ۱۴ میلیارد دلار با نرخ ارز دولتی با این 
هدف توسط دولت به این مسئله اختصاص یافته است که روغن، برنج، گوشت و مرغ و 
کالاهای اساسی ارزان به دست مردم برسد اما نتیجه چه بوده است؟ شخصا با مسؤولان 
دولتی این بحث را مطرح کرده ام که شما ۱۴ میلیارد دلار از منابع کم یاب را هزینه 

کرده اید اما چرا کالاهای اساسی ارزان به دست مردم نمی رسد و مشکل کجاست؟
با وجود  باید به این پرسش پاسخ دهند که  به گفته حسین زاده، مجلس و دولت 
اختصاص این حجم از درآمدهای نفتی به کالاهای اساسی پس چرا این کالاها ارزان 

به دست مردم نمی رسد؟
نماینده مردم مشهد در مجلس ادامه داد: متاسفانه دولت از این مسئله بسیار مهم در 
لایحه بودجه به طور سرسری رد شده و به پرسش مذکور پاسخ نداده است، حتما منتظر 
جواب مجلس به این پرسش هستند. اگر من و شما هم رفع مسئولیت کنیم کمااینکه 
برخی اعضای کمیسیون تلفیق بودجه ۹۸ به صراحت گفته اند »اگر دولت می خواست 
فکری برای این مسئله کند قطعا در لایحه بودجه می آورد حالا که دولت چنین نکرده 
است پس ما هم دخالت نکنیم«. بنده و شما حق نداریم اشتباه دولت را تکرار کنیم ما 

مسئول معیشت، آسایش، بهره ور کردن منابعی هستیم که در اختیارمان است.
وی تاکید کرد: ۱۴ میلیارد دلار را نباید در ابتدای زنجیره توزیع هزینه کنیم چرا که هیچ 
قدرتی برای نظارت و کنترل بر بخش های مختلف زنجیره توزیع نداریم. مگر می دانیم 
برنج، روغن و سایر کالاهای اساسی در زنجیره توزیع چگونه دست به دست می شود؟ 
زنجیره توزیع در اختیار دولت نیست. معنای تخصیص مابه التفاوت ۱۴ میلیارد دلار در 
ابتدای زنجیره توزیع این است که اختیار خود و معیشت مردم را به دست عوامل زنجیره 
توزیع شامل واردکنندگان، بنکداران، عمده فروش و خرده فروش است که روی هیچ یک 

از آنها نظارت نداریم.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس از همکارانش در مجلس خواست تا تکلیف این 

مسئله را در صحن علنی مجلس روشن کنند.

رئیس کل بیمه مرکزی:

شرکتهایبیمهمتناسبباسرمایهخود
ریسکبپذیرند

رئیس کل بیمه مرکزی گفت: قبولی ریسک باید متناسب با میزان سرمایه باشد و 
شرکت های بیمه با توجه به تورم و افزایش ضریب خسارت در کشور باید برای افزایش 

سرمایه خود تمهیدات کافی بیندیشند.
غلامرضا سلیمانی که در پنجمین همایش مدیریت ریسک و بیمه با رویکرد بازار 
)چالش ها و رویکردها( سخن می گفت، افزود: مدیریت ریسک یک فرایند سیستماتیک 

است و در سایه شناخت تحلیل دقیق و فنی محقق خواهد شد.
رئیس کل بیمه مرکزی، توانگری مالی، قدرت توزیع ریسک و درک وضعیت ریسک ها را 
از مولفه های اصلی مدیریت ریسک دانست و تصریح کرد: در بحث حاکمیت شرکتی به 
تمامی شرکت های صنعت بیمه تاکید شده که کمیته های مدیریت ریسک را راه اندازی 

و فعال کنند.
وی فلسفه وجودی شرکت های بیمه را پوشش ریسک های موجود دانست و گفت: 
شرکت های بیمه علاوه بر پوشش ریسک بیمه گذاران و شرکت های دیگر باید ریسک 

های درون شرکتی را نیز به خوبی پوشش بدهند.
سلیمانی با تاکید بر این نکته که بیمه مرکزی اراده ای برای تعیین تعرفه های بیمه 
ای ندارد، خاطرنشان کرد: شرکت های بیمه باید بدانند پوشش ریسک با نرخ پایین، 
مشکلات بسیاری را برای آنها در پی خواهد داشت و به همین خاطر باید از نرخ شکنی 

پرهیز کنند و به هر قیمتی دنبال جذب پرتفوی نباشند.
وی با بیان اینکه بازاریابی حرفه ای و مهارت های نوین شبکه فروش می تواند آینده 
صنعت بیمه را رقم بزند، اظهار داشت: با فعالیت استارت آپ ها و شبکه های آنلاین 
فروش بیمه، سهم شبکه سنتی فروش صنعت بیمه کم خواهد شد و فعالان این صنعت 

از همین امروز باید به فکر خلاقیت و نوآوری باشند.
* همه ریسک ها را در داخل کشور نگهداری کرده ایم

سلیمانی با اشاره به تحریم های یکجانبه آمریکا علیه ایران تصریح کرد: در حال حاضر 
همه ریسک ها را در داخل کشور نگهداری کرده ایم که البته این امر ضریب ریسک ما را 

بالا می برد و باید به فکر راهکارهای جایگزین باشیم.
رئیس شورای عالی بیمه در ادامه افزود: ایجاد محیط امن برای جامعه ای که به شکل 
طبیعی با ریسک های گوناگون روبه روست از وظایف اصلی صنعت بیمه به شمار می رود.

بیمه،  های  شرکت  حاضر  حال  وضعیت  و  رقابتی  شرایط  تشریح  با  ادامه  در  وی 
خاطرنشان کرد: اگر شرکت های بیمه از پذیرفتن نرخ و شرایط نامناسب پرهیز کنند، 

قطعاً شرایط بهتری را در این صنعت شاهد خواهیم بود.
سلیمانی پیشگیری از وقوع تقلب و تخلفات را با رویکرد فرهنگسازانه از راهکارهای 
دیگر حفظ و توسعه منابع بیمه ای دانست و نسبت به استقرار مدیریت ریسک در شرکت 

های بیمه ای تاکید کرد.
رییس کل بیمه مرکزی در پایان نسبت به ضرورت مراقبت مستمر شرکت های بیمه 
از ریسک های پذیرفته شده، تاکید کرد و گفت: رابطه بیمه گر و بیمه گذار تنها به زمان 
عقد قرارداد محدود نمی شود و شرکت های بیمه ای باید در طول زمان تعهد خود از 

استاندارهای ریسک تحت پوشش خود مطمئن شوند.

سازمان برنامه و بودجه به ایسنا اعلام کرد

جزئیات۹۰۰هزارمیلیاردتومانیارانهپنهان
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه می گوید سالانه حدود ۶۰۰ هزار میلیارد تومان یارانه 
پنهان در حوزه نفت و انرژی پرداخت می شود و در این شرایط دولت و مجلس به دنبال 
تدوین بسته اصلاحات ساختاری حامل های انرژی هستند که اصلاح قیمت نیز جزوی 

از آن است.
مژگان خانلو در مورد وضعیت یارانه های پنهان و راهکار دولت برای اصلاح آن توضیح 
داد: بررسی های سازمان برنامه و بودجه نشان داد که در سال حدود ۹۰۰ هزار میلیارد 
تومان یارانه در بخش بودجه ای، فرابودجه ای و یارانه پنهان وجود دارد؛ از این رقم  حدود 
۶۰۰ هزار میلیارد تومان به حوزه انرژی و نفت و مشتقات آن اختصاص دارد که ۲۱۵ 

هزارمیلیارد تومان آن متعلق به بنزین است.
به گفته وی، از ۹۰۰ هزار میلیارد تومان یارانه پنهانی که در سال پرداخت می شود 

حدود ۳۰۰ هزار میلیارد تومان  نیز به یارانه بودجه ای و فرابودجه ای تعلق دارد.
خانلو با بیان اینکه دولت در لایحه بودجه ۱۳۹۸ هیچ افزایش قیمتی برای حامل های 
انرژی در نظر نگرفته و اعمال نکرده است، گفت: قرار شد دولت بسته اصلاح قیمت 
حامل های انرژی را در قالب بسته اصلاحات ساختاری  سازمان برنامه  و بودجه تهیه کند 
و از سوی دیگر کمیسیون اقتصادی مجلس بسته ای جداگانه  را بررسی و تدوین کند که 

در هر دو مورد در حال انجام است.
سخنگوی سازمان برنامه بودجه گفت: اگر در فاصله ای که لایحه بودجه بررسی و 
انرژی به جمع بندی  تصویب می شود، بسته های اصلاحات ساختاری حامل های 
رسیده باشد در قالب قانون اعمال می شود و اگر این گونه نشود به عنوان قانون جداگانه 

به مجلس رفته مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
وی این را هم گفت که بسته مورد نظر، ابعاد مختلف ساختاری حامل های انرژی از 
سوخت کارت سوخت سهمیه بندی یا آزادسازی و البته بازتوزیع منابع را در نظر خواهد 
گرفت، اما جمع بندی که باید بین سازمان وکمیسیون اقتصادی مجلس باشد هنوز 

اتفاق نیفتاده است.
خانلو در مورد اینکه آیا با تصویب بسته  اصلاح ساختاری می توان گفت که بنزین در 
اصلاح قیمت ها چند نرخی خواهد شد؟ گفت: همینطور است؛ اما در این شراط 
کنترل ها و نظارت های خاص خود را می طلبد به هر حال هر چند نرخی شدنی نیازمند 
آن است که قبل از آن الزامات نظارتی پیش بینی شود در غیر این صورت مسیری خارج 

از هدف از پیش تعیین شده را خواهد رفت.

 یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: متاسفانه پدیده قاچاق موجب ایجاد طبقه 
جدید به لحاظ اقتصادی شده است و این افراد درآمدهای هنگفتی از بده بستان قاچاق 
کسب کرده اند و امروز صاحبِ خانه ها و ماشین های میلیاردی هستند. این پدیده بقدری 
پیشرفت کرده است که تقریبا دو سال پیش وزیر کشور اذعان داشت که این افراد توانایی 
دخالت در انتخابات نمایندگان را نیز دارند و بنابر گفته ایشان بخشی از درآمد قاچاق 

صرف هزینه های گزاف انتخاباتی می شود.
مهدی پازوکی در گفت وگو با ایلنا در مورد پدیده قاچاق در اقتصاد کشور گفت: براساس 

گزارش های رسمی در سال گذشته حجم قاچاق تقریبا ۱۲.۵ میلیارد دلار بوده است که 
با احتساب هر دلار ۴۲۰۰ تومان رقمی بالغ بر ۵۰ هزار میلیارد تومان می شود که قطعاً 
بخش عمده آن سازمان یافته است و متاسفانه این پدیده شوم تولید کشور را تحت تاثیر 

قرار داده است.
وی ادامه داد: متاسفانه پدیده قاچاق موجب ایجاد طبقه جدید به لحاظ اقتصادی 
شده است و این افراد درآمدهای هنگفتی از بده بستان قاچاق کسب کرده اند و امروز 
صاحبِ خانه ها و ماشین های میلیاردی هستند. این پدیده بقدری پیشرفت کرده است 

که تقریبا دو سال پیش وزیر کشور اذعان داشت که این افراد توانایی دخالت در انتخابات 
نمایندگان را نیز دارند و بنابر گفته ایشان بخشی از درآمد قاچاق صرف هزینه های گزاف 

انتخاباتی می شود.
پازوکی تاکید کرد:  می توان با اقدامات مناسب با این معضل برخورد کرد به شرطی که 
مجموعه حکومت یعنی هر سه قوه مجریه، مقننه و قضائیه مبارزه با آن را در دستور کار 

خود قرار دهند.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر نقش شفافیت در مبارزه با قاچاق گفت: اگر 
فعالیت های اقتصادی کشور هماهنگ باشند و سیستم های گمرکی، بانکی، مالیاتی 
و بنادر و کشتیرانی کشور اقدامات همسو و هماهنگ انجام دهند، می توان سدی در 
برابر این پدیده ایجاد کرد. مثلا اگر ما از تکنولوژی اطلاعات استفاده کنیم زمانی که کالا 
از بندر مبدأ به سمت کشور ما بارگیری می  شود بصورت آنلاین اطلاعات آن در اختیار 

سیستم گمرکی، بانکی و مالیاتی کشور قرار بگیرد.
* اداره جامعه مدرن با سیستم سنتی امکان پذیر نیست

 وی تصریح کرد: به نظر بنده در اداره کشور باید از دستاوردهای روز جهان توسعه 
یافته استفاده کرد، مشکل ما این است که می خواهیم با سیستم سنتی جامعه مدرن 
را اداره کنیم و این امکان ناپذیر است بنابراین استفاده از تکنولوژی روز دنیا در راستای 
شفافیت و مبارزه با قاچاق است، مثلا در موضوع درگیری نماینده مجلس با مأمور گمرک، 

شفاف سازی رسانه ها بود که موجب عقب نشینی نماینده محترم شد.
پازوکی با اشاره به موضوع FATF گفت: یکی از دلایلی که بنده موافق پیوستن کشور به 
FATF هستم تاثیر آن در جلوگیری از قاچاق و فساد است و باید این قوانین بین المللی را 
پاس بداریم اما بخشی از جامعه باور دارند که  FATF در راستای استعمار و منافع اجنبی 

است در حالیکه این گونه نیست چون خود ما قربانی تروریسم و پولشویی هستیم.
این اقتصاددان با تاکید بر بهبود معیشت مرزنشینان و مناطق محروم گفت: البته 
باید توجه داشت که بیشتر قاچاق به اسم این بخش از جامعه است در حالی که دیگران 
پشت آن هستند اما دولت در راستای معیشت این اقشار اقدامات هدفمند انجام دهد. 
متاسفانه در زمان آقای احمدی نژاد به ساکنین جزیره ابوموسی مجوز واردات خودروی 
خارجی بدون عوارض دادند و این ساکنین پس از واردات  آن را به قیمت ۳۰ میلیون 
تومان به دلال ها فروخته و دلال های نیز با فروش آن به ۵۰۰ میلیون تومان سود هنگفتی 

کسب کردند، بنابراین باید کمک دولت هم هدفمند باشد.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد

قاچاق به نام مرزنشینان؛ به کام دیگران

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵7۵۰ شماره  رای   -۱
فرزند  عیوضخانی  ربابه  خانم  کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۶۶ 
غلامحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۱۰/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۵۲ فرعی از ۱۹۳۴ 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد اسماعیلی. )م الف ۴۶۲۶(
۲- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۳۸۹ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۴۱۳ آقای سید مهدی وکیل فرزند اشرف در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۱  اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدمهدی رضوی. )م الف۴۶۲۵ (
۳- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۵۱۴ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۰۳۰ آقای جمشید سرافرازی فرزند کتابعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از اصلی ۲۱۸۴ واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صادق زند. )م الف ۴۶۲۴(
۴- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶7۸۱ مربوط به پرونده کلاسه 
در  اله  ولی  فرزند  یاری  رحیم  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱7
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰ مترمربع پلاک شماره ۴۵ فرعی از ۲۳۰۲  اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

علیرضا عبدالملکی. )م الف ۴۶۲۳(
۵- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۴۰۶ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۰۴ آقای جعفر چمانده فرزند محمود در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
۱۲۰مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۱۴۳ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

حسین محمدی ورقانی و شمسعلی یادگار مقدم. )م الف ۴۶۲۲(
۶- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۵۶۳ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۳۵ خانم فاطمه یوسفی فرزند صادق در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۵۶ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۰۹۱ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

انسیه و بتول و حسین رضویان ورثه سید محمد. )م الف۴۶۲۱(
7- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۰۹۳ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۸۹ آقای بهرام ارجی فرزند علی محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۲/۸ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۱۴۳ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سید احمدد وکیلی طباطبائی. )م الف۴۶۲۰(
۸- رای شماره ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۹۱۱ مربوط به پرونده کلاسه 
در  جواد  فرزند  هفتانی  حسن  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰7۰۹
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۶۵ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدحسین رضویان فرزند سیدمحمد. )م الف۴۶۱۹(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۳۳ شماره  رای   -۹
کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۹۵ آقای محمدرضا مطیعی فرزند 
ابوالفضل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۸/۱۴  مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۴۵۵ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از احمد علوی توسط ورثه. )م الف ۴۶۱۸(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۴۱۲ شماره  رای   -۱۰
فرزند  عباسی  داود  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۰۳ کلاسه 
عباسعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از حشمت الملوک و فرزانه و پرتو بیگدلی آذری. )م الف۴۶۱7 (

پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۰۰7 شماره  رای   -۱۱
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۶۵۳ آقای رضا باقری فرزند امامعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۴ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲۱7 اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم 

قدیری. )م الف ۴۶۱۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۹۳۴ شماره  رای   -۱۲

زاده ورکانی  کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۹۶ خانم زهرا مهدی 
فرزند هاشم در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۲۸۱ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از پرتو بیگدلی آذری. )م الف ۴۶۱۵(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۹۳۳ شماره  رای   -۱۳
کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۹۵ خانم آمنه درودگر فرزند علی در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ششدانگ ۱۱۴  مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲۸۱ اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از پرتو بیگدلی آذری. )م الف ۴۶۱۴(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۴۱7 شماره  رای   -۱۴
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱7۹۲۰ خانم الهام زندی منفرد فرزند 
محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۲۰۶/۸۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۳۳۳ و ۲۳۳۴ 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از حسینعلی و محمدعلی و ابوالفضل و علمدار 
و فاطمه زند و زهرا زند دوچائی همگی ورثه حسنعلی زند منفرد. )م 

الف۴۵7۵(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۵7۵ شماره  رای   -۱۵
کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۶۴ خانم صغرا امیغ فرزند درویش در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱۶۱ فرعی از ۱۹۴۱ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سید ابوالفضل عروجی. )م الف۴۵7۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۵۱7 شماره  رای   -۱۶
کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۱۰ آقای علی خلیلی فرزند احمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۳/۸۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹7۰ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عزیزاله راستگو. )م الف۴۵77(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۳۳۱ شماره  رای   -۱7
کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۱7 آقای رضا ضابطی فرزند علی 
اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۶۴ 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از ابوالفضل قربانی. )م الف۴۵7۸(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۳۳۲ شماره  رای   -۱۸
کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹7۲ آقای مهدی ضابطی فرزند علی 
اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۶۴ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از ابوالفضل قربانی. )م الف۴۵7۹(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲7۰۳۵ شماره  رای   -۱۹
فرزند  نظری  صغرا  خانم   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۹۹ کلاسه 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۸۲/۸۴ مترمربع پلاک شماره ۳۲ فرعی از ۲۶۰۳ اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از مظفر حسین پور و سند مشاعی به نام متقاضی. )م 

الف۴۵۸۰(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۵۸۰ شماره  رای   -۲۰
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۴۲۹ آقای مهدی داود آبادی فراهانی 
فرزند نصرت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۶۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۲۰ فرعی از ۱۹۵۰ 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از ابوالفضل شاکری. )م الف ۶۵۸۱(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۲۰۰ شماره  رای   -۲۱
فرزند  محمدی  عباس  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۹۱ کلاسه 
اکرمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۸۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۸۵۴ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمد اسماعیلی. )م الف۴۵۸۲(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۲۴ شماره  رای   -۲۲
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰7۳۵۹ آقای محسن بگلربیگی فرزند 
یعقوب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۳۵/۳۲ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱77۵ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از عبداله صادقی توسط ورثه. )م الف۴۵۸۳(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۳۳۸ شماره  رای   -۲۳
فرزند  هفتانی  محمود  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۶۵۴ کلاسه 
یعقوبعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 

به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۳۲۲ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/

سند مالکیت مشاعی برابر سند ۵۵۹۱۱-۶۸/۱۱/۳. )م الف۴۵۸۴(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۰۸۹ شماره  رای   -۲۴
فرزند  نصرتی  نورالدین  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۲7 کلاسه 
محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره ۱۶۰ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از غلام حسین افسرده. )م الف۴۵۸۵(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶77۳ شماره  رای   -۲۵
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۱۳۰۵ خانم بتول باقری فرزند حسین 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۸ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۳۹۲ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

قدرت اله سعید خانی. )م الف۴۶۵۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۲7۶ شماره  رای   -۲۶
کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۱۲ آقای غلامعلی یادگارپور فرزند 
حمید در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹7۵ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمدابراهیم شاکری فرزند مهدی شاکری. )م الف ۴۶۵۸(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۴۴ شماره  رای   -۲7
احسانبخش  داریوش  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۵ کلاسه 
فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۴۹7 اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سلطنه قباخلو. )م الف ۴۶۵۹(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲7۱۹۵ شماره  رای   -۲۸
کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۹۲ آقای علی رجبی فرزند محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
7۳/۴۱ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۰۹۲ اصلی  واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت 
مهدی  و  ورثه  توسط  صفری  حسین  مرحوم  از  الواسطه  مع  مشاعی 

صفری. )م الف ۴۶۶۰(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶7۶۵ شماره  رای   -۲۹
فرزند  ئی  قلعه  بلال  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۵۰ کلاسه 
محمدقربان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۴۸/7۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۶۵ اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از سیدحسین رضویان فرزند سیدمحمد. )م الف۴۶۶۱(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۲۳۵ شماره  رای   -۳۰
کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۰۱۶ آقای قربان علی مهدوی فرزند 
حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۱۰ مترمربع پلاک شماره ۶۹ فرعی از ۲۱۶۹ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از عباس محمد مرادی. )م الف ۴۶۶۲(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۲۶ شماره  رای   -۳۱
فرزند  مقدمی  حسین  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۱۴۰ کلاسه 
حقعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰۵/۲۸ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۳۰۳ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/
سند مالکیت مشاعی حسین مقدمینسبت به 7۱ متر مالک رسمی و 

نسبت به ۳۴/۲۸ متر خریداری از محمد خانمحمدی. )م الف۴7۰۲(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۱۵۴ شماره  رای   -۳۲
کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱7۱7 آقای مسعود اروجی فرزند احمد 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵7 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲۸۱ اصلی  واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول 

زند. )م الف۴7۰۳(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۵۲۸ شماره  رای   -۳۳
کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۲۱7 آقای جواد احمدلو فرزند محمد 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱7۱/۸۱ مترمربع پلاک شماره باقیمانده فرعی از ۱۸7۹ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از مصطفی و قدرت نورمحمدی نسبت به ۱۶۶/۵ مترمربع و 

اعظم عبدالهی قمی نسبت به ۵/۵ مترمربع. )م الف۴7۰۴(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹7۵ شماره  رای   -۳۴
منصوری  محمدجواد  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۹۵ کلاسه 
نعلبندان فرزند محمدحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۱۹۶۴ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از ناصر عسگری ورجانی. )م الف۴7۰۵(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۹۸ شماره  رای   -۳۵
کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۸۶ آقای حسنعلی چاردولی فرزند 
اسلام در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از ۱۹۴۸ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از اسلام چاردولی. )م الف۴7۰۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۰۲ شماره  رای   -۳۶
عظیمی  عیسی  محمد  آقای  کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۹۰ 
راکع فرزند قربانعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
۱ فرعی از ۲۱۸۴ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صادق زند. )م الف۴7۰7(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۰۶ شماره  رای   -۳7
کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۹۵ آقای محمدهادی عظیمی راکع 
فرزند محمد عیسی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
۱ فرعی از ۲۱۸۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صادق زند.)م الف۴7۰۸(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶7۰۸ شماره  رای   -۳۸
فرزند  قربانی  خدیجه  خانم   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۱۱ کلاسه 
بیرامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۸۰ مترمربع پلاک شماره ۲۸۳ فرعی از ۱۹۳۹ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از موسی صادقلو. )م الف۴7۰۹(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۱۲ شماره  رای   -۳۹
نوید  داودی  ابوالفضل  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۶۸ کلاسه 
فرزند حمزه علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۹۹/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۲۵۹ و ۲۶۰ فرعی از 
۲۴۴۳ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از عباس مهرابی. )م الف۴7۱۰(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۴۸۹ شماره  رای   -۴۰
فرزند  حنفی  چراغعلی  آقای   ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۴۰ کلاسه 
بداغعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۶۶/۸۱ مترمربع پلاک شماره ۸7 فرعی از ۱۹۴7 اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 

رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر ۶۰۲. )م الف۴7۵۰(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۰۱۳ شماره  رای   -۴۱
کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۵۴ خانم اکرم فرقانی اسفید واجانی 
فرزند محمدجعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۸۵ مترمربع پلاک شماره ۳۳ فرعی از ۲۶۰۳ اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 

رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر۵۴۹. )م الف۴7۵۱(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۱۰۱ شماره  رای   -۴۲
جلیلی  ابراهیم  محمد  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۹۰۳ کلاسه 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۵/۰7 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۳۰۸ اصلی  واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از علی پیرا. )م الف۴7۵۲(
رای اصلاحی 

قانون  موضوع  اول  هیات  جلسه   ۱۳۹7/۰7/۰۸ تاریخ 
خصوص  در  تشکیل  زیر  کنندگان  امضاء  حضور  با  تکلیف  تعیین 
شماره  به   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶7۱ کلاسه  پرونده 
فلاح  هادی  آقای  به  مربوط  آگهی  در   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱7۲۳۹
فرزند علی اصغر نصراله در قسمتی از قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۴ مترمربع آمده است که صحیح آن ۱۲۴ مترمربع 
بقیه  است  بدیهی  باشد.  می  اصلی   ۱۸۴۵ از  فرعی  شماره  پلاک 
مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان 

قابلیت اجرا دارد . 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/10/15
 تاریخ انتشار دوم: 1397/11/01
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۱۵۶ شماره  رای   -۱
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱7۳۶ آقای حسین صادقی فرزند صادق در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۶۱/۶۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۸ فرعی از ۱۰۹۳۳-۱۰۹۳۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدحمید بنویدی در دفتر ۳7۲. )م الف ۴7۴۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۲۲7 شماره  رای   -۲
باب  یک  ششدانگ  در  مسلم  فرزند  تاجیک  ربابه  خانم   ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۶۸
ساختمان به مساحت 7۲/۹۴ مترمربع پلاک شماره ۲۳۳۱ فرعی از ۱۰۲۵۱ اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره ۱7۱۱۰۹. 

)م الف ۴7۴۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۳۳۱ شماره  رای   -۳
در  علی  فرزند  شیرازی  زاده  اله  آیت  سیدمحمد  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۲۱
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۳/۹۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۴۵ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 7۹۶۵۵. 

)م الف۴7۴۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۹۹۲ شماره  رای   -۴
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۴۳ آقای شکراله رمضانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۸7/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۰۹۹۸ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی در دفتر77۱ . )م الف ۴7۴۵(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۵۲ شماره  رای   -۵
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۳۸ آقای مجید ملاحسینی فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۵۳/۶۳  مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حاجی 

رئیس ابراهیمی. )م الف۴7۴۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۹ شماره  رای   -۶
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۰۲ آقای محمد کلهر نژاد فرزند حسین در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۵/۰۸ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 
۱۱۵۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی 

بشماره ۸۶۰۲۶. )م الف۴7۴7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۶۰۵ شماره  رای   -7
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۱ خانم زهرا حسینی فرد فرزند عباس در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۵/۰۸ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 
۱۱۵۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی 

بشماره ۸۶۰۲۶. )م الف ۴7۴۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۴۹۲ شماره  رای   -۸
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۰۹ آقای محمدمجید دانشور فرزند حسن در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۸۳/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴7۳ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین بیگدلی و وراث 

احمد بیگدلی. )م الف ۴7۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۴۶ شماره  رای   -۹
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۰۸ آقای گلابعلی یاسان فرزند گوهرعلی در ششدانگ یک باب 

ساختمان به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک شماره ۱۱۵۵۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث حبیب اله فاطمی. 

)م الف ۴۶۵7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۵۴۴ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۸۴ خانم زهرا لعلی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ۱۰7/۲۵مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۱۱۳7 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حبیب اله مال. )م 

الف ۴۶۱۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۱۶ شماره  رای   -۱۱
باب  یک  ششدانگ  در  محمد  فرزند  صفریان  علی  آقای   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۵۰
ساختمان به مساحت ۱۱۲/۵۰ مترمربع پلاک شماره  ۱۱۰۹۲ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث عباس جهانگیر 

در دفتر ۲7۰. )م الف ۴۵۸۶(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/10/15 تاریخ انتشار دوم: 1397/11/01
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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شنبه -اول بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4735 ورزشی44

علیحسینیتنهاغایبغیرموجهاردویتیمملیوزنهبرداری

سعیدبهخداحافظیفکرمیکند؟
مرحله جدید اردوی تیم ملی وزنه برداری 
که  شده  آغاز  جمعه  از  حالی  در 
این  غیرموجه  غایب  تنها  علی حسینی 

مرحله از اردو است.
ملی  تیم  تمرینات  جدید  مرحله   
برای  کشورمان  بزرگسالان  وزنه برداری 
حضور در رقابت های بین المللی جام فجر 
و مسابقات قهرمانی 2019 آسیا از از روز 
جمعه )28 دی ماه( زیر نظر محمدحسین 
برخواه و همکارانش در کمپ تیم های ملی 

در مجموعه ورزشی آزادی تهران آغاز شده است. سلیمانی، آقایی، ایوب موسوی و سعید 
علی حسینی غایبان این اردو هستند که ظاهرا تنها غیبت علی حسینی برای شرکت در 
این اردو موجه نیست و 3 وزنه بردار دیگر با کادر فنی هماهنگ کرده اند. با این حساب 
بنظر می رسد علی حسینی در صورت غیبت در اردوی پیش رو نه تنها جام فجر بلکه حتی 
مسابقات قهرمانی آسیا را هم از دست خواهد داد که با این حساب و با توجه به غیبتش در 
مسابقات جهانی ترکمنستان، 3 مرحله از رقابت های گزینشی المپیک 2020 توکیو را از 
دست می دهد. علی حسینی بعد از مدال نقره مسابقات جهانی آمریکا و نقره بازی های 
آسیایی جاکارتا عملا تمرینات منظمی را نداشته است و در مقاطع مختلف آسیب دیدگی و 
مشکلات درسی را علت عدم تمرینات منظم عنوان کرده است؛ با این حساب و با توجه به 
شرایط سنی این وزنه بردار بنظر می رسد شانس چندانی برای حضور در بازی های المپیک 
وزنه برداری  با  زودهنگام  وداعی  و  به خداحافظی  و شاید مجبور  باشد  نداشته   2020
شود. 17 ملی پوش دعوت شده به اردوی تیم ملی وزنه برداری بزرگسالان عبارتند از: 
میر مصطفی جوادی، عارف خاکی، محمد نیری، محمدزارعی، امیرحقوقی، کیانوش 
رستمی، سهراب مرادی، سید ایوب موسوی، رضا بیرالوند، نیما آقایی، علیرضا سلیمانی، 
کیا قدمی، علی هاشمی، علی داودی، محسن دادرس، همایون تیموری و سعید علی 
حسینی هستند. پس از مسابقات قهرمانی کشور، وزنه بردارانی که از شرایط مناسبی 

برخوردارند به اردوی تیم ملی دعوت خواهند شد.

دلسوختگانقمصعودكردند

شاگردانمنیعاتمايهفخرقميها
تیم فوتسال مجمع جهاني دلسوختگان اهل بیت )ع( قم به مرحله دوم رقابت  مدعیان 

صعود به لیگ دسته اول فوتسال باشگاه هاي کشور صعود کرد.
در حالی که امسال بازی های لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور در 6 گروه برگزار 
می شود، تیم فوتسال مجمع جهانی دلسوختگان اهل بیت )ع( در گروه چهارم مرحله 
مقدماتی با پنج رقیب دیگر در مدت 10 هفته به رقابت پرداخت و مجوز صعود به مرحله دوم 
را نصیب خود کرد. این تیم با هدایت یکی از بازیکنان شاخص تیم خاطره انگیز ارم کیش 
قم در دهه 1380 و هم بازی سابق آقای گل فوتسال جهان یعنی جعفر منیعات در فصل 
1397 لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور حضور یافته و با عبور از مرحله مقدماتی 
اکنون مدعی صعود به لیگ دسته اول فوتسال ایران است. نماینده قم امسال با هدایت 
جعفر منیعات قهرمان لیگ منطقه ای فوتسال ایران شده و اکنون در لیگ دسته دوم ایران 
نیز مدعی قهرمانی است تا ناکامی های دو سال اخیر تیمی که سال ها با نام ارم کیش در 
آن بازی می کرد و اکنون به دسته دوم سقوط کرده را با انگیزه و تلاش شاگردانش در تیم 
مجمع جهانی دلسوختگان اهل بیت )ع( جبران کند. دلسوختگان قم در مرحله مقدماتی 
این رقابت ها با تیم های پاس تهران، فرش  آسایش آران و بیدگل، پدیده فیروزکوه، پیمان 
شهرداری شاهرود و هیات فارسان شهرکرد هم گروه بودند و همراه با پاس تهران به عنوان 
تیم های اول و دوم مجوز صعود به مرحله دوم را کسب کردند.  فوتسالیست های تیم مجمع 
جهانی دلسوختگان اهل بیت )ع( در این گروه چهار پیروزی، سه تساوی، سه باخت، 42 
گل زده، 27 گل خورده، تفاضل گل مثبت 15 و 15 امتیاز در کارنامه خود به ثبت رساندند 
تا به همراه تیم 18 امتیازی پاس تهران راهی مرحله بعدی لیگ دسته دوم فوتسال ایران 
در سال 1397 شوند. تیمی که با سرمربیگری جعفر منیعات و مدیریت حسین آتش پنجه و 
بازیکنان با کیفیت و آماده ای همچون علی اصغر احمدی و چند مهره شاخص دیگر در کنار 
جوانان جویای نام فوتسال قم گام به بازی های این فصل لیگ دسته دوم ایران گذاشته، این 
روزها مایه فخر قمی ها است تا بلکه آبروداری کرده و ناکامی های هیات فوتبال قم و الماس 

شهر را جبران کرده و به لیگ دسته اول فوتسال ایران در سال 1398 راه یابد.

 گفت و گو با قهرمان دوچرخه سوای آسیا ؛

دختری که عاشق دست اندازها بود
فرانک پرتو آذر به عشق دست اندازها و موانع دوچرخه سواری 
کوهستان را انتخاب کرد و در این سال ها آنقدر با انگیزه کار کرده 

که حالا شانس اول کسب سهمیه المپیک محسوب می شود.
 متولد 67 است و عاشق دوچرخه سواری و عبور از دست 
اما  آمد،  خود  محبوب  ورزش  سمت  به  دیر  هرچند  اندازها. 
آنقدر شوق و علاقه  این رشته به او داده که تمام فکر و و تمام 
وقت خود را صرف آن کرده است و شاید اگر دوچرخه سواری 
کوهستان زودتر در ایران پا گرفته بود، او یکی دو المپیک را هم 

تجربه می کرد.
هنوز هم برای او دیر نیست و تصمیم دارد تا زمانی که به هدفش 
نرسد رکاب زدن حرفه ای را کنار نگذارد. یک بار هر دو دستش 
همزمان دچار شکستگی شد، اما همین اتفاق انگیزه اش را برای 
ادامه بیشتر کرد. او می گوید رکاب زدن با حجاب سخت است، 

اما مانعی برای ورزش کردن نیست.
فرانک پرتو آذر را شاید در ایران آنطور که باید نشناخته اند، اما 
این روزها آنقدر در دوچرخه سواری پیشرفت کرده که رئیس 

فدراسیون او را شانس اول کسب سهمیه المپیک می داند.
گفت وگو مشروح فارس با این بانوی دوچرخه سواری را در زیر 

می خوانید:
سمت رشته همه این بین از كه شد *چطور

دوچرخهسواریآمدید؟
دوچرخه سواری کاری بود که از بچگی انجام می دادم اما در 
برهه ای کنار گذاشتم. در تابستان ها اکثر ورزش های سالنی 
به  اعتماد  و  خوب  حس  آن  هیچکدام  اما  کردم،  امتحان  را 
نفس را مانند دوچرخه سواری به من نمی داد. با وجود اینکه 
نمی دانستم دوچرخه سواری مسابقه  یا رقابتی هم دارد. من 
با  جهانگردی  و  گردی  طبیعت  ماجراجویی،  دنبال  به  صرفا 
دوچرخه بودم و می خواستم با دنیا به وسیله سایکل توریست 
آشنا بشوم. این کار خیلی برایم جذابیت داشت. همین طور که 
در جاهای مختلف دوچرخه سواری می کردم یکی از اعضای 
هیات شیراز مرا دید و پیشنهاد حضور در مسابقه را داد و ماجرای 

حرفه ای شدن از همانجا شروع شد.
*چهمسابقهایودرچهسالیبود؟

سال 87 بود، مسابقه استانی و اولین رقابتی هم بود که از 
حضور در آن لذت می بردیم و حس جنگیدن برخلاف رشته های 
دیگر برایم لذتبخش بود. واقعا با تمام وجود می خواستم نتیجه 

بگیرم و به مقام سوم هم رسیدم.
*برایورزشیماننددوچرخهسواری20سالگیدیر

نبود؟
باب  خانم ها  برای  دوچرخه سواری  زمان  آن  چون  بود،  دیر 
نشده بود و خیلی دختران کمی دوچرخه سواری می کردند، 
اما این رشته آنقدر برایم جذاب بود که با تمام سختی ها دنبال 
کردم. هرچه رکاب می زدم اعتماد به نفسم و کیفیت زندگی ام 
بالاتر می رفت و کم کم برای رسیدن به یک هدف بزرگ که هیچ 
وقت اتفاق نیفتاده بود، جنگیدم. مثلا 4، 5 سال پیش مدال 
آوری در قهرمانی آسیا برای بانوان رویا بود، اما امسال این اتفاق 

افتاد و نشان دادم که سخت و دور از دسترس نبود.
*بعدازآنمسابقهكهسومشدیدچطورادامهدادید؟

رشته من چون کوهستان بود، هنوز جا نیفتاده بود، نه تنها 
به آن  نمی شد.  آقایان هم توجهی  بلکه در  بانوان  در بخش 
قهرمانی های کشور یک سال در میان و به صورت نامرتب برگزار 
می شد. سال 2014 با توجه به برگزاری بازی های آسیایی در 
کره، یک مربی خارجی برای کوهستان آمده بود که اعلام کرد 
باید در بخش بانوان هم فعالیت کنیم و به نوعی شروع واقعی 
دوچرخه سواری کوهستان به صورت حرفه ای از همان سال 

بود. ما هم خودمان را ثابت کردیم و به اینجا رسیدیم.
*گفتیدكهدوچرخهسواریآنزمانبانوانرونقچندانی

نداشتوخانوادهشماچطوربااینموضوعكنارآمدند؟
خانواده من خیلی نگران این موضوع بودند که بخواهم در 
جامعه دوچرخه سواری کنم و از امنیتی که ممکن بود برایم به 
خطر بیفتد، می ترسیدند و به همین دلیل مخالفت می کردند، 
آمدند.  مرا دیدند، کم کم کنار  و پشتکار  اما وقتی سماجت 
بارها اتفاق می افتاد که ناراحت شوم، اما وقتی روی دوچرخه 
می نشستم هر ناراحتی یا نگرانی که داشتم، فراموش و همه چیز 

در آن احساس خوب حل می شد.
انجام خیابان و كوچه در بیشتر را سواری *دوچرخه

میدادید؟
بله، چون نمی دانستم که دوچرخه سواری در کوهستان هم 
وجود دارد. همیشه دنبال این بودم یک جای خاکی یا دست 

انداز و مانعی باشد که با دوچرخه از روی آن عبور کنم.
*واكنشمردندرآندورانچگونهبود؟

وجود  مزاحمت هایی  همیشه  کردم  شروع  که  اوایل  آن  در 
سواری ام  دوچرخه  با  خانواده آم  اینکه  ترس  از  اما  داشت، 
مخالفتی نکنند، موضوع را به آنها نمی گفتم. چیزی که مرا 
امیدوار می کرد این بود که با خودم می گفتم این مشکل هم به 
زودی حل می شود و برای مردم عادی خواهد شد. چون ایمان 
داشتم که کاری که انجام می دهم، درست است و همانطور که 
انتظارش را داشتم مزاحمت ها جای خود را به تحسین و تشویق 

داد. در حال حاضر هم خیلی عادی شده است.
*كسانیبودندكهشماباعثعلاقمندیشانبهدوچرخه

سواریشوید؟
بله خواهرم. پیغام هایی برایم می آمد که سرسختی من به آنها 

هم انگیزه داده و این حس خوبی است که توانستم دیگران را 
هم ترغیب کنم.

سمت به كه بودید شما فقط دوستانتان میان در *
دوچرخهسواریآمدید؟

با توجه به اینکه حس ماجراجویی در من زیاد بود، تقریبا در 
میان دوستانم تنها کسی بودم که سمت دوچرخه سواری آمدم. 
با توجه به مسیر دشواری که وجود داشت، همه حاضر نبودند که 
سختی را به جان بخرند. همین موضوع شاید باعث شد خیلی 
از دور همی ها و مهمانی ها را از دست بدهم. الان دوستان من 

دوچرخه سوارانی هستند که با آنها تمرین می کنیم.
 

*درروزچندساعتتمرینمیكنید؟
بستگی دارد. در حال حاضر 4 ساعت صبح تمرین می کنیم و 

دو ساعت هم بعدازظهر بدنسازی داریم.
*چراسمترشتهپیستنرفتید؟

کلا از بچگی به دست اندازها و چاله ها علاقه زیادی داشتم 
و در بچگی هم اگر در خیابان چاله ای وجود داشت، از روی 
آنها می پریدم. از سوی دیگر طبیعت واقعا برایم لذتبخش بود و 

ذهنیتم از دوچرخه سواری راندن در طبیعت بود.
*آسیبهمدیدید؟

اوایل آزمون و خطا بود و خیلی زمین خوردم. یک بار هر دو 
دستم یکی آرنج و یک مچ دچار شکستگی شد.

را *خانوادهمخالفتینکردكهدیگردوچرخهسواری
ادامهندهی؟

قبل از من دو سه خانم به خاطر همین آسیب دیدگی دوچرخه 
سواری را کنار گذاشته بودند و به همین دلیل مادرم جدا مخالف 
ادامه بود و گفت که باید فراموش کنم، اما پدرم مخالفتی نکرد و 
همین موضوع باعث شد که با خودم بگویم اگر حتی شده یک 
سال هم کنار بگذارم، دوباره شروع کنم. حاضر نبودم بعد از 
یک آسیب کنار بگذارم، چون بزرگترین شکست برایم محسوب 
می شد. با خودم می گفتم این حتما اشتباه خودم بوده که زمین 
خوردم و از آن زمان به بعد در اینترنت به دنبال گرفتن اطلاعات 
در مورد دوچرخه سواری کوهستان بودم و سعی کنم تکنیکم 

را بالا ببرم.
*مربیهمداشتید؟

مربی شخصی نداشتم، چون وجود نداشت، اما با یک مربی 
که اسنوبورد کار می کرد و به دوچرخه سواری آشنا بود، آشنا 
شدم که خیلی خوب می توانست اطلاعات را انتقال دهد. او بود 

که بزرگ فکر کردن را به من یاد داد.
*روزیكهشروعكردید،بهچهجایگاهیفکرمیكردید؟

بعد از اینکه از آسیب دیدگی برگشتم، این هدف را برای خودم 
ترسیم کردم که حتما باید روی سکوی آسیایی بایستم.  چینی ها 
همیشه در کوهستان اول تا سوم بودند و همیشه در خیالم، 
خودم را در کنار آنها می دیدم. هدف های دیگری هم دارم که با 
تمام توان برای آنها تلاش می کنم و تا زمانی که به آنها نرسم این 

رشته را کنار نمی گذارم.
*سکویاولآسیامهماستیاسهمیهالمپیک؟

هر دو لازم و ملزوم هم هستند. لازمه کسب سهمیه المپیک 
قرار گرفتن در سکوی اول آسیا است.

*قمریرئیسفدراسیونهمگفتهشماشانساولكسب
سهمیههستید...

شاید نسبت به رشته های دیگر این موضوع را مطرح کردند. 
مهمترین مسابقه ای که برای کسب سهمیه است مرداد ما برگزار 

می شود.
*دركنارورزش،تحصیلرابهكجارساندید؟

ترم آخر مقطع کارشناسی ارشد عمران هستم.  البته در بین 
تحصیل و ورزش مشکلاتی زیاد با دانشگاه وجود داشت و وزارت 

ورزش هم کمک کرد که بیشتر نشود.
*كسیدردانشگاهشمارامیشناخت؟

با توجه به اینکه در رشته عمران حضور زیاد مهم است به همین 
دلیل به استادها نمی گفتم که ورزشکار هستم. امتیاز مدال هم 
در این نوع رشته ها تاثیر ندارد و نمی گفتم چون می ترسم که لج 

کنند.

*بهبحثحجاببرسیم،ورزشباحجاببرایتانچگونه
است؟

خب مسلما با توجه به شرایطی که وجود دارد، ورزش کردن 
که  آْسیا  شرق  کشورهای  در  مخصوص  می شود،  تر  سخت 
رطوبت هوا بالاست، اما هیچگاه این فکر را نکردم که چون 
حجاب دارم، دیگر نمی توانم ورزش کنم و از هدفم دست بردارم. 
از سوی دیگر وقتی با این سختی شما روی سکو می روید ارزش 
مدال تان دو برابر می شود. خیلی ها گفته اند تمرین با حجاب 
خیلی سخت است، اما هیچگاه اسیر این صحبت ها نشدم و 
کار خودم را انجام دادم. حجاب هیچ گاه مانع کارم نشده است.
اول نفر بود، برایشما *جاكارتاهمداستانمتفاوتی

بودید،امازنجیردوچرخهتانپارهشد؟
را  اینچئون   2014 آسیایی  های  بازی  ترکیب  که  زمانی 
می چیدند، سوالم این بود که چرا بانوان نباید باشند که پاسخ 
می دادند سطح بانوان پایین است، اما پس از آن هر لحظه با 
خودم این فکر می کردم که باید در 2018 جاکارتا باشم و دنبال 
مدال هم بودم. سطح آسیا را دیده بودم و این توانایی را داشتم و 
به خاطر همین خیلی برایم سخت بود که یک اتفاقی که اصلا 
پیش بینی اش را نمی کردم باعث شد رویای 4 ساله من بر باد 

برود.
*تجهیزاتدوچرخهشمابهروزواستانداردبود؟

و  داشتیم  اردو  اروپا  در  آسیایی  بازی های  به  اعزام  از  قبل 
مربی مان فهرست تجهیزاتی که نیاز داشت را به فدراسیون داده 
بود تا مشکلی پیش نیاید. البته زنجیری که من داشتم شرایط 
خوبی داشت، اما در بالاترین سطح مسابقات جهانی نیز این 
اتفاقات رخ داده است. ممکن است از هزار زنجیر یکی هم 
اشکال داشته باشد. در مجموع اشکال کارخانه ای باعث شد 
مدال را از دست بدهم. البته مشکلات دیگری هم وجود داشت.

 *چهمشکلی؟
قانون است که مسیر مسابقه باید سه روز قبل از مسابقه باید 
باز باشد و دوچرخه سواران آشنا باشند، اما در جاکارتا میزبان 
می خواست شرایط به نفع خودش باشد و فقط یک روز قبل 
ما توانستیم تمرین کنیم و آن هم برای دو بار، اما در مسابقات 

جهانی شما 6 بازی می توانید مسیر مسابقه را تست کنید.
*اعتراضنکردید؟

و  انداختند  آنها دائما پشت گوش  اما  چرا اعتراض کردیم، 
ترتیب اثری داده نشد.

*قبولداریدكلاسالخوبیبرایدوچرخهسواریایران
نبود؟

بخش  در  اما  بدهم،  نظری  نمی توانم  کورسی  بخش  در 
کوهستان که رشته خودم است در قهرمانی آسیا خوب ظاهر 

شدیم.
*رقیبجدیدرداخلایراندارید؟

متاسفانه فاصله زیاد است و انی نمی تواند خوب باشد. البته 
هر سال فاصله کمتر می شود و بانوان بیشتری جذب می شوند. 
*ورزشقهرمانینیازمندصرفهزینههایزیاداست
ودرآمدیهمدراینرشتهنداریدوچطوراموراتخودرا

میگذرانید؟
باید حتما اسپانسر باشد. برنامه های خود را هم به فدراسیون 
اعلام کردم. برای قهرمانی در آسیا و کسب سهمیه حتما نیاز 
است کارهایی انجام شود. باید در مسابقات آماده سازی شرکت 
کنم و هزینه هایش هم کم نیست. از سوی دیگر تجهیزات ما 
هیچ کدام در داخل تولید نمی شود و باید با ارز خریداری کنیم. 

تفاوت هزینه ها واقعا زیاد است.
*ازارگانیاسازمانیحقوقیهمدریافتمیكنید؟

هم  هزینه هایمان  بلکه  نمی کنیم  دریافت  حقوقی  تنها  نه 
بالاست. پدرم هم بازنشسته است و آنطور نیست که بگویم وضع  
مالی مان خوب است. چون تیم ملی مربی ندارد به همین 
دلیل حتی هزینه مربی را هم خودم می دهم. در مجموع اگر 

اسپانسری پیدا نشود، برنامه هایم متوقف می شود.
*لیگكوهستانشرایطشچطوراست؟

لیگ وجود دارد، اما من براساس مسابقات مهم بین المللی 
که دارم برنامه ریزی می کنم و شاید نتوانم در تمام مراحل شرکت 

کنم. در حال حاضر مهمترین مسابقه، قهرمانی کشور است که 
امتیاز جهانی هم دارد.

بهسمت *فدراسیوندریکیدوسالگذشتهخیلی
كوهستانآمدهاست...

فکر می کنم خود ما باعث شدیم که انی اتفاق بیفتد و ثابت 
کردیم که نتیجه می گیریم و در حال پیشرفت هستیم.
*ورزشکاراندیگركشورهاچهشرایطیدارند؟

و  است  اروپا  در  رقبات ها  بیشتر  و  هستم  ارتباط  در  آنها  با 
همین باعث می شود که پیشرفت زیادی کنند. وقتی با آنها در 
ارتباط هستم روند پیشرفتم سریعتر می شود.  سوئیس یکی 
از قدرت های اصلی دوچرخه سواری کوهستان است و وقتی 
در  بودند.  عالی  نفرات شان  همه  دیدم  جهانی  مسابقات  در 
مسابقاتی که داخل این کشور برگزار می شود و شاید هم ساده 
باشد اما رقابت بین ورزشکاران همانند مسابقات جهانی است. 
*ازتیمهایاروپایییاكشورهایدیگرپیشنهادیبرای

لژیونرشدننداشتید؟
رشته کوهستان با جاده و پیست متفاوت است. آنها باید تیمی 
رکاب بزنند، اما برای ما انفرادی است و شاید داشتن تیم فایده ای 
نداشته باشد. چون در این صورت باز هم باید خیلی از هزینه ها 

را خودم بدهم.
*قیمتدوچرخههایكوهستانچقدراست؟

بستگی به جنس آن دارد. دوچرخه ای که من دارم حدود 
8 هزار یورو است و استهلاک آنها هم نیز با توجه به اینکه در 
کوهستان استفاده می شود، بالاست و با توجه به اینکه لنتِ 
ترمزها گران است بچه ها سعی می کنند در سرازیری ها ترمز 

نکنند! )باخنده(
*عمردوچرخههاچندسالاست؟

رکابزنان اروپایی در سال از 4 دوچرخه استفاده می کنند، اما 
من در مجموع دو دوچرخه دارم و قطعات مصرفی هم باید از 
خارج بیاید. مثلا زنجیر 600 هزار تا یک میلیون تومان و لنت 
و لاستیک هم حدود یک میلیون تومان است. هزینه ها واقعا از 

ماشین هم بالاتر است.
*حملونقلدوچرخههابهمسابقاتچگونهاست؟

کیف مخصوصی دارد که داخل آن می گذارم و اصلا داخل 
شهر نمی توانم بیاورم چون ترافیک است باید ترمز زیاد گرفته 

شود و مقرون به صرفه نیست.
*دراینحملونقلهاآسیبهمدیدهاست؟

خداروشکر خیر. شاید باورتان نشود من مانتو یا لباس های 
مختلف برای خودم نخریدم، اما برای دوچرخه ام هزینه زیادی 

کردم تا در مسافرت های زیادی که دارم سالم بماند. 
*اصلیترینرقیبانتدرآسیاچهكشورهاییهستند؟

در حال حاضر بعد از یک فیلیپینی دوم آسیا هستم، اما در 
مجموع چینی ها سرمایه گذاری خوبی را در این رشته کرده اند. 
آنها برای مسابقات خود جایزه های زیادی می گذارند و همین 

باعث می شود که ورزشکاران برتر دنیا بیایند و شرکت کنند.
*فکرمیكنیدسهمیهرابهراحتیكسبكنید؟

که  نداده اند  قول  و هیچ کس هم  نیست  راحت  هیچ چیز 
سهمیه را به او بدهند. همانطور که آنها تلاش می کنند من 
هم تلاش می کنم. اگر برنامه ای که مدنظر من و مربی ام است 

اجرایی شود، به احتمال زیاد سهمیه را خواهم گرفت.
*هدفتانفقطحضوردرالمپیکاستیابهدنبالركورد

همهستید؟
خط استارت المپیک در بخش کوهستان کلا 35 نفر است و 
این افتخار بزرگی است شما در بین 35 رکابزن برتر دنیا باشید. 
به هرحال المپیک 2020 جایی نیست که بخواهم رویا پردازی 
کنم و به اهداف دور از دسترس فکر کنم، چون نمی توان در این 
برهه زمانی کوتاه به آن رسید، اما می خواهم رکورد خوبی را به 

ثبت برسانم.
هستید سهمیه كسب اول شانس وقتی هرحال *به
حمایت  باید  هم  المپیک  کمیته  و  ورزش  وزارت  فدراسیون، 

زیادی کنند.
درست است. من هم برنامه های خود را ارائه داده ام. امیدوارم 

در وزارت ورزش هم کمم کنند تا به مسابقات اعزام شوم.
 

*تاچهزمانیدوچرخهسواریراادامهمیدهی؟
تا زمانی که به هدفم برسم. وقتی رسیدم برنامه بعدی ام را 

دنبال می کنم.
*دراردوهاومسابقاتروانشناسهمحضوردارد؟

یکی از مشکلاتی که دارم این است که در تهران حضور ندارم 
و شاید خیلی از امکانات را از دست می دهم. قبل از بازی های 
آسیایی برای یک دوره روانشناس حضور داشت، اما دیگر خبری 

نشد.
*دراینمشغلههایزیادتمرین،اردوومسابقهبهازدواج

همفکركردهاید؟
و  سواری  دوچرخه  در  موفقیت  شخصی ام  کارهای  فعلا 
تحصیل است و ازدواج هم چیزی است که باید پیش بیاید. در 

راهی که من می روم باید با یکی برخورد شود و اتفاق بیفتد.
*وصحبتپایانی؟

سال آینده سال مهمی است و امیدوارم حمایت ها به اندازه ای 
باشد که بعدها حسرتش را نخوریم. هدفم حضور در المپیک 
است و تلاشم را برای رسیدن به این هدف دو چندان خواهم 

کرد.

 »ایرج خورشید فر« از پیشکسوتان کشتی فرنگی ایران گفت: از بازگشت دوباره 
»محمد بنا« خوشحال شدم چرا که او با کمک همکارانش می تواند بار دیگر کشتی 

فرنگی را در مسیر توسعه و شکوفایی قرار دهد.
»ایرج خورشید فر« از جمله آزادکارانی است که در دهه 40 شمسی همواره برای 
حضور در تیم ملی با بزرگانی همچون محمد ابراهیم سیف پور، شمس الدین سید 

عباسی و محمد خادم و سایر بزرگان در وزن 63 کیلوگرم مبارزه می کرد.
این کشتی گیر اهل شهرری، بنا به اتفاق جالبی در سال 1966 و در پیکارهای 
قهرمانی کشور از کشتی آزاد به کشتی فرنگی تغییر رشته داد که اتفاقا توانست 
در وزن 63 کیلوگرم به مدال برنز جهان دست یابد. مدال برنز خورشیدفر بعد از 
مدال برنز علیرضا قلیچ خانی در رقابت های سال 1961 یوکوهاما )ژاپن( دومین 
مدال جهانی کشتی فرنگی ایران است. خورشید فر از شاگردان ناصر محمدی و 
در باشگاه قدیمی و نوستالژیک بابک شهرری )واقع در خیابان حرم( تمرین می 
کرد. حمید سوریان نابغه کشتی فرنگی جهان از شاگردان مرحوم محمد زارع نیز از 
این باشگاه پای به دنیای قهرمانی گذاشت. باشگاه بابک پس از سال ها فعالیت و 
تربیت شاگردان صاحب نام در کشتی، تعطیل شده است. خورشید فر روز یکشنبه 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: محمد بنا خودش کشتی گیر خوب و مطرحی 
بود و زمانی که به مربیگری روی آورد با بررسی دقیق کارش را آغاز کرد و به نتایج 
بسیار خوبی هم دست یافت. با حضور مجدد او و با کمک همکارانش به طور حتم 

کشتی فرنگی نتایج ضعیف 2 سال گذشته را جبران خواهد کرد.
دارنده مدال برنز پیکارهای کشتی فرنگی سال 1966 تولیدو آمریکا در خصوص 
اینکه آیا کشتی ایران دوباره به روزهای اوج خود باز می گردد یا خیر، گفت: این مهم 

زمانی به دست می آید که به کشتی رده های مختلف سنی توجه داشته باشیم و 
مربیان سازنده در باشگاهها با جدیت کار خود را انجام دهند. در این صورت است 

که به طور حتم کشتی ما دوباره به روزهای اوج خود باز می گردد.
این پیشکسوت کشتی اهل شهرری در مورد حضور در اردوهای تیم های ملی 
اظهار داشت: با توجه به گذشت 78 سال از سنم، شرایط برایم کمی سخت شده 
است اما انگیزه و خواسته ای که در وجود جوانان ایرانی است، همیشه امیدوار 
کننده بود و احساس می کنم در آینده کشتی نتایج بسیار خوبی خواهد گرفت. هر 
چند کشتی چیزی جز فن و بند و تکنیک نیست اما عشق و علاقه ای که در وجود 

ایرانیان است سبب شده تا در کشتی نتایج بهتر و مطلوب تری بگیریم.
این پیشکسوت کشتی در پاسخ به این پرسش که آیا مسوولان سراغی از شما می 
گیرند، اظهار داشت: وقتی که آدمها پا به سن می گذارند، از نگاهها هم دور و به 
فراموشی سپرده می شوند و البته بهتر است که کارها به جوانان محول شود و در 

کنار آنان از تجربه و نظرات پیشکسوتان و افراد با تجربه استفاده شود. 
وی بیان داشت: البته فراموش شدن پیشکسوتان کشتی تا آنجا است که حتی 
دیگر در مراسم ها نیز ما را دعوت نمی کنند. اکنون بیشتر وقتم را صرف نوشتن 
و نقاشی کردن می کنم. بازنشسته جایی هم نیستم و گاهی از صندوق حمایت 
از ورزشکاران و پیشکسوتان مبلغی واریز می شود که امیدوارم اینگونه حمایت ها 
برای قهرمانان و ورزشکاران کنونی بیشتر شود تا ضمن حفظ شخصیت و اعتبار 

قهرمانان، انگیزه ای برای ادامه فعالیت آنان ایجاد شود.
دارنده مدال برنز پیکارهای جهانی در خصوص اینکه بزرگان کشتی شهرری 
همانند »سوریان« و یا »دبیر« سراغی از او می گیرند؟ گفت: انتظاری از مردم و این 
قهرمانان ندارم چرا که اکنون همه گرفتار کار و زندگی خودشان هستند و نمی شود 
از آنها توقع داشت. خورشید فر در پاسخ به این سووال که چرا هیچگاه در بازی های 
المپیک شرکت نکرده است، گفت: به دلیل شکستگی پا یک مرتبه در کشتی با 
مرحوم سید عباسی و مرتبه دوم به دلیل اتفاق در اسکی، بازی های المپیک را از 
دست دادم.  وی ادامه داد: من در ابتدا آزادکار بودم و در مسابقاتی که برای انتخابی 
تیم ملی و قهرمانی کشور برگزار می شد، دیر رسیدم و به همین دلیل برای آنکه 
شانس حضور در مسابقات جهانی را داشته باشم در کشتی فرنگی شرکت کردم 
و هیچگاه به کشتی آزاد بازنگشتم. این پیشکسوت کشتی ایران با اشاره به اینکه 
سابقه حضور در برخی اردوها با جهان پهلوان غلامرضا تختی را دارد، گفت: تختی 
مردی بی ریا، فروتن، افتاده بود که با همه اعضا تیم رفیق و صمیمی بود. ورزش 
ایران همیشه از پهلوانان، پهلوانی توقع دارد و تختی شخصی بود که مورد توجه 
مردم بود. وی ادامه داد: البته ورزش ایران سرشار از قهرمانان و بزرگ مردانی است 
که موجب سرافرازی و افتخار این کشور شده اند و همه قهرمانان کشورمان خوشنام 

و صاحب شخصیت و افتخار بودند.

خورشیدفر پیشکسوت کشتی فرنگی ایران: 

کشتیفرنگیبا»بنا«دوبارهشکوفامیشود
نایب رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس شورای اسلامی از حضور وزیر ورزش و جوانان 
در جلسه صبح روز یکشنبه  این فراکسیون خبر داد و گفت:مسعود سلطانی فر با انتقاد از مصوبه 
کمیسیون تلفیق درمورد سرخابی ها آن را مانع از واگذاری باشگاه های استقلال و پرسپولیس به 

بخش خصوصی دانست.
»غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی« با بیان این که مهم ترین محور صحبت های وزیر ورزش و جوانان 
در این فراکسیون موضوع واگذاری استقلال و پیروزی بود، افزود: وی با انتقاد از مصوبه کمیسیون 

تلفیق تاکید کرد این شیوه  پیش بینی شده مانع از واگذاری دو باشگاه است. 
به گزارش ایرنا، کمیسیون تلفیق در بررسی بخش درآمدی لایحه بودجه سال 1398 کل کشور ، 
وزارت ورزش و جوانان را با همکاری سازمان بورس و اوراق بهادار و سازمان خصوصی مکلف کرد 
حداکثر تا پایان شهریور 98، شرایط پذیرش دو شرکت فرهنگی ورزشی پیروزی و استقلال را در بازار 
پایه فرابورس فراهم کنند.نایب رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس همچنین درمورد این جلسه 
تاکید کرد: سلطانی فر، نویدهای خوبی داد و از اتفاقاتی که در سال 97 رخ داده و درس هایی که باید 

از اتفاقات سال جاری برای آینده بگیریم، نکاتی را مطرح کرد.
جعفرزاده با بیان این که وزیر ورزش و جوانان درخصوص توزیع عادلانه اعتبارات در بین استان ها، 
رفع مشکلات و توجه به جوانان گزارش های مناسبی ارائه داد، گفت: سلطانی فر در خصوص 

ابهاماتی که درمورد بازنشسته ها وجود دارد نیز توضیحات خوبی داد.
*وزارتورزشبرایجبرانافت2سالهاخیركشتیبرنامهدارد

نایب رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس افزود: بعضی از رشته های  ورزشی مانند کشتی که 
مورد توقع هستند در 2 سال اخیر افول داشته است که سلطانی فر برنامه  های خود را برای توسعه 
این رشته و بازگشت به جایگاه واقعی اش را عنوان کرد.وی ادامه داد: وزیر ورزش و جوانان که تعامل 
خوبی با مجلس دارد؛ نویدهایی برای جامعه ورزشی داد و همچنین مشخص است که توسعه وزرش 
همگانی و قهرمانی در دستور کار وزارت ورزش قرار دارد.عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: فراکسیون مستقلین ولایی مجلس برای کاهش تنش ها و 
افزایش تعامل با وزیران، نشست های خود با مسئولان را در هر هفته کاری بلاانقطاع برگزار کرده و به 

دنبال این هستیم که بخش بزرگی از مشکلات را حل کنیم.

نایب رییس فراکسیون مستقلین مجلس به نقل از سلطانی فر:
مصوبهکمیسیونتلفیقمانعواگذاریسرخابیهااست
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درمان جوش گاهی از خود جوش ها سخت تر است

7 عادتی که منجر به باقی ماندن
 جای جوش ها می شود

جوش زدن نه تنها به اندازه کافی آزاردهنده است، بلکه باعث ایجاد جوشگاه هایی 
از زمانی که تصور  از بین رفتنشان خیلی بیشتر  روی پوست می شود که گاهی 
می کنید، طول می کشد. هیپرپیگمانتاسیون )تجمع متمرکز یا پراکنده لک های تیره 
روی پوست( بعد از التهاب، لک های بنفش یا خاکستری یا قهوه ای را روی پوست 

ایجاد می کند و جوشگاه آن ها باعث ایجاد تغییراتی در بافت پوست می شود.
سر و کله جوش ها معمولًا به دلیل التهاب روی پوست پیدا می شود و شدت آن ها 
التهاب و نوع پوست بستگی دارد. دکتر ایوی لی، متخصص پوست و  به میزان 
استادیار دانشگاه UCLA آمریکا می گوید: »بهترین روش برای جلوگیری از چنین 
تغییراتی این است که پیش از به وجود آمدنشان به آن ها حمله کنیم چون مبارزه با 
جای جوش ها از فرآیند درمان خود جوش سخت تر است.« در ادامه به 7 عادت شایع 
که باعث ماندگاری جای جوش ها می شود، اشاره می کنیم. بنابراین بکوشید این 7 

عادت را کنار بگذارید.
1- از کرم ضدآفتاب استفاده نمی کنید

محصولات ضدآفتاب باعث می شوند پوست شما بیشتر از قبل مقابل اشعه فرابنفش 
حساس شود، بنابراین استفاده از کرم ضدآفتاب مناسب بخش مهمی از مبارزه شما 
با جوش است. بخش بدتر ماجرا این است که نور آفتاب به خودی خود باعث می شود 
احتمال باقی ماندن جوشگاه روی پوست بیشتر شود دکتر لی می گوید: »قرار گرفتن 
مقابل اشعه فرابنفش و تابش آفتاب هم فرآیند درمان را طولانی تر می کند و هم خطر 
تغییر رنگ پوست را بالا می برد. بنابراین اگر می خواهید از پوستتان مقابل جوشگاه 
و تغییر رنگ و سرطان محافظت کنید، استفاده از کرم ضدآفتاب با SPF یا درجه 

محافظتی مناسب را به وظایف روزمره تان اضافه کنید.
2- جوش هایتان را دستکاری می کنید

قطعاً این توصیه را در گذشته شنیده اید اما تکرار آن ارزشمند است. دستکاری 
جوش ها بیشتر از فایده می تواند برایتان ضرر داشته باشد. به گفته دکتر لی، هرگونه 
دستکاری جوش ها می تواند احتمال تغییر رنگ پوست و ایجاد جوشگاه را بیشتر 
کند. همچنین دستکاری جوش ها باعث انتقال باکتری ها به پوست دست و پخش 
شدن آن ها می شود و التهاب را بیشتر می کند. بنابراین به جای دستکاری آن ها بهتر 
است از یک درمان موضعی مناسب فقط در محلی که جوش زده استفاده کرده و صبر 

کنید تا جوش خودبه خود از بین برود.
3- دچار وسواس تمیز کردن جوش ها هستید

اگرچه تخلیه جوش ها کار رضایت بخشی برای اغلب افراد است، اما این کار می تواند 
در بلندمدت اوضاع را بدتر کند. »کلی پاپانتونیو«، متخصص پوست می گوید: »من 
به همه توصیه می کنم از وسایل فلزی و همچنین انگشتان دست برای تخلیه انواع 
جوش ها به خصوص جوش های سرسیاه استفاده نکنند. افراد متخصص می دانند 
چطور باید از ابزارهای موجود برای تخلیه جوش ها استفاده کنند اما انجام این کار با 
روش های خانگی خطر ایجاد جوشگاه و باقی ماندن جای جوش را بیشتر می کند. 
البته اگر نمی توانید از این عادت دست بردارید، حتماً قبل و بعد از تخلیه جوش ها 
وسایلتان را با الکل تمیز کنید تا مانع پخش شدن باکتری ها شوید. همچنین بهتر 
است از دستمال کاغذی به عنوان سد محافظ میان ابزار فلزی و پوست استفاده 

کنید.«
4- بیش از حد به آینه نگاه می کنید!

نگاه کردن طولانی مدت به آینه و بررسی صورتتان فقط باعث وسواس بیش از حد 
روی لکه های کوچکی می شود که جز خودتان فرد دیگری آن ها را نمی بیند. دکتر 
پاپانتونیو می گوید: »من استفاده از آینه های بزرگ کننده را توصیه نمی کنم. زیرا 
حساس شدن بیش از حد روی آکنه ها باعث دستکاری بیشتر و ایجاد جوشگاه های 

بیشتر می شود.«
5- از لیف برای شستشوی صورتتان استفاده می کنید

اگرچه به نظر می رسد استفاده از لیف یا براش های مکانیکی شستشوی صورت 
یا لیف های لایه بردار می توانند پوست را به صورت عمقی تمیز کنند، در عین حال 
می توانند به شدت محرک و آزاردهنده باشند. دکتر لی می گوید: »وجود پوست یک 
دلیل مهم دارد و آن اینکه پوست نوعی سد محافظ و طبیعی مقابل بقیه دنیاست. 
بنابراین باید آن را سالم نگه داشت و حتماً نمی خواهید این سد را نازک کنید. اگر 
پوست را بیش از حد شستشو دهید، پوستتان حساس و مقابل عفونت های باکتریایی 

بی دفاع می شود و این مسئله می تواند خطر ایجاد جوشگاه را بالا ببرد.«
6- همیشه روی پوستتان آرایش سنگین دارید

پوشاندن جوش ها و جای آن ها روی پوست با انواع و اقسام پودرها و کرم پودرها، 
روش خوبی نیست زیرا این محصولات می توانند پوست شما را تحریک کرده و وضعیت 
جوشگاه ها را بدتر کنند. به گفته دکتر لی، استفاده از این روش ها برای مخفی کردن 
جوشگاه های روی پوست، یک نوع چهره معیوب ایجاد می کند. او می گوید: »از یک 
محصول آرایشی بدون چربی و غیرکومدوژن )غیرجوش زا( برای آرایش استفاده کنید 

تا آتش جوش ها را شعله ورتر نکنید.«
7- از یک نوع روش درمانی برای مدت طولانی استفاده می کنید

داشتن روش درمان منظم برای مبارزه با آکنه و مراقبت از پوست، اولین قدم بزرگی 
است که باید بردارید، اما اگر جای جوش و جوشگاه های به جامانده از جوش های 
قدیمی برایتان تبدیل به معضل شده، به متخصص پوست مراجعه کنید. درمان هایی 
مانند استفاده از دستگاه بلولایت )نور آبی( می تواند به از بین بردن باکتری های 
ایجادکننده آکنه در سطح پوست کمک کند. همچنین به گفته دکتر پاپانتونیو، 
پاک سازی ماهانه پوست می تواند به تمیز شدن عمقی پوست و کاهش احتمال ایجاد 

جوشگاه و جای جوش کمک کند.

سرطان به عنوان یکی از رایج ترین سرطان هاست که عوامل 
مختلفی ازجمله سیگار کشیدن در شیوع آن دخیل هستند. 

اصلی ترین عامل آن با آماری بیش از 85 درصد موارد است.
سرطان ریه یکی از جدی ترین سرطان هاست. در انگلستان 
حدود 44.500 نفر مبتلا به این بیماری در هر سال  شناسایی 
می شوند. معمولًا مراحل ابتدایی سرطان ریه دارای علائم و 
نشانه های خاصی نیست اما در نهایت علائمی در افراد مبتلا به 

سرطان ریه ظهور خواهند کرد که عبارت اند از:
-- سرفه مداوم

-- سرفه همراه با خون
-- مشکلات تنفسی مداوم

-- خستگی و کاهش وزن بدون هیچ علت مشخصی
-- احساس درد و ناراحتی حین تنفس و یا سرفه کردن

هرچه  باید  است  مواجه  علائم  این  با  کسی  اگر  بنابراین 
سریع تر با یک پزشک مشورت کند.

انواع سرطان ریه
سرطان هایی که منشأ آن ها ریه است یا به  بیان  دیگر، از ریه 
آغاز می شوند را "سرطان ریه اولیه" می نامند. اما سرطانی که 
منشأ آن ریه نبوده باشد و از ناحیه دیگری از بدن آغاز شده و 
سپس به ریه رسیده باشد را "سرطان ریه ثانویه" می گویند. 
گفتنی است این مطلب در مورد سرطان ریه اولیه صحبت 

می کند.
دو نوع اصلی از سرطان ریه اولیه وجود دارد که در واقع بر 
طبقه بندی  می شود،  آغاز  آن  از  سرطان  که  سلولی  اساس 

می شوند. این دو نوع عبارت اند از:
سرطان ریه سلول غیر کوچک: شایع ترین نوع سرطان ریه از 
این نوع است و بیش از 80 درصد از موارد سرطان ریه مربوط به 
این طبقه بندی است. این طبقه بندی می تواند شامل کارسینوم 
سلول فلس دار، آدنوکارسینوما و یا کارسینوم سلول بزرگ باشد.

سرطان ریه سلول کوچک: این نوع از سرطان ریه نسبت به 
نوع قبلی کمتر شایع است اما سرعت رشد و گسترش این نوع 

سرطان بیشتر از نوع قبل است.
لازم به ذکر است که شناخت نوع سرطان ریه ای که فرد به آن 

مبتلا است، می تواند در تعیین نوع درمان متناسب با سرطان 
ریه مؤثر باشد.

عوامل سرطان ریه
برخی عوامل می توانند خطر ابتلا به سرطان ریه را در انسان 
افزایش دهند. برخی از این عوامل قابل کنترل هستند و برخی 
دیگر قابل  کنترل و در اختیار ما نیستند. عوامل ابتلا به سرطان 

ریه عبارت اند از:
سیگار کشیدن: احتمال ابتلا به سرطان ریه به نسبت تعداد 
سیگارهای مصرفی در روز و مدت  زمان مصرف سیگار افزایش 
می یابد. ترک سیگار در هر سنی می تواند تأثیر قابل توجهی در 
کاهش ریسک احتمال ابتلا به سرطان ریه داشته باشد. گفتنی 
ابتلا به سرطان ریه  است سیگار کشیدن اصلی ترین عامل 
است. این اتفاق ناشی از این است که سیگار کشیدن موجب 
می شود مواد سمی مختلفی استنشاق و وارد بدن انسان شود.

در معرض دود سیگار قرار داشتن: شاید شما سیگار نکشید 
اما باید بدانید که در قرار داشتن در معرض دود سیگار شخص 

دیگر نیز می تواند احتمال ابتلا به سرطان ریه را افزایش دهد.
در معرض گاز رادون قرار داشتن: گاز رادون از شکست 
طبیعی اورانیوم در درون زمین، آب و یا صخره ایجاد می شود 
که در نهایت در هوایی که تنفس می کنیم انتشار می یابد. این 
فرآیند، از رفتارهای طبیعی زمین و محیط است و انسان در آن 
هیچگونه دخالتی ندارد و از جمله عوامل خارج از کنترل انسان 
است. وجود این گاز در هوا را به  راحتی نمی توان تشخیص داد 
چراکه هیچ بو، رنگ و اثر دیگری ندارد که بتوان بدون تجهیزات 

از وجود آن باخبر شد.
سرطان زا:  مواد  سایر  و  آزبست  معرض  در  قرارگیری 
در  گرفتن  قرار  موجب  که  مکان هایی  در  اشتغال  و  فعالیت 
معرض آزبست و سایر مواد سرطان زا می شوند، از عوامل بروز 
سرطان است. این مواد شامل آزبست، آرسنیک، کروم و نیکل 
می شوند. این گونه مواد از عوامل بروز انواع سرطان ها هستند. 
همچنین اگر فرد مورد قرارگرفته در ممعرض این مواد سیگاری 
افزایش  به مراتب  ریه در وی  به سرطان  ابتلا  احتمال  باشد، 

خواهد یافت.

سابقه خانوادگی سرطان ریه: افرادی که در اعضای خانواده 
خود شامل والدین، خواهر و برادر و یا فرزندان، دارای فرد مبتلا 
به سرطان ریه هستند یا بوده اند، با افزایش احتمال ابتلا به 
سرطان ریه مواجه هستند. این عامل هم از عوامل خارج از 

کنترل است. 
البته لازم به ذکر است که سرطان ریه بیشتر در افراد مسن بروز 
می کند و بروز این بیماری در افراد زیر 40 سال نادر است. در 
واقع سرطان ریه بیشتر در افراد 70 تا 74 سال تشخیص داده 
می شود. همچنین همان طور که اشاره شد سیگار کشیدن 
اصلی ترین عامل ابتلا به سرطان ریه است و بیش از 85 درصد 

از موارد سرطان ریه ناشی از مصرف سیگار است.
درمان سرطان ریه

درمان سرطان ریه به عواملی همچون نوع بیماری، میزان 
دارد،  بستگی  فرد  کلی  سلامت  چگونگی  و  آن  گستردگی 
به  سرطانی  سلول های  که  اولیه  مراحل  در  ریه  سرطان  اگر 
محدوده ی وسیعی گسترش نیافته اند تشخیص داده شود، 

می  توان از عمل جراحی برای برداشتن نواحی ریه که تحت 
تأثیر سرطان قرار گرفته اند استفاده کرد.

اگر عمل جراحی به دلایلی مثل سلامت کلی فرد، نامناسب 
تخریب  برای  رادیوتراپی  از  می توان  شود،  داده  تشخیص 

سلول های سرطانی استفاده کرد.
عمل  که  باشد  یافته  گسترش   به قدری  سرطان  اگر  البته 
جراحی و رادیوتراپی برای درمان آن مؤثر نباشند، معمولًا از 

شیمی درمانی استفاده می شود.
نگاهی کلی به سرطان ریه

معمولًا سرطان ریه تا زمانی که در سراسر ریه یا نواحی دیگر 
بدن گسترش نیافته باشد، علائم خاصی از خود بروز نخواهد 
داد و این نکته بسیار نگران کننده  است؛ چراکه باعث می شود 
تشخیص این سرطان معمولًا در زمانی باشد که کمی دیر شده 
البته فراموش نکنید که میزان بهبودی سرطان ریه،  است. 
بستگی به میزان گسترش بیماری دارد و تشخیص زودهنگام 

آن می تواند امید به بهبودی و درمان را به  شدت افزایش دهد.

بررسی یک بیماری کشنده

سرطان ریه، عوامل و راه های درمان آن

لثه های رنگ پریده نشانه ای رایج از کم خونی هستند و کم خونی خفیف را می توان در 
خانه با افزایش مصرف ماده معدنی آهن مدیریت کرد. با این وجود، موارد شدید می تواند 

زندگی فرد را در معرض خطر قرار دهد.
لثه های سالم باید یک رنگ صورتی نسبتا یکدست داشته باشند. آنها ممکن است اطراف 
دندان ها اندکی روشن تر و اطراف کناره های دهان تیره تر به نظر برسند. لثه های یک فرد 

نسبت به فردی دیگر به طور طبیعی ممکن است پررنگ تر یا کمرنگ تر باشد.
زمانی که فردی با تغییر رنگ لثه های خود مواجه می شود باید به پزشک مراجعه کند، به 

ویژه اگر این شرایط با علائم نگران کننده دیگر همراهی می شود.
دلایل و علائم

درمان و علائم رنگ پریدگی لثه ها به دلیل بروز این شرایط بستگی دارد. در ادامه با برخی 
دلایل رنگ پریدگی لثه ها بیشتر آشنا می شویم.

کم خونی
کم خونی )آنمی( زمانی رخ می دهد که بدن با سطوح ناکافی خون سرشار از اکسیژن 

مواجه است. کمبود خون می تواند موجب رنگ پریدگی برخی بافت های بدن شود.
افزون بر رنگ پریدگی لثه ها، فرد مبتلا به کم خونی ممکن است متوجه علائم زیر شود:

- خستگی شدید یا ضعف
- تنگی نفس

- زردی یا رنگ پریدگی پوست و چشم ها
- سردرد

- تپش قلب
کم خونی اغلب در نتیجه کمبود آهن، فولات، یا ویتامین B12 رخ می دهد.

در غیر این صورت، فرد ممکن است با تعداد بسیار کم سلول های قرمز یا سطوح ناکافی 
هموگلوبین مواجه باشد. در افراد مبتلا به کم خونی سلول داسی شکل، سلول های خون به 

طور غیر طبیعی تغییر شکل می دهند.
برخی شرایط پزشکی نیز می توانند به کم خونی منجر شده یا خطر ابتلا به این شرایط را 

افزایش دهند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
- قاعدگی های بسیار سنگین

- بارداری
- بیماری های کبد، طحال یا کلیه

- کم کاری تیروئید
- خونریزی در معده یا روده که ممکن است در نتیجه زخم های گوارشی، سرطان، توده 

های غیر طبیعی، کولیت یا تورم روده بزرگ شکل گرفته باشد
برخی داروها، به ویژه آنهایی که برای شیمی درمانی استفاده می شوند، می توانند خطر 
ابتلا به کم خونی را افزایش دهند. همچنین، مصرف بیش از حد داروهای ضد التهاب غیر 

استروئیدی می تواند به خونریزی داخلی و کم خونی منجر شود.
درمان رنگ پریدگی لثه ها می تواند به سادگی مصرف قرص های آهن تجویز شده توسط 
پزشک برای حداقل شش ماه باشد. بهتر است قرص های آهن همراه با غذا و آب مرکبات، 
به ویژه پرتقال، مصرف شود زیرا به جذب بهتر آهن کمک می کند. همچنین، مصرف مواد 
غذایی سرشار از آهن مانند سبزی های برگدار تیره و غلات صبحانه و نان های غنی شده 

می تواند مفید باشد.
اگر قاعدگی های سنگین دلیل کم خونی است، مصرف داروهای هورمونی می تواند به 

سبک تر شدن قاعدگی ها کمک کند.
برخی مواد غذایی نیز می توانند در جذب آهن توسط بدن اختلال ایجاد کنند. فردی که 

به کم خونی مبتلاست بهتر است از خوراکی های زیر پرهیز کند:
- قهوه و چای

- الکل
- محصولات غلات کامل

- محصولات لبنی
لوکوپلاکیا

لوکوپلاکیای دهانی می تواند موجب شکل گیری وصله های سفید، نازک و یکنواخت 
روی لثه ها شود. وصله های لوکوپلاکیا می توانند در هر جای دهان شکل بگیرند و امکان از 

بین بردن آنها از طریق مالش یا سایش وجود ندارد.
دلیل این شرایط نامشخص است، اما به نظر می رسد اغلب در افراد سیگاری، افرادی که 
بیش از حد الکل مصرف می کنند، یا آنهایی که بهداشت دهان و دندان را رعایت نمی کنند، 
رخ می دهد. در بسیاری موارد، وصله های لوکوپلاکیا بی ضرر هستند. با این وجود، آنها می 

توانند تغییر کرده و سرطانی شوند.
در صورت مواجهه با این شرایط باید به پزشک مراجعه کنید. با توجه به اندازه و محل وصله 
ها، و همچنین عوامل خطرآفرین فردی، مانند سیگار کشیدن، پزشک ممکن است نظارت 

بر وصله های لوکوپلاکیا یا برداشتن آنها از طریق عمل جراحی را مد نظر قرار دهد.
یائسگی

تغییرات هورمونی مرتبط با یائسگی از جمله دلایل شناخته شده کاهش جریان خون 
هستند که می تواند موجب رنگ پریدگی و خشکی لثه ها شود.

نوعی عفونت به نام التهاب لثه و دهان یائسگی )Menopausal Gingivostomatitis( می 
تواند به رنگ پریدگی و خشکی لثه ها منجر شود که ممکن است موجب خونریزی شود.

هورمون درمانی می تواند به بهبود این علائم کمک کند. زمانی که یک گونه قارچی 
مسئول این شرایط باشد، بیمار ممکن است به استفاده از کرم ضد قارچ، مانند نایساتین یا 

کلوتریمازول نیاز داشته باشد.
لیکن پلان دهانی

در یک فرد مبتلا به لیکن پلان دهانی، لایه ای تار مانند در سراسر غشا مخاطی لثه ها 
ایجاد می شود. برای تشخیص دقیق این شرایط، پزشک معمولا نمونه برداری انجام می 
دهد و بخشی کوچک از بافت ناحیه تحت تاثیر قرار گرفته برای بررسی دقیق برداشته می 

شود.
موارد لیکن پلان دهانی فرسانیده شامل اولسرها، یا زخم های باز، می توانند با استفاده از 

کورتیکواستورئیدها یا استروئیدهای سیستمیک بهبود یابند.
درمانی برای لیکن پلان دهانی وجود ندارد و آنچه صورت می گیرد بر محدود کردن تعداد 
شعله ور شدن بیماری و شدت علائم متمرکز است. دنبال کردن یک رژیم غذایی متعادل 
و سالم، هیدراته نگه داشتن بدن، انجام ورزش، و ترک سیگار می توانند به مدیریت این 

شرایط کمک کنند.
چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم؟

لثه های رنگ پریده نشانه ای رایج از کم خونی هستند و کم خونی خفیف را می توان در 
خانه با افزایش مصرف ماده معدنی آهن مدیریت کرد. با این وجود، موارد شدید می تواند 

زندگی فرد را در معرض خطر قرار دهد.
در کوتاه ترین زمان ممکن با پزشک یا دندانپزشک خود درباره رنگ پریدگی لثه ها صحبت 

کنید. درمان زودهنگام می تواند خطر عوارض جدی را کاهش دهد.
در صورت همراهی علائم عفونت با رنگ پریدگی لثه ها نیز باید کمک پزشکی دریافت 

کنید. از جمله این علائم می توان به موارد زیر اشاره کرد:
- خونریزی از لثه ها

- لثه های متورم، درناک یا حساس به لمس
- بوی بد دهان

- تب
- دندان های شل

- دشواری یا درد هنگام بلع
- آبسه های لثه

- مزه فلزی در دهان
- درد در فک یا صورت

هر فردی که نسبت به رشد توده های دهانی غیر طبیعی، مانند آن چه در لیکن پلان یا 
لوکوپلاکیا رخ می دهد، مشکوک است باید برای بررسی دقیق شرایط به پزشک مراجعه 

کند.
زمانی که رنگ پریدگی لثه ها با یائسگی یا قاعدگی های سنگین مرتبط است، فرد می 
تواند با پزشک درباره گزینه های هورمون درمانی که می توانند علائم را کاهش دهند، 

صحبت کند.
نکته هایی برای حفظ سلامت لثه ها

رعایت بهداشت دهان و دندان ساده ترین روش برای حفظ سلامت لثه ها محسوب می 
شود.

در همین راستا می توانید نکته های زیر را مد نظر قرار دهید:
دندان های خود را حداقل به مدت 120 ثانیه و دو بار یا بیشتر در روز مسواک بزنید.

از نخ دندان استفاده کنید.
دهان خود را با محصولات حاوی فلوراید، یک یا دو بار در روز شستشو دهید.

دهان خود را پس از مصرف غذاها یا نوشیدنی های شیرین با آب شستشو داده یا مسواک 
بزنید. مسواک یا سر مسواک خود را هر سه ماه یک بار تعویض کنید.

حداقل 30 دقیقه در روز ورزش کنید.
به طور منظم به دندانپزشک مراجعه کنید.

از سیگار یا محصولات تنباکو استفاده کنید.
دنبال کردن یک رژیم غذایی سالم و متعادل نیز اهمیت دارد. مصرف مواد غذایی سرشار 

از آهن، مانند عدس، نخود فرنگی، لوبیاها و گوشت بدون چربی را فراموش نکنید.

لثه های بی رنگ نشانه چیست؟

در طب سنتی از ریشه ی سنبل الطیب برای کاهش فشارخون 
استفاده می شود و همچنین سنبل الطیب با کاهش فشارخون به 
بهبود سلامت قلب کمک کرده و خطر حمله قلبی و سکته قلبی 

را کاهش می دهد.
سنبل الطیب یا علف گربه، گیاهی است علفی و چندساله که 
ساقه آن به طور عمودی تا ارتفاع دو متر بالا می رود. این گیاه به 
صورت وحشی در جنگل های کم درخت، در حاشیه جویبارها و 

گودال ها در بیشتر مناطق آسیا و ایران می روید.
قسمت مورد استفاده این گیاه، ریشه آن است و معمولًا از ریشه 
گیاهی که بیش از 3 سال عمر دارد، استفاده می شود. سنبل 
الطیب پس از خشک شدن به رنگ قهوه ای در می آید. طعم آن 
تلخ ولی خوشبو و معطر است. عطر آن پس از خشک شدن بیشتر 
می شود. سنبل الطیب دارای بویی مطبوع است و گربه بوی این 
گیاه را از فاصله دور تشخیص داده و به طرف آن می رود و در اطراف 
آن به جست و خیز می پردازد و از بوی آن مست می شود. گل های 
سنبل الطیب به رنگ سفید یا صورتی و به صورت خوشه ای است.
در ادامه به برخی خواص سنبل الطیب اشاره کرده ایم. این گیاه 

برای بیماری ها و مشکلات زیر مفید است:
1- بی خوابی

مطالعات نشان می دهد که سنبل الطیب به طور قابل توجهی، 
بهبود  را  خواب  کیفیت  می کند،  درمان  را  شبانه  بی خوابی 
باعث  شیمیایی،  قرص های  از  بسیاری  خلاف  بر  و  می بخشد 
خواب آلودگی صبحگاهی نمی شود. مقادیر بالای لیارین موجود 
 )GABA( در سنبل الطیب، با افزایش گاما آمینواسید بوتیریک
که یک انتقال دهنده عصبی مهارکننده در سیستم عصبی مرکزی 
بوده و باعث آرامش می شود، به درمان بی خوابی شبانه کمک 

می کند.
برای درمان بی خوابی شبانه 300 تا 600 میلی گرم ریشه سنبل 

الطیب را 30 دقیقه قبل از خواب استفاده کنید.
2- استرس و اضطراب

 ،GABA سطوح  بهبود  با  الطیب  سنبل  در  موجود  لیارین 
باعث آرامش شده و با حفظ سطح سروتونین به درمان استرس و 
اضطراب کمک می کند. همچنین اسید والرنیک و والرنول موجود 
در عصاره ریشه سنبل الطیب به عنوان ضد اضطراب طبیعی عمل 

می کنند.
برای درمان استرس و اضطراب 120 تا 200 میلی گرم سنبل 

الطیب را 3 بار در روز مصرف کنید.

3- درمان بیش فعالی کودکان
یک مطالعه نشان داده که مصرف سنبل الطیب به مدت 3 هفته 
به درمان بیش فعالی و کاهش علائم آن مانند مشکلات خواب و 

بی قراری در کودکان با سن بیشتر از 5 سال کمک می کند.
توجه: توصیه شده که سنب الطیب نباید به کودکان زیر 5 سال 

داده شود.
4- فشارخون و قلب

در طب سنتی از ریشه ی سنبل الطیب برای کاهش فشارخون 
استفاده می شود و همچنین سنبل الطیب با کاهش فشارخون به 
بهبود سلامت قلب کمک کرده و خطر حمله قلبی و سکته قلبی 
را کاهش می دهد. سنبل الطیب به کاهش فشارخون بالا ناشی از 
استرس کمک می کند. علاوه بر این سنبل الطیب با تقویت عروق 
خونی، خطر لخته شده خون را کاهش داده و احتمال ابتلا به 

بیماری های قلبی و عروقی را کاهش می دهد.
5- دیابت و قند خون

در طب سنتی از سنبل الطیب برای کاهش قند خون در افراد 
مبتلا به دیابت استفاده می شود.

6- یائسگی

تحقیقات نشان می دهد که مصرف 10- 15 میلی گرم ریشه 
سنبل الطیب در روز برای 8 هفته می تواند علائم یائسگی، به ویژه 

گرگرفتگی در زنان یائسه را کاهش دهد.
7- رحم و درمان درد پریود

سنبل الطیب یک آرام بخش و ضد اسپاسم طبیعی است، به این 
معنی که اسپاسم و انقباض شدید عضلات رحم در دوران قاعدگی 

را کاهش داده و به درمان درد شدید پریود کمک می کند.
مصرف 255 میلی گرم سنبل الطیب 3 بار در روز به درمان درد 

قاعدگی کمک می کند.
8- معده و دستگاه گوارش

سنبل الطیب یکی از بهترین روش های درمان خانگی برای 
درد معده شناخته شده و باعث کاهش گاز معده و روده می شود، 
به سلامت دستگاه گوارش کمک  و  از اسهال جلوگیری کرده 

می کند.
9- صرع

مطالعات نشان داده که مصرف سنبل الطیب باعث فعال شدن 
گیرنده های آدنوزین شده و احتمال تشنج در بیماران مبتلا به 

صرع را کاهش می دهد.

10- سردرد و میگرن
در طب سنتی از سنبل الطیب به دلیل خواص ضد اسپاسم 
که دارد، برای درمان سردرد و میگرن استفاده می شود. هنگام 
بروز سردرد و میگرن، یک فنجان چای یا دمنوش سنبل الطیب 

بنوشید.
11- تقویت حافظه

تحقیقات نشان داده که اسید والرنیک موجود در سنبل الطیب، 
با کاهش استرس اکسیداتیو در مرکز حافظه مغز )هیپوکامپ( به 

میزان قابل توجهی باعث تقویت حافظه می شود.
12-درمان لرزش دست عصبی

سنبل الطیب، می تواند اعصاب شما را آرام کند، به همین دلیل 
یکی از بهترین داروهای گیاهی برای درمان لرزش دست عصبی 

می باشد.
13- آرتروز و سیاتیک

سنبل الطیب دارای خواص ضد اسپاسم و آرام بخش طبیعی 
است و در طب سنتی برای درمان درد آرتروز و سیاتیک استفاده 

می شود.
در طب سنتی از سنبل الطیب برای کاهش قند خون در افراد 

مبتلا به دیابت استفاده می شود
عوارض و مضرات سنبل الطیب

به  آلودگی می شود،  باعث خواب  الطیب  زیاد سنبل  مصرف 
همین دلیل توصیه می شود که راننده ها به هیچ وجه نباید از سنبل 

الطیب استفاده کنند.
زیاده روی در مصرف سنبل الطیب باعث سردرد، سرگیجه و 

ناراحتی معده می شود.
روی  بر  الطیب  که سنبل  اثراتی  دلیل  به  که  توصیه می شود 
سیستم عصبی مرکزی دارد، حداقل 2 هفته قبل از جراحی از 
مصرف آن خودداری کنید. )احتمالًا سنبل الطیب با داروهای 

بیهوشی تداخل ایجاد می کند(
هنوز تحقیقاتی درباره ی اثر سنبل الطیب بر روی کودکان انجام 
نشده به همین دلیل توصیه می شود که کودکان زیر 3 سال بهتر 

است، از مصرف این گیاه دارویی، اجتناب کنند.
مصرف سنبل الطیب در دوران بارداری و شیردهی

هنوز مطالعات دقیقی درباره ی اثر سنب الطیب بر روی جنین 
و زنان باردار صورت نگرفته به همین دلیل متخصصان توصیه 
می کنند که بهتر است زنان در دوران بارداری و شیردهی از مصرف 

سنبل الطیب، خودداری کنند.

معجزه ای از دل طبیعت

13 خاصیت گیاه سنبل الطیب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13آیین نامه قانون تعیین تکلیف ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 139760331011002230 مورخ 1397/10/16 هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم آذر اناری 
بشناسنامه شماره 180 صادره از شمیران فرزند مهدی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 337/5 مترمربع از قطعه 1875 تفکیکی 
از پلاک شماره 637 فرعی از 146 اصلی واقع در البرز موروثی مرحوم علی رضا مهراسبی 
و با خریداری از آقای رضا کرمیار و با مالکیت اولیه آقای منوچهر وحدتیان کاشانی و غیره 
تایید مینماید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق سند مالکیت صادر خواهد شد . م/30822 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1397/11/01 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1397/11/17
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---------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی 
آگهی موضوع ماده  3قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 139760331011002229 مورخ 1397/10/16 هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهرداد 
مهراسبی بشناسنامه شماره 0019648294 صادره از تهران فرزند علی رضا در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 337/5 مترمربع 
از قطعه 1875 تفکیکی از پلاک شماره 637 فرعی از 146 اصلی واقع در البرز موروثی 
مرحوم علی رضا مهراسبی و با خریداری از آقای رضا کرمیار و با مالکیت اولیه آقای منوچهر 
وحدتیان کاشانی و غیره تایید مینماید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق سند مالکیت صادر خواهد شد . م/30821 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1397/11/01 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1397/11/17

                          سیروس قنبرپور – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 



شنبه -اول بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64735
اجتماعی

گزارش از فاطمه شیری 

جمله  از  مدارس  بودن  فرسوده  و  کلاس  کمبود 
مشکلات مهم نظام آموزشی کشور است، خشکسالی، 
بیکاری و مهاجرت برخی استان ها را از این نظر در 
شرایط وخیم تری قرار داده است، اگر مدارس فرسوده 
بخواهیم  را  بگیرند  که هر لحظه ممکن است جان 
استاندارد کنیم، با روند فعلی 80 سال طول می کشد. 
با وجود تاکید مسئولان بر اهمیت یادگیری و آموزش 
شاهد  محروم  مناطق  در  همچنان  جامعه،  در  افراد 
افرادی هستیم که به خاطر شرایط نامناسب از آموزش 

و یادگیری محروم هستند. 
با این وجود سازمان های مردم نهاد عزمشان را جزم 
کرده اند تا محروم ترین نقاط کشور را نیز از آموزش، 
دانش و آگاهی سیراب کنند. در این میان موسسه 
خیریه جامعه یاوری یکی از موسسات مردم نهادی 
است که 35 سال است، در کنار انجام نیکوکاری به 
مدرسه سازی نیز مشغول هستند. آنها از ابتدای سال 
تاکنون بیش از 10 مدرسه در مناطق محروم به ویژه 
استان سیستان و بلوچستان دایر و راه اندازی کرده 

اند.
رضا درمان، مدیرعامل موسسه خیریه جامعه یاوری 
در گفت گو با خبرنگار اجتماعی ایرنا می گوید: در 
با 4 کلاس در روستای  روزهای گذشته، دو مدرسه 
قاسم آباد شهرستان بمپور و یک مدرسه با 3 کلاس 
در شهرستان نیکشهر استان سیستان و بلوچستان 

افتتاح شد. 
به گفته درمان استان سیستان و بلوچستان از جهت 
آموزش در شرایط نامناسبی به سر می برد و میزان 
»به  است.  کم  بسیار  استان  این  در  آموزشی  سرانه 
چند دلیل مهم سرانه آموزشی در استان سیستان و 
بلوچستان کم است. یکی اینکه این استان بزرگترین 
استان کشور از لحاظ پراکندگی به حساب می آید. 
تعداد مدارس،  بابت  از  دوم، عقب ماندگی سنواتی 
سوم، جمعیت زیاد در این استان و چهارم، به خاطر 
18 سال خشکسالی مداوم، جا به جایی مردم از روستا 
به حاشیه شهرها خیلی زیاد شده است و این مسائل 

نیاز مردم به مدارس را تشدید می کند«.
به گفته درمان تعدادی مدرسه از قدیم در این مناطق 
وجود دارد که شرایط مناسب برای تحصیل را ندارند و 
باید هر چه زودتر تخریب شوند. »برای مثال در بمپور 
دو مدرسه مشاهده کردیم که قدمتی 70 ساله داشتند 
و تخریبی بودند و دیگر به کار آموزش و تحصیل نمی 
خوردند. به همین دلیل آموزش و پرورش برای اینکه 
پیش  ماه  را یک  این مدارس  نبینند،  آسیب  بچه ها 

تخلیه کرده و بچه ها را به مدارس اطراف فرستاد«. 
* چرا آموزش و پرورش دست به جیب نمی شود؟ 

درمان درباره اینکه چرا آموزش و پرورش برای ساخت 
مدارس دست به جیب نمی شود و پا پیش نمی گذارد 
می گوید: مشکل آموزش و پرورش ریشه ای است. 
شاید یک دلیل آن این است که سازمان نوسازی و 
تجهیز مدارس که متولی ساخت مدارس است بودجه 
ای ندارد. دلیل دیگر ورود مجمع خیرین مدرسه ساز 

برای ساخت و ساز مدارس است.

درمان ادامه می دهد: سوالی که مطرح می شود این 
است که آیا ورود مجمع خیرین مدرسه ساز به موضوع 
ساخت و ساز مدارس یکی از مشکل ها است؟ شاید 
به جای  بتوان گفت که مجمع خیرین مدرسه ساز 
فرهنگ سازی فقط وارد موضوع ساخت و ساز شده و 
مسئولیت اصلی خود را تا حدی به فراموشی سپرده. 
اما با این حال همیشه برای این کار پول خوبی وسط 
گذاشته است. به هر حال شاید به خاطر همه این 
دلایل فضای مدرسه سازی را آن طور که باید نتوانسته 

ایم به جلو پیش ببریم. 
در طول این سال ها یکی از کارهای سازمان های 
مردم نهادی که در مدرسه سازی پیش قدم شده اند، 
پروژه  از  بوده است. منظور  پروژه های ملی  تکمیل 
های ملی، پروژه های نیمه تمامی است که در طول 
 )  89 و   1388 سالهای  )حدود  گذشته  های  سال 
کلنگ آن خورده، بخشی از مدارس ساخته شده اما 
به خاطر نبود بودجه در نیمه راه رها شده اند. در این 
بخشی  در  مردمی مدرسه ساز  حالت سازمان های 
از فعالیت هایشان این مدارس را تکمیل می کنند. 
آن هم در شرایطی که به مرحله تخریبی نرسیده و 
هنوز قابل استفاده باشند. مدیرعامل موسسه خیریه 
جامعه یاوری در این باره می گوید: در همین راستا در 
شهرستان میناب 3 مورد از مدارس فرسوده را احیا و 

افتتاح کردیم. 
* استانی تشنه به آموزش

اما از تشنه ترین استان ها در حوزه آموزش، استان 
سیستان و بلوچستان است. از هر طرف که به این 
استان نگاه کنید جای خالی آموزش و مدرسه سازی 

را خالی می بینید.
» استان سیستان بلوچستان یکی از نیازمندترین 
استان ها به فضای آموزشی است. سرانه آموزش در 
کشور ما 5 مترمربع به ازای هر دانش آموزش است. 
زیربنا  متر   500 باید  100نفره  مدرسه  یک  یعنی 
داشته باشد اما سند تحول بنیادین آموزش و پروش، 
استاندارد سرانه آموزش را تغییر داده و امروزه این عدد 
را به 8 متر ارتقاء داده اند. این در حالی است که ما 
هنوز در بخشی از قسمت ها سرانه مراکز آموزشی زیر 
نیم متر مربع است. برای مثال مدرسه ای وجود دارد که 
ظرفیت کلاس های آن 20 دانش آموز است اما 50 نفر 

داخل آن برای یادگیری نشسته اند«. 
در  سرانگشتی  حساب  یک  با  درمان،  گفته  به 
اهداف سند  تحقق  برای  که  بگوییم  باید  کشورمان 
تحول بنیادین آموزش و پرورش به حدود 40 میلیون 

متر مربع نیاز به فضای آموزشی جدید داریم. 
* استاندارد سازی مدارس 80 سال زمان می برد

با توجه به اینکه در خیلی از استان ها 30 درصد 
مدارس به خاطر شرایط نامناسب و قدمت بالایی که 
دارند تخریبی و فرسوده هستند، هنوز به مدرسه سازی 
نیاز می شود. درمان می گوید:  در کشور احساس 
فوریت در این کار لازم است. چون مدارس تخریبی می 

توانند آسیب زا باشند. 
در حال حاضر بدون در نظر گرفتن فضاهای تخریبی 
و غیر قابل استفاده، در کشور 40 میلیون متر مربع نیاز 
به فضای آموزشی جدید داریم. اگر هزینه ساخت هر 

متر مربع فقط دو میلیون تومان باشد، یعنی 80 هزار 
میلیارد تومان پول نیاز داریم تا این فضا را بسازیم.

در این میان با توجه به پولی که خیرین برای مدرسه 
هزار  حدود  چیزی  )یعنی  اند  گذاشته  وسط  سازی 
بودجه های سازمان  اگر  و همچنین  تومان(  میلیارد 
نوسازی مدارس همانند سالهای گذشته نزدیک به 
صفر باشد، 80 سال زمان می برد تا فضاهای آموزشی 
جدید را بسازیم. به شرط اینکه مدارسی که الان در 
حال کار هستند فرسوده و جزو مدارس تخریبی نشوند 
و مدارسی که الان تخریبی هستند قول بدهند که تا 
80 سال دیگر خراب نشوند. »به همین دلیل مثل قبل 
نقش خیرین در این موضوع باید حفظ شود و مدرسه 

سازی را با مشارکت خود رشد و توسعه بدهند«. 
به گفته مدیرعامل خیریه جامعه یاوری و با توجه به 
آمار منتشر شده از سوی سازمان نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس، در میان منطقه های نیازمند به فضای 
استان  آن  از  پس  و  اول  مقام  البرز  استان  آموزشی 
سیستان و بلوچستان مقام دوم را در کشور دارد. البرز 
و  سیستان  استان  و  شاید  جمعیت  تراکم  خاطر  به 
بلوچستان به دلایل مختلف به ویژه پراکندگی جمعیت، 

دور بودن مسافت، جمعیت زیاد و ... 
* 200 مدرسه یک نفره

مسائل  به  آید  می  چشم  به  که  دیگری  مشکل 
به خاطر دور  اوقات  از  برمی گردد. خیلی  فرهنگی 
بودن مسافت مدرسه یا حضور معلم مرد در کلاس ها، 
خانواده ها اجازه تحصیل به دخترانشان را نمی دهند. 
در این میان یا فرایند آموزش متوقف می شود و فرد در 
مقطعی با تغییر شرایط ترک تحصیل می کند یا هیچ 

وقت به مدرسه نمی رود. 
»معمولا این بخش را سازمان آموزش و پرورش باید 
حل کند. با این حال ما با این سازمان در تعامل هستیم 
و پس از افتتاح هر مدرسه ای آن را به متولیان دولتی 
تحویل می دهیم تا از جهت معلم و برگزاری کلاس 
های درس و نیاز منطقه تصمیم بگیرند. جالب است 
بدانید ما مدارسی را داریم که » فقط با حضور یک 
دانش آموز برگزار می شود و طبق آمارها ما در کشور 

بالغ بر 200 مدرسه داریم که یک دانش آموز دارد«.
طی  که  است  آن  دنبال  به  دولت  حاضر  حال  در 
پروژه ای به نام » انسداد مبادی بی سوادی« بچه های 
6 تا 11 سال را که در سن »لازم التعلیم« هستند و به 
هر دلیل نتوانسته اند در مدرسه حضور پیدا کنند، وارد 
جریان تحصیل کند. در این میان ساخت و ساز مدارس 
یکی از موضوعاتی است که به تسهیل این موضوع 
کمک می کند.  »آمار منتشر شده توسط معاونت رفاه 
اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، نشان 
می دهد که 7درصد از کودکان بازمانده از تحصیل فقط 
به دلیل دوری از مدرسه ترک تحصیل می کنند. البته 
تقریباً 20 درصد از این کودکان نیز به دلیل معلولیت 
و فقدان مناسب سازی محیط مدرسه برای کودکان 
معلول مجبور به ترک تحصیلی می شوند. در این بخش 
مناسب سازی  با  می توانند  ساز  مدرسه  خیرین  نیز 
مدارسی  در  لازم  اقدامات  تدارک  یا  موجود  مدارس 
که می سازند، فرصت حضور در مدرسه را برای همه 

کودکان فراهم کنند. به ویژه کودکان معلول.

مدیر نظارت و توزیع کالاهای اساسی کشور  خبرداد

طراحی سامانه جامع نظارت و توزیع نهادهای 
کشاورزی در کشور

مدیر نظارت و توزیع کالاهای اساسی کشور از طراحی سامانه جامع نظارت و توزیع  
نهادهای کشاورزی در کشور خبر داد.

، محمد قدیری ابیانه در جلسه ستاد تنظیم بازار که با حضور رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی استان قم در سالن جلسات این سازمان برگزار شد با اشاره به تصمیم دولت در 
واگذاری تأمین نهادهای کشاورزی به وزارت جهاد کشاورزی اظهار داشت: بعد از تصمیم 
دولت در واگذاری تأمین نهاده به وزارت جهاد کشاورزی از اواخر سال گذشته تجار برای 

تأمین نهاده های کشاورزی فعالانه وارد بازار شده اند.
وی از تأمین نهاده های کشاورزی بیش از نیاز کشور خبر داد و افزود: در حال حاضر 110 
واردکننده به صورت فعالانه در حال تأمین نهادهای کشاورزی در کشور بوده و با توجه به 
شرایط کشور دررسیدن به خودکفایی در تولید گندم و شکر امسال نیاز به واردات گندم و 

شکر در کشور نخواهیم داشت.
مدیر نظارت و توزیع کالاهای اساسی کشور نبود واحد نظارتی در بخش کشاورزی را یکی 
از مشکلات کشور دانست و تصریح کرد: در حال حاضر با استقرار واحد نظارتی در بخش 
کشاورزی بیش از 75 هزار پایش در کشور انجام شده و با متخلفان به صورت جدی برخورد 

می شود.
وی همچنین از طراحی سامانه جامع نظارت و توزیع نهادهای کشاورزی در کشور 
خبر داد و گفت: سامانه جامع نظارت و توزیع نهادهای کشاورزی مانند سامانه آرد با 
همکاری بانک کشاورزی برای جلوگیری از توزیع نامناسب نهاده های کشاورزی و تثبیت 

قیمت گذاری و همچنین جلوگیری از واسطه گری طراحی شده است.
قدیری ابیانه آغاز کار سامانه را از بهمن ماه سال جاری اعلام و تأکید کرد: با راه اندازی 
این سامانه دانه های روغنی، جو، گندم، سویا، ذرت، کنجاله سویا و غیره فقط از این سامانه 
انتقال داده شده و مشکل انتقال از بهمن ماه رفع می شود و اطلاعات نهاده از لحظه ورود به 

کشور تا رسیدن به دست مصرف کننده با صورت دقیق ثبت خواهد شد.
وی رفع مشکلات مالی دامداران و مرغداری ها را در این سامانه پیش بینی شده خواند و 
خاطرنشان کرد: بانک کشاورزی متعهد شده مشکل دامداران و مرغداران را با تخصیص وام 
حل کرده و چنانچه هریکی از مراحل رسیدن نهاده به دست مصرف کنند با تأخیر انجام 

شود بانک سرمایه آن واحد را بلوکه می کند.
اتحادیه های عشایری در رفع  به نقش  توزیع کالاهای اساسی کشور  و  مدیر نظارت 
مشکل دامداری های کوچک اشاره کرد و افزود: اتحادیه های عشایری برای مرغداری ها 
و دامداری های کوچک به صورت واسطه عمل کرده و توزیع و پخش نهاده های کشاورزی 

این واحدها را بر عهده می گیرد.
وزیر  جدید  دستور  با  کرد:  عنوان  و  استقبال  واردات  حوزه  به  اتحادیه ها  ورود  از  وی 
اتحادیه ها می توانند به صورت مستقل با گرفتن کارت بازرگانی وارد حوزه واردات شده و بذر، 

کود، سم، ذرت، کنجاله سویا، جو و ادوات کشاورزی موردنیاز خود را وارد کنند.

 شهردار اصفهان:

تاکسیرانان، سفیران فرهنگی شهر به حمایت
 نیاز دارند

شهردار اصفهان گفت: رانندگان تاکسی سفیران فرهنگی شهر هستند و می توانند 
گردشگران را از شهر فراری دهند، اما به لحاظ تعهد و وجدانی که دارند و به لحاظ شغلی 
که انتخاب کرده اند، در گردش روزانه خود در شهر و گفت وگو با مردم، به جای مدیران، امید 

را در دل مردم زنده می کنند.
قدرت الله نوروزی  در آیین طرح سفرهای فیروزه ای در قالب افتتاح و رونمایی از طرح 
های سازمان تاکسیرانی ضمن تشکر از رانندگان تاکسی که نقش مهمی در معرفی شهر 
اصفهان دارند، اظهار کرد: رانندگان تاکسی با تمام سرمایه و امکانات مادی خود به عرصه 
آمدند تا بتوانید رزق حلالی به دست آورند و در اداره شهر نقش داشته باشند؛ در این میان 
مردمی که به دلیل شرایط اقتصادی مشکل دارند و دچار رنج شده اند ، ممکن است گاهی 
بداخلاقی کنند، اما رانندگان به عنوان سفیران فرهنگی با خوش خلقی، سیمای باز و 

سخنان زیبا می توانند آبی بر آتش آنها باشند.
وی تأکید کرد: رانندگان تاکسی می توانند بیانگر اوصاف پسندیده مردم اصفهان باشند و 
میراث این شهر را به همگان معرفی کرده و آن را به جایگاه واقعی خود که شهری تاریخی، 
فرهنگی، خلاق و دوستدار کودك است، برسانند؛ رانندگان تاکسی در واقع آنچه که ما 
در شعارهایمان می گوییم را عمل می کنند، با مهمانان خارجی مواجه می شوند و شهر را 

معرفی کرده و در واقع چرخه اقتصادی شهر را رونق می بخشند.
شهردار اصفهان با بیان اینکه فعالیت رانندگان تاکسی، گردشگری را در شهر رونق می 
بخشد، اظهار کرد: نقش رانندگان تاکسی با سایر نقش ها در جامعه تفاوت دارد چرا که آن 
ها عضو خانواده شهرداری هستند و ما به آن ها تفویض اختیار کرده ایم تا در مواجه با مردم و 
گردشگران با آن ها سخن بگویند.وی گفت: اگر شهر اصفهان امروز زبانزد خاص و عام شده 
است و همه جا گفته می شود که مردم اصفهان مهمان نواز هستند به دلیل آن است که با 
رانندگان تاکسی شهر ارتباط داشته اند، یک راننده تاکسی از فرودگاه، هتل یا دیگر مراکز 
اقامتی همراه مسافر و گردشگر است؛ بنابراین آنها می توانند با روی گشاده با آن ها سخن 
بگویند.شهردار اصفهان اظهار کرد: طی سفر با تاکسی با مشکلات تاکسیرانان آشنا شدم 
که مهمترین آنها نصب تاکسی متر بود؛ این چالش باعث شد چاره ای برای آن اندیشیده 
شود، ما باید به رانندگان تاکسی سوبسید بدهیم و امکان خوبی فراهم کنیم؛ حضور در 
تاکسی و گفت وگو با رانندگان تاکسی بسیار اثرگذار است و هرچه باب این گفتگوها باز شود، 

به نفع جامعه خواهد بود.

مدیرعامل فولاد مبارکه خبرداد

دستیابی به رکورد کمترین میزان مصرف آب
هم زمان با ایام فرخندۀ میلاد حضرت زینب کبری )س(، مراسم سالروز افتتاح شرکت 
فولاد مبارکه با حضور مدیرعامل، معاونان و مدیران، جمعی از کارکنان فولاد مبارکه ، 
مدیرعامل باشگاه ، کادر فنی و اعضای تیم فوتبال فولاد مبارکۀ سپاهان در محل برگزاری 

همایش های فولاد مبارکه برگزار شد.
مدیرعامل فولاد مبارکه در این طی سخنانی ضمن تبریک ایام میلاد اسوۀ صبر و استقامت 
حضرت زینب )س(، از تلاش همۀ مدیران و کارکنان فولاد مبارکه از دوران ساخت تاکنون 
قدردانی کرد و گفت: نتیجۀ تلاش همۀ این بزرگ مردان این است که تولید در فولاد مبارکه 
از 2/7 میلیون تن در سال 1372 به 7/2 میلیون تن در سال 1397 افزایش یافته و تاکنون 

106 میلیون تن محصولات این شرکت به بازارهای داخلی و جهانی ارسال شده است.
مهندس حمیدرضا عظیمیان از دستیابی به رکورد کمترین میزان مصرف آب به میزان 
2/7 مترمکعب بر تن تولید تختال، رشد 11 درصدی تولید فولاد خام، رشد 10 درصدی 
تولید کلاف گرم، بهره برداری از طرح های توسعۀ مجتمع فولاد سبا و دستیابی به سطح 
از  بخشی  به عنوان   2018 سال  در  اروپا  کیفیت  مدیریت  بنیاد   EFQM جایزۀ  زرین 

دستاوردهای مهم فولاد مبارکه در سال جاری یاد کرد.
وی در ادامه با اشاره به شرایط حاکم بر بازارهای داخلی و مشکلاتی که دشمن تلاش 
کرده است برای کشور ما به وجود آورد، خاطرنشان کرد: این که دشمن تلاش دارد چرخ 
اقتصاد کشور ما را متوقف کند موضوع جدیدی نیست؛ اما مدیریت و کارکنان فولاد 
مبارکه با درک صحیح از شرایط موجود و اهداف ترسیم شده، با کمک و همدلی بیشتر 
مصمم اند تا مشکلات را همانند قبل از پیش رو بردارند. به خاطر داشته باشیم که مشکلات 
کوچک ترین خللی در ارادۀ پولادین کارکنان فولاد مبارکه ایجاد نخواهند کردوی از ناامیدی 
به عنوان تنها عنصری که می تواند انسان را از پا درآورد، یاد و تصریح کرد: با توکل بر خدا 
و با برنامه ریزی های حساب شده ای که با همت بلند مدیریت و کارکنان تدارک دیده ایم، 
برای همۀ موضوعات به دنبال راهکارهای مناسب هستیم و اجازه نخواهیم داد که گام های 

استوارمان متزلزل شود.
توجه روزافزون به بومی سازی تجهیزات بخش دیگری از سخنان مدیرعامل فولاد مبارکه 
بود. وی در این زمینه گفت: با قوت بیشتری نسبت به گذشته در این مسیر گام برخواهیم 
داشت؛ همچنان که در نمایشگاه بومی سازی تهران با همکاری شرکت های سازندۀ داخلی 

و شرکت های دانش بنیان به راهکارهای ارزشمندی دست یافتیم.

 سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان  :

پروژه های راه های روستایی سمیرم جهت 
تكمیل به 7 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان  گفت :پروژه های راههای روستایی در 
شهرستان سمیرم فعال و طبق برنامه پیش می روند که 13 میلیارد تومان قراردادهای بسته 

شده در حال اجراست و جهت تکمیل به 7 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
طی نشستی که با حضور حمیدرضا امیرخانی سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان ، اصغر سلیمی نماینده مردم شهرستان در مجلس شورای اسلامی و عسگریان 
سرپرست فرمانداری سمیرم و معاونین راه و شهرسازی در محل این اداره کل برگزار شد 
ضمن بررسی مسائل و مشکلات شهرستان در حوزه راه و شهرسازی راهکارهای لازم جهت 
رفع مشکلات ارائه گردید. حمیدرضا امیرخانی با توجه به اهمیت رسیدگی به راههای 
راههای  پروژه های  احداث  بسته شده جهت  قراردادهای  روستایی شهرستان گفت: 
روستایی شهرستان 13 میلیارد تومان است که تاکنون حدود 2 میلیارد تومان اختصاص 

یافته و جهت تکمیل پروژه ها نیاز به اعتباری بالغ بر 7 میلیارد تومان می باشد.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان با توجه به رسیدن فصل سرما در 
سمیرم و کوهستانی بودن شهرستان با تاکید بر پیگیری هرچه بیشتر جهت ادامه پروژه ها 
و تداوم فعالیت پروژه ها در شهرستان  گفت : پروژه هایی همچون محور روستایی شهید به 
دژکرد، زمان کهریز به خسروشیرین، محور دولت قرین، گرموك – هونجان، خفر – دشت بال 
، گاو تپه – قدمگاه، آغداش – اسلام آباد و دیگر پروژه هایی همچون بروجن – سمیرم و سمیرم 
– یاسوج از جمله پروژه هایی است که در شهرستان در دستور کار و در حال پیگیری است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

2282 شهروند قمی از بیمه بیكاری 
تامین اجتماعی بهره مند شدند

مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه، 2 هزار و 282 تَن 
از افراد تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی در این استان از بیمه بیکاری بهره مند شدند.

علی اصغر دادخواه افزود: سال گذشته تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری در مدت 
مشابه، 2 هزار و 932 تَن بود.

وی بیان کرد: بهره  مندی نیروی کار از حمایت های اجتماعی از جمله ویژگی  های 
جوامع توسعه یافته است و این گونه حمایت  ها یکی از کارکردهای اصلی نظام  های بیمه و 
تامین  اجتماعی به شمار می  رود. وی اضافه کرد: به موجب قانون بیمه بیکاری، آن دسته 
از بیمه  شده هایی که بدون میل و اراده بیکار شده و آماده به کار باشند از مستمری بیمه  
بیکاری برخوردار می  شوند. دادخواه به بخشی از شرایط استفاده از بیمه بیکاری اشاره 
کرد و ادامه داد: اگر کارگر استعفا دهد یا ترک کار کند، بیکاری وی ارادی است و مشمول 
دریافت مقرری بیمه بیکاری نمی  شود و یا چنانچه بیکاری ناشی از توافق کارگر و کارفرما 
باشد و بر اساس توافق دو جانبه قرارداد کار خاتمه یافته و تسویه  حساب به عمل آمده 
باشد، مشمول مقرری نخواهد بود. وی افزود: اگر کارگر با انجام اقدامات و فعالیت  هایی 
که از آن به قصور در کار تعبیر می  شود، اخراج شود، اگرچه در این حالت کارگر توسط 
کارفرما اخراج شده ولی به دلیل آن که عامل اصلی اخراج، رفتار نادرست کارگر بوده، در 
واقع بیکاری ارادی تلقی می  شود و کارگر مشمول دریافت مقرری بیکاری نمی  شود. وی 
اضافه کرد: در صورتی که کارگاه بر اثر حوادث پیش  بینی  نشده مانند سیل و زلزله که از 
اختیار کارگر و کارفرما خارج است، بیکار شود، بیکاری غیرارادی محسوب می  شود و کارگر 
در طول تعطیلی کارگاه از مقرری بیمه بیکاری برخوردار می  شود. به گفته مدیرکل بیمه 
تامین اجتماعی قم، در تمامی موارد دوران تعلیق از جمله دوره سربازی، حضور در جبهه، 
مرخصی زایمان، مرخصی استعلاجی، مرخصی سفر حج، مرخصی  های استحقاقی و 
مرخصی بدون حقوق که پس از پایان مدت تعلیق کارفرما از پذیرش مجدد کارگر سر باز 
زند، مشمول دریافت مقرری بیمه بیکاری خواهد بود. وی تاکید کرد: تشخیص ارادی و 
غیرارادی بودن بیکاری بر عهده کمیته  ای متشکل از نمایندگان اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و سازمان تامین  اجتماعی است و شعبه های این سازمان ر اساس معرفی اداره 
های کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص برقراری مقرری بیمه  بیکاری برای بیمه  
شده ها اقدام می  کنند. وی گفت: بر اساس قانون،کارگرانی که مشمول بیمه بیکاری می  
شوند پرداخت بیشترین سهم بیمه بیکاری ٨٠ درصد حقوق آن هاست که این درصد نباید 
از حداقل مزد کمتر باشد و ٥٥ درصد از آن به عنوان حداقل مزدی که در سه ماه قبل از 
بیکاری دریافت کرده  اند، ١٠درصد حق همسر و ١٠ درصد برای 2 فرزند است.  دادخواه 
افزود: مدت پرداخت بیمه  بیکاری به بیمه  شده های واجد شرایط به سابقه پرداخت حق  
بیمه از سوی آن ها بستگی دارد و مدت آن از 36 ماه برای بیمه  شده های مجرد و 50 ماه 
برای بیمه  شده های متاهل و متکفل بیشتر نیست. به گفته وی، مدت استفاده از مقرری 
بیمه بیکاری جزو سوابق پرداخت حق بیمه کارگران به لحاظ بازنشستگی، از کارافتادگی 
و فوت محسوب می شود و فردی که از مستمری ازکارافتادگی جزئی استفاده می کند 
همزمان می تواند از مقرری بیمه بیکاری نیز بهره مند شود. دادخواه خاطرنشان کرد: کلیه 
مشمولان قانون تامین اجتماعی که تابع قوانین کار هستند مشمول قانون بیمه بیکاری نیز 
می  شوند، ولی کسانی که به صورت اختیاری، آزاد و خویش  فرما بیمه بازنشستگان و از کار 

افتادگان کلی و اتباع خارجی هستند، از شمول این قانون خارج  هستند.

دستیار فرمانده کل ارتش درقم:

توانمندی نظامی ایران اجازه هیچ تحرکی به 
دشمن نمی دهد

مشاور و دستیار عالی فرمانده کل ارتش گفت: توانمندی نظامی نیروهای مسلح و رصد 
شبانه روزی مرزهای زمینی، هوایی و دریایی کشور، اجازه هیچ تحرکی را به دشمن نمی 

دهد و توطئه آنان را خنثی می کند.
امیر سرتیپ قادر رحیم زاده روز یکشنبه در کنگره شهید حسین فهمیده و 300 شهید 
بخش مرکزی قم، در حسینیه حضرت زهرا)س( شهر قنوات قم، افزود: با وجود پایان یافتن 
جنگ نظامی علیه ملت ایران، توطئه های دشمنان همچنان ادامه دارد و به همین خاطر 
نیروهای مسلح دائم به فکر ساخت تجهیزات پیشرفته دفاعی و افزایش توانمندهای خود 
برای حراست از مرزهای کشور هستند. وی ادامه داد: اگر دشمنان ما می توانستند در 
جنگ نظامی علیه ما اقدامی انجام دهند تا کنون این کار را انجام داده بودند، باید گفت 
آنان به هیچ وجه نخواهند توانست ضربه ای سخت به ما وارد کنند. وی بیان کرد: اما 
دشمن بیکار نیست و زمانی که می بیند از جنگ نظامی نتیجه نمی گیرد با استفاده از 
جنگ نرم به دنبال نفوذ و تحریف عقاید و ارزش های جوانان ماست. رحیم زاده گفت: در 
این شرایط باید وحدت خود را حفظ کنیم و به پیروی از شهیدان پشت سر ولایت فقیه برای 
پاسداری از ارزشهای اسلام و انقلاب گام برداریم. وی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به شجاعت شهید فهمیده، افزود: شهید فهمیده آن نوجوان 13 ساله و دانش آموز 
بسیجی بلافاصله پس از تجاوز دشمن احساس وظیفه کرد و به جبهه های حق علیه باطل 
شتافت و در وضعیتی که تانک های دشمن معابر را می بستند با استفاده از نارنجک به 
سمت آن ها رفت و با وجود اصابت تیر به پا، خود را به تانک دشمن رساند و آن را منفجر 
کرد و با نثار جان خود، حلقه محاصره دشمن را شکست. وی ادامه داد: وجود این نوجوان 
بسیجی با این روحیه شجاعت و دلاوری برای همه ایران و به خصوص بخش مرکزی قم که 
محل رشد و پرورش ایشان بوده، بسیار افتخار آمیز است. مشاوره فرمانده کل ارتش گفت: 
برگزاری یادواره های شهدا فرصتی برای تبیین ایثارگری های ایشان و عظمت کاریست که 
انجام دادند، باید مردم بدانند چه زحماتی کشیده شد که امروز کشور این چنین در امنیت 
کامل به سر می برد. وی افزود: آمریکایی ها از روز نخست پیروزی انقلاب اسلامی با ایجاد 
انواع توطئه ها به دنبال سرنگونی نهضت بودند اما قشرهای مختلف ملت ایران و رزمندگان 
اسلام در مقاطع مختلف از جمله در هشت سال دوران جنگ تحمیلی اجازه ندادند دشمن 

به اهداف خود دست یابد و ذره ای از خاک میهن جدا شود..

ذوالنور نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی:

باید خدمات و برکات انقلاب اسلامی برای 
مردم تبیین شود

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی بر لزوم اطلاع رسانی و تبیین خدمات و برکات 
انقلاب اسلامی به مردم تاکید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنور در دیدار اعضای شورای هماهنگی مدیران 
وزارت نیرو در استان قم گفت:انقلاب اسلامی برکات و خدمات قابل توجهی داشته است 
و هر ضعفی هم اگر وجود دارد از مدیریت ما مسئولین بوده است و لازم است گسترش 

فیزیکی و توسعه کیفی و کمی خدمات برای مردم تبیین شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی  در مجلس شورای اسلامی با بیان این مطلب که انقلاب 
اسلامی مظلوم واقع شده است تصریح کرد:متاسفانه شرایط و دوران سخت گذشته برای 
مردم بیان نمی شود و مسئولین خدمات قبل از خود را تخریب می کنند و دچار خودزنی 
های مسئولین هستیم و خدمات بزرگی که در انقلاب بدست آمده است متاسفانه بیان نمی 
شود و نسل جدید نیز مسائل را از طریق فضای مجازی که با اصل و واقعیت انقلاب اسلامی 
فاصله دارد مطالب را دریافت می کنند. وی تصریح کرد:مردم دیگر اصلاح طلب و اصول 
گرا ملاک شان نیست و به نظام بدبین شده اند و این خیلی برای انقلاب اسلامی سنگین 
است.وی بازگو کردن خدمات ارایه شده و بیان توسعه زیرساخت های آب و برق برای 
مردم را بسیار راهگشا دانست و اطلاع رسانی خدمات انقلاب  به مردم را ضروری برشمرد. 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم نیز در این دیدار با اشاره به اقدامات انجام شده 
در بخش انتقال و فوق توزیع در استان گفت:امسال با احداث 105 کیلومتر شبکه فشار 
ضعیف و متوسط و افزایش 153 دستگاه ترانسفورماتور در بخش توزیع اقدامات خوبی 
انجام شده است. وی از افزایش 35 مگاولت آمپر به ظرفیت منصوبه پست های توزیع برق 
در استان خبر داد و افزود:هم اکنون ظرفیت منصوبه پست های بخش توزیع برق استان قم 
به 1708 مگاولت آمپر رسیده است.  مهندس آهنین پنجه افزود:در بخش خطوط انتقال و 
فوق توزیع اقدامات خوبی از سوی شرکت برق منطقه ای تهران صورت گرفت و پست بنیاد 
قم و  پست سیار شکوهیه وارد مدار شد و امیدواریم پست سیار پردیسان نیز به میزان 30 

مگاولت آمپر به بهره برداری برسد.
رئیس شورای هماهنگی مدیران صنعت آب و برق استان قم یادآور شد: امسال مردم 
در بخش مدیریت مصرف همکاری خوبی داشتند و با مشارکت در بخش های کشاورزی 

،ادارات ،صنایع و خانگی موفق شدیم 118 مگاوات مصرف برق در پیک را مدیریت کنیم.
 وی در ادامه تصریح کرد:تعداد 8 هزار کنتور هوشمند فهام برای مشترکین استان قم 

نصب شده است و می توانیم نمودار مصرف برق و رفتار مصرفی مشترکین را رصد کنیم.
در ادامه این جلسه دیگر مدیران صنعت آب وبرق استان نیز گزارشی از آخرین وضعیت 

دستگاه مربوطه را تشریح کردند.

با حضور خانواده های معظم شهدا، مسئولان استان و قشرهای مختلف مردم 

کنگره شهید فهمیده و شهدای بخش مرکزی 
قم برگزار شد

کنگره شهید فهمیده، سرداران، فرماندهان و 300 شهید بخش مرکزی قم روز یکشنبه 
همزمان با سالروز شهادت حضرت زهرا)س( با حضور خانواده های معظم شهدا، مسئولان 
استان و قشرهای مختلف مردم در حسینیه فاطمه الزهرا)س( شهر قنوات قم با شکوه 

خاصی برگزار شد.
امام جمعه شهر قنوات قم در این کنگره با اشاره به الگو گرفتن شهدا از حضرت زهرا)س( 
گفت: شهادت حضرت زهرا)س( برای شیعه واقعه ای بسیار دردناک و جانسوز است، چرا 
که ایشان برای دفاع از حریم ولایت مظلومانه به شهادت رسیدند و اهمیت ولایت پذیری در 

اسلام را به همگان نشان دادند.

حادثه دردناک آتش سوزی ساختمان پلاسکو در تهران نشان داد که پایتخت مستعد تکرار 
سوانحی تلخ از این جنس است. از این رو با همکاری همه جانبه دستگاه ها، واقع بینی 
مسوولان، مقاوم سازی ساختمان های موجود و تاسیسات می توان از بروز چنین رخدادهایی 

جلوگیری کرد تا دیگر شاهد تکرار چنین فجایعی نباشیم. 
اینک 2 سال از حادثه آتش سوزی و فروریختن یکی از ساختمان های مرکز شهر تهران می 
گذرد، سانحه ای تلخ که هیچ گاه از خاطره شهروندان پاک نشد. آتش سوزی ساختمان 54 
ساله پلاسکو ساعت ها طول کشید تا سبب تخریب کامل این ساختمان شود. شوک این حادثه 
به قدری عمیق بود که مردم ساعت های متمادی در نزدیکی محل سانحه ایستاده بودند و از 
لحظه های تخریب پلاسکو فیلم می گرفتند و تا روزهای زیادی درباره آن صحبت می کردند و 

فیلم آن را به یکدیگر نشان می دانند تا شاید بتوانند این حادثه را باور کنند.
برخی از مسوولان از زمانی که بخشی از پلاسکو تخریب شد در آن منطقه حضور داشتند و 
آواربرداری و امدادرسانی را دنبال می کردند. آتش نشانان نیز از همان ساعت های نخستین 
در محل حادثه بودند. شهادت 16تن از نیروهای آتش نشانی از جمله لحظه های غم انگیزی 
بود که همیشه در خاطر مردم باقی خواهد ماند. عملیات نجات و آواربرداری به مدت 9 روز 
طول کشید و امروز دومین سالگرد تخریب این ساختمان و شهادت آتش نشانان و از میان رفتن 
سرمایه و دارایی کسبه پلاسکو است.  فاجعه هولناک پلاسکو با وجود لطمه ها و تلفات گسترده 
جانی و مالی، هشدار تکان دهنده و آینه عبرتی شد تا مسوولان و مردم بدانند تکرار چنین 
فجایع انسانی و مالی هر لحظه در کمین ساختمان ها و سازه های شهری است و خسارت 
های میلیاردی به بار خواهد آورد. پیامدهای  کتمان ناپذیر این حادثه دردناک آشکار کرد که 
سازمان های عمومی عریض و طویل از نظر امدادرسانی و اطفای حریق و به  طور کلی تجهیزات 
ایمنی تا چه میزان با کمبود روبرو هستند و امکانات آنها به روز نیست و در مدیریت کلان شهری 
مانند تهران از منظر ایمن سازی بافت های قدیمی و امدادرسانی تا چه اندازه ضعیف عمل 
شده است. آتش سوزی و تخریب کامل ساختمان پلاسکو، شکل سوم تهدید پایتخت از ناحیه 
حوادث ساختمانی، ناشی از ضعف ایمنی ساختمان های مهم در برابر حریق را نشان می دهد، 
طوری که  اکنون به اعتقاد کارشناسان، پایتخت از نواحی مختلف به شهری پرخطر به لحاظ 

ایمنی شهروندان، بناها   و... تبدیل شده است.
* اصلاح شرایط ساختمان های قدیمی و ایمن سازی ساختمان های نوساز

آتش سوزی در همه کشورها رخ می دهد. آنچه اهمیت دارد میزان آمادگی در برابر حوادث 
فاجعه ملی است. اصلاح شرایط  بروز  از  پیشگیری  و  توانایی در کاهش شدت حوادث  و 
ساختمان های قدیمی و ایمن سازی ساختمان های نوساز در همه کشورها صورت می پذیرد 
اما میزان رعایت این اصول بیش از آنکه به میل و اراده مالکان گذارده شود جزو لاینفک قوانین 

کشورها است. تمامی جوامع پیشرفته از اهرم هایی برای اجرای اصول ایمنی پیشگیری از آتش 
سوزی و فجایع ناشی از آن استفاده می کنند اما در ایران فرایند ساخت و ساز و ساختمان سازی 
با چالش ریشه ای روبرو است و با وجود برخی نظارت ها بر ساخت و سازها که در ظاهر وجود 
دارد اما در عمل ساختمان های با کیفیت مطلوب وجود ندارد. پس ضرورت دارد تا بر نحوه 
ساختار و تولید سازه در کشور توجه بیشتری شود. صلاحیت دست اندرکاران واقعی ساخت و 
ساز به وسیله هیچ مرجعی بررسی نمی شود که چقدر با مقررات ملی ساختمان آشنا هستند و 

در حرفه خود مهارت دارند و در این ارتباط چقدر مسوولیت پذیرند. 
*ایجاد تشکیلاتی نظام مند برای ساخت وسازهای اصولی

برای ساماندهی به ساخت و ساز در کشور می بایست افراد غیرمتخصص و ناکارآمد را از فرآیند 
ساختمان سازی کنار گذاشت و کار را به صورت تشکیلاتی و نظام مند انجام داد و با واگذار کردن 
امر ساخت و ساز به تشکل های فنی بر نحوه اجرای این شرکت ها به طور دقیق نظارت کرد. 
شهروندان در یک نظام ساخت و ساز منطقی و پیشرفته به یک مرجع و تشکل صنفی مراجعه 
می کنند و آنها مرحله به مرحله فرد را در انجام دادن کارهایشان یاری می رسانند و این شرکت ها 
با تعرفه های برابر و یکسان، امور مربوط به ساخت و ساز را به شهروندان ارایه می دهند و با بهره 
گیری از ایده و نظر افراد متخصص و ماهر، طرح های ساختمانی مختلف را به مرحله اجرا در می 
آورند.  در همین ارتباط »عبدالکریم حسین زاده« عضو کمیسیون عمران مجلس درباره وضعیت 
ساختمان های فرسوده تجاری به ویژه در کلان شهرها از جمله تهران، می گوید: »اگر اقدامات 
اساسی برای مقاوم سازی یا بازسازی و نوسازی ساختمان های فرسوده در پایتخت نشود، 
احتمال تکرار فاجعه دردناک ساختمان پلاسکو وجود خواهد داشت. نباید تنها پس از وقوع 
حادثه اظهار ندامت کنیم، ما در زمینه حادثه دلخراش پلاسکو شاهد شهادت آتش نشانان عزیز 
بودیم که دل تمام مردم کشورمان را به درد آورد، بنابراین نباید با عدم رفع معضلات بافت های 
فرسوده شاهد تکرار فاجعه پلاسکو در ساختمان های فرسوده مشابه باشیم. براثر وقوع حادثه 
پلاسکو بسیاری از افراد شغل خود را از دست دادند بنابراین ما اکنون هشدار می دهیم که 
اگر فکر اساسی برای ساختمان های فرسوده به ویژه در کلان شهری همچون تهران نشوند، 
متاسفانه تکرار حادثه پلاسکو دور از ذهن نخواهد بود. نباید حادثه ای همچون پلاسکو فراموش 
شود اما متاسفانه پس از مدتی گویا این حادثه بسیار تلخ فراموش شده است و این در حالی است 
که ساختمان های مشابه با وضعیت ساختمان پلاسکو می بایست شناسایی شوند تا بتوان از 

تخریب ساختمان های که ساختار فرسوده دارند در کشور جلوگیری به عمل آید.«
*پلاسکو نتوانست زنگ های هشدار را به صدا درآورد

تمامی دستگاه ها باید ملزم به اجرای قوانین و نظارت باشند که در این میان شهرداری با 
قدرت اجرایی که دارد می تواند نقش موثری در ایمن سازی ساختمان ها ایفا کند اما مشکل 

اینجاست که هر سازمانی، ساز خود را می زند.
در همین ارتباط »اقبال شاکری« رییس کمیته فنی پلاسکو در شورای شهر، با بیان اینکه 
متاسفانه فروریزش ساختمان پلاسکو نتوانست زنگ های هشدار را آنگونه که باید و شاید به صدا 
در بیاورد،  گفته است: »عدم هماهنگی سازمان ها و ارگان ها که مسوولیت اولیه در حوزه ایمنی 
دارند، نداشتن دستورالعمل قطعی که باید در زمان حادثه چه کرد و همچنین نبود مسوول 
واحد در این زمینه که تصمیم قطعی و نهایی را بگیرد سبب شد که نتوان از حادثه پلاسکو درس 
عبرتی برای سایر ساختمان ها ساخت چرا که در حال حاضر شهرداری، دادستانی، وزارت 
کار، وزارت شهرسازی و ... در این ماجرا نقش دارند اما هماهنگ کننده موثری که بتواند همه 

دستگاه ها را پای خط بیاورد وجود ندارد.«
* فرجام سخن 

حادثه غمبار آتش سوزی ساختمان پلاسکو نشان داد تهران مستعد تکرار حوادثی تلخ از 
این جنس است که می توان با واقع بینی مسوولان نسبت به آنچه از این آتش سوزی به ثبت 
رسید، احتمال بروز رخدادهای مشابه را کاهش داد. در این راستا، مهم ترین اصل، مقاوم سازی 
ساختمان های موجود و تاسیسات است تا به این طریق بتوان با جلوگیری از خرابی ساختمان 
ها، جان شهروندان را حفظ کرد و این مهم نیاز به همکاری همه جانبه دستگاه ها همچون 

شهرداری، نظام مهندسی ساختمان و وزارت راه وشهرسازی دارد.

پلاسکو نتوانست زنگ های هشدار را به صدا درآورد 

پلاسكو؛ درس عبرتی بزرگ برای مدیریت بحران شهری 

ایمان گزارش می دهد 

80 سال دیگر
 با مدارس فرسوده 
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آیادولتسخنگونمیخواهد؟!

دولتپشتدرهایبسته

را  پاسخ خود  ماهها  که  است  این سوالی  نمی خواهد؟!  دولت سخنگو  آیا 
نیافته است.

محمدباقر نوبخت سخنگوی سابق دولت که همزمان رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشور است، بعد از درخواست رسانه ها از رئیس جمهور برای سپردن 
سازمان برنامه به فرد دیگری از سخنگویی دولت استعفا داد و گفت که می 

خواهد همه توانش را صرف سازمان برنامه و بودجه کند.
در ابتدا می شد از نیامدن فرد دیگری به جای نوبخت، معنای »یا نوبخت یا 
هیچ کس« را برداشت کرد اما می شد این را هم تصور کرد که رئیس جمهور 
در حال فکر کردن به گزینه های جایگزین است. خداحافظی نوبخت از تریبون 
سخنگویی دولت با استیضاح وزرای سابق کار و اقتصاد در فاصله ای یک ماهه 
انتخاب  با  به همین خاطر می شد تصور کرد روحانی همزمان  افتاد و  اتفاق 
وزرای جدید خود، برای سخنگویی دولت نیز تصمیم می گیرد. اما این اتفاق 

نیز رخ نداد.

*نهمجریتلویزیونونهخبرنگاران
شخص رئیس جمهور هم از رسانه ها فاصله گرفته است و این یعنی دولت 
تصمیم گرفته خود را از رسانه و افکار عمومی دور نگه دارد. امسال خبری از 
سوالات زنده مجریان تلویزیون از حسن روحانی نبود و حتی همین گفتگوهایی 
که در شبکه های مجازی حاشیه و انتقاداتی به دنبال داشت نیز محدود شد 
و روحانی در سال 97 و بعد از خروج آمریکا از برجام فقط یک بار و آن هم 
به سوالات مجری صدا و سیما پاسخ داد. روحانی حتی یک نشست خبری با 
خبرنگاران هم برگزار نکرد و آخرین نشست خبری او در بهمن ماه سال 96 

برگزار شد.
اما روحانی در مهر ماه رحمانی فضلی وزیر کشور خود را به عنوان رئیس 
های  پرسش  کرد.  منصوب  کشور  اقتصادی  تبلیغات  و  رسانی  اطلاع  ستاد 
توسط  دولت  هیات  حیاط  و  چهارشنبه  روزهای  در  نیز  ها  رسانه  سیاسی 
محمود واعظی، رئیس دفتر روحانی پاسخ داده می شود. این موضوع باعث 
گیرد؛ سخنگویی که سوالات  قرار  در جایگاه سخنگو  در عمل  واعظی  شد 
ادعای شکنجه ی اسماعیل  تا  اقتصادی گرفته  از سیاست های  متنوعی را 

بخشی پاسخ می دهد.
ریاست  اول  سال  چهار  در  که  است  حالی  در  این  جماران،  گزارش  به 
جمهوری روحانی هم که دولت سخنگو داشت، عملکرد دولت در حوزه اطلاع 

رسانی مورد انتقاد حامیان روحانی بود.
 

*دولتبهکارکردرسانهآگاهیندارد
آقای  گوید:  می  این  در  اصلاح طلب  ای  رسانه  فعال  ناصری،  عبدالله 
روحانی و دولت خیلی به کارکرد و حساسیت افکار عمومی و رسانه آگاهی 
گذاشتند.  نمی  بی سخنگو  را  دولت  این شرایط حساس  در  وگرنه  ندارند 
دولت یا رئیس جمهور بی سخنگو چه از نظر داخلی و چه از نظر خارجی 
درک  خاطر  به  باید  را  سخنگو  نداشتن  بنابراین  معناست.  بی  ای  پدیده 
افکار عمومی،  برای  نبودن  قائل  ارزش  و  اهمیت رسانه  از  نداشتن  درست 

طبیعی تلقی کرد.
این فعال رسانه ای معتقد است: آقای رحمانی فضلی در دوره کوتاهی   
اخبار و گزارش هایی در ارتباط با تصمیم گیری های اقتصادی سران قوا می 
داد، اما نقش او هم در این زمینه بسیار کمرنگ شده است. باورم این است که 
آقای واعظی به طور غیررسمی نقش سخنگوی دولت را ایفا می کند. دولت 
روحانی اساسا نسبت به کارکرد رسانه و ضرورت هماهنگی رفتار دولت برای 
افکار عمومی خیلی اهمیتی قائل نیست. اگر چنین نبود در همان چهار سال 

اول یک فرد غیررسانه ای به عنوان سخنگو انتخاب نمی شد.
 

*دولتنمیخواهدباافکارعمومیروبهروشود
ناصری ادامه می دهد: نیت خوانی ممکن نیست اما از عملکرد آقای روحانی 
و دولت می توانیم برداشت کنیم که دولت خیلی مایل نیست در این شرایط 
حساس و بحرانی با افکار عمومی و رسانه رو به رو شود. لذا سخنگوی رسمی 
شاخصی وجود ندارد. اگر مثل دوران اصلاحات چهره شاخصی سخنگوی دولت 
بود، رسانه های داخلی و خارجی مدام پیگیر پرسشگری از او بودند. بنابراین 
می توانیم مقداری این تلقی را داشته باشیم که دولت از پاسخ گویی فرار می 
کند. با علم به اینکه می پذیریم همه مشکلات در دولت نیست اما سخنگوی 
دولت باید انتظارات منطقی جامعه را شکل دهد و بگوید چه مقدار از سرمایه 

ملی در اختیار دولت است.
 

*دولتبدونسخنگونمیتواندباکیهانمقابلهکند
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه می دهد: حملات و هجمه ها علیه آقای 
روحانی از سوی تندروها زیاد است و این دلیل مضاعفی برای آن است که دولت 
حتما باید سخنگو داشته باشد  تا بتواند به صورت حرفه ای با رسانه هایی مثل 
کیهان مقابله کند. نبود این رسانه باعث شده است که میدان برای رقبای تندرو 
فراخ شود. البته ممکن است برداشت حلقه آقای روحانی و نزدیکانش مظلوم 
نمایی از دولت باشد اما واقعیت چنین نیست. افکار عمومی شکل می گیرد و 

داوری درباره دولت بر اساس فشار و هجوم رسانه ها انجام شود.
دولت  طلب  اصلاح  رسانه ای  مشاوران  اینکه  به  پاسخ  در  ناصری  عبدالله 
چطور نتوانسته اند روحانی را قانع کنند که دولت باید سخنگو داشته باشد؟ 
می گوید: در اینکه آقای روحانی چه کار کند، بعد از خود آقای روحانی همان 

حلقه آشنا، واعظی و نوبخت تصمیم گیرنده اصلی هستند.
 

نداشتن سخنگو نه و است ارزشمندی داشتن سخنگو نه *
غیرارزشمند

نه  گوید:  می  نیز  اصولگرا  سیاسی  فعال  و  نگار  روزنامه  مهاجری،  محمد 
سخنگو داشتن ارزشمند است و نه سخنگو نداشتن غیرارزشمند. اگر دولت 
واقعا حرفی برای زدن داشته باشد هر فردی که در دولت باشد آن حرف را 
می زند و افکار عمومی نیز آن را می شنود. اما اگر دولت حرفی برای گفتن 
نداشته باشد، سخنگو یک موجود بیکار و بدون کارکرد خواهد بود. بنابراین 
اینطور نیست که تصور کنیم حالا که دولت سخنگو ندارد پس اتفاق تلخ مهمی 

رخ می دهد.
 

*روسایقواخیلیحرفنزنند
مهاجری در پاسخ به اینکه آیا برگزار نکردن نشست خبری از سوی روحانی 
یا نداشتن مصاحبه تلویزیونی به معنای نداشتن حرف است؟ می گوید: من 
شخصا معتقدم مسئولان کشور به خصوص روسای قوا نباید زیاد حرف بزنند. 
در واقع حرف آنها باید در رفتار سیاسی، اقتصادی و اجرایی آنها دیده شود. 
حرف زدن فی نفسه برای مسئولان ارزش مثبت نیست. شاید آقای روحانی هم 
به این نتیجه رسیده است که خیلی حرف برای گفتن ندارد که نشست خبری 

و گفت وگوی تلویزیونی نمی گذارند.
 

*اینطورنیستکهدولتحرفبزندومخالفانشساکتشوند
این روزنامه نگار می گوید: دولت های خیلی از کشورهای دنیا هستند که 
سخنگو ندارند و کسب خبر نیز توسط رسانه ها جریان دارد؛ ما برای آنکه رسانه 
ها راه خود را برای به دست آوردن اخبار و اطلاعات پیدا کنند، نباید سخنگو 
را تبدیل به قصه ای برای راحت کردن کار خود کنیم. اتفاقا شاید همین نبود 
سخنگو باعث شود که ما مقداری به فضای حرفه ای روزنامه نگاری نزدیک 

تر شویم.
مهاجری در پایان می گوید: سخنگو نداشتن دولت ربطی به تریبون پیدا 
کردن مخالفان دولت ندارد. اینطور نیست که فرض را بر این بگذاریم که اگر 

دولت ها حرف بزنند مخالفانشان ساکت می شوند.

نکتـه

یک تحلیل گر سیاسی ضمن تأکید بر ضرورت نقد مسئولان نظام طی چهل سال گذشته، شیوه نقد آیت الله موسوی خوئینی  به 
آیت الله هاشمی را همچون اکبر گنجی و عباس عبدی در دوران اصلاحات، ناجوانمردانه و با نادیده گرفتن نقش دیگر مسئولان نظام 

در تاریخ انقلاب می داند.
صادق زیباکلام، تحلیل گر سیاسی درباره ضرورت یا عدم ضرورت نقد مسئولان در آستانه چهل سالگی انقلاب اسلامی به ایرناپلاس 
می گوید: قطعاً ضروری است که مسئولان و سیاست ها و عملکردها و رویکردهایشان مورد نقد قرار بگیرد. این حکم کلی شامل همه 

مسئولان نظام می شود و مادامی که نقد صورت نگیرد، ما نمی توانیم بگوییم دموکراسی در جامعه ما وجود دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که برخی اخیراً نقد آیت الله موسوی خوئینی  نسبت به مرحوم آیت الله هاشمی را ناپسند و نابه جا 
دانستند، تصریح می کند: در اینکه مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی و عملکرد ایشان طی 40 سال گذشته باید مورد نقد قرار گیرد 
شکی نیست؛ بدون تردید عملکرد مسئولان دیگر نیز باید مورد نقد قرار گیرد و نباید درباره آن تردیدی به خود راه بدهیم، اما آنچه 
آقای موسوی خوئینی  انجام دادند نقد نیست، در حقیقت تخریب، تخطئه و انتقام گیری از مرحوم آقای هاشمی است. قطعاً عملکرد آقای 
هاشمی رفسنجانی به عنوان یکی از کارگزاران نظام، خالی از اشتباه و خطا نیست، اما باید در نظر گرفت هر نقدی باید منصفانه، به دور از 

حب و بغض های جناحی و انتقام گیری های شخصی باشد.

*موسویخوئینیشرایطدهه60رانادیدهمیگیرد
وی در همین راستا می افزاید: بزرگ ترین ایراد نقد جناب موسوی خوئینی  این است که اساساً به وضعیت کشور در دوران انقلاب و 
سال های بحرانی و روحیه انقلابی دهه 60 توجهی ندارند. اگر کسی سال های دهه60 را نشناسد یا در ایران زندگی نکرده باشد و صرفاً 
روایت ایشان را بشنود یا بخواند، تصور می کند هیچ مسئول دیگری در ایران وجود نداشته یا در کشور هیچ کاره بوده اند و این شامل خود 

ایشان که دادستان انقلاب بوده و مهم ترین سمت قضایی آن دوره را بر عهده داشته اند، نیز می شود.
این استاد علوم سیاسی دانشگاه با بیان اینکه باید به آن دوران سنجیده تر، پخته تر و مسئولانه تر نگریست، تصریح می کند: اینکه تمامی 
خطاهای دهه 60 را به یک فرد ) اکبر هاشمی رفسنجانی( نسبت دهیم، بسیار ناجوانمردانه است. کاری که آقای خوئینی انجام دادند، 
مانند اقدامات اکبر گنجی، عباس عبدی و دیگر اصلاح طلبان تندرو است که در دوران اصلاحات با آقای هاشمی انجام دادند؛ به گونه ای 
به آقای هاشمی حمله می کردند که گویی هیچ فرد دیگری در کشور سمت ندارد و همه تصمیمات درباره دادگاه های انقلاب، جنگ و 

برخورد با مخالفان، از جانب ایشان گرفته می شده است.

*تنهابازرگاندردهه60عملکردمتفاوتداشت
وی در پاسخ به این پرسش که مصلحت اندیشی یا به قول شما شرایط سنجی در توصیف و نقد افراد، خود باعث تحریف تاریخ سیاسی 
نمی شود، می گوید: من به هیچ وجه نمی گویم دهه 60 و آقای هاشمی را نباید نقد کرد، ولی نقد ما باید با در نظر گرفتن شرایط سیاسی و 
اجتماعی آن سال ها باشد. در آن مقطع به جز مرحوم مهندس بازرگان که درد دموکراسی، آزادی و انتخابات آزاد را داشت و با ادامه جنگ 
و شیوه برگزاری دادگاه ها مخالف بود، چه کسی را می توان در سال های نخست انقلاب یافت که چنین رفتاری داشته باشد؟ هیچ کس!

زیباکلام می افزاید: پس اگر قرار است آقای هاشمی را در دهه 60 نقد کنیم، یقیناً این نقد باید با در نظر گرفتن فضای دهه 60 باشد. 
اصلًا منظور من این نیست که با مصلحت اندیشی باید روی تاریخ سرپوش بگذاریم؛ چراکه اگر ما هم نقد نکنیم، بالاخره آنچه در دهه 

اول انقلاب رخ داده روزی مورد نقد بررسی قرار خواهد گرفت.

اخیراً آیت الله موسوی خوئینی  به مناسبت دومین سالگرد رحلت آیت الله هاشمی رفسنجانی در گفت وگویی که در ایرناپلاس بازنشر 
شد، انتقادات صریح و بی سابقه ای را به مرحوم هاشمی و برخی دیگر از چهره های نظام و تاریخ انقلاب وارد کرد. این گفت وگو 
واکنش هایی از دیگر چهره های سیاسی کشور را به دنبال داشت که عمده آن ها بر عدم ضرورت طرح این مسائل توسط این چهره 

باسابقه جریان اصلاحات تأکید داشتند.

عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: همیشه بحث های اصولگرایی با محوریت جامعتین بوده است، ما هنوز نظرمان 
عوض نشده و الان هم فکر می کنیم بهترین محوریت جامعتین هستند. متنها نشست ها باید باشد که خود آنها هم این محوریت 

را بپذیرند.
هرچند از اوایل دهه هشتاد تابلو جناح راست به اصولگرایی تغییر کرد و مکانیزم کار تشکیلاتی دچار تغییر و تحولاتی شد اما 
همچنان رویه های سنتی تصمیم گیری پا برجا ماند. از شورای هماهنگی نیروهای انقلاب اسلامی تا جبهه مردمی نیروهای انقلاب 

اسلامی با یک پیش فرض مهم کار خود را آغاز کردند؛ آن پیش فرض این بود که رهنمودهای جامعتین فصل الخطاب است.
اما از سال 96 به بعد گویا نحله هایی همچون ایثارگران، رهپویان و پایداری سودای رنسانس در سر دارند و می خواهند پیش 
فرض یادشده را از مانیفست این جریان پاک کنند. البته تا پیش از این بارها آنها برای نیل به این مقصود تلاش کردند اما موفق 
نبودند. با این وجود به نظر می رسد عزم شان جدی است، بر همین اساس پیشقدم شدند و یک مدل جدید کار جمعی به نام شورای 
وحدت تعریف کردند. روز نهم مهر نیز ۲4 تشکل اصول گرا اعم از جمنا، ۱۸ تشکل عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری، جبهه 
ایستادگی، جمعیت ایثارگران، جمعیت رهپویان، جبهه پایداری و جمعیت پیشرفت و عدالت در نخستین جلسه رسمی شورای 

وحدت گردهم آمدند و علیرضا زاکانی نیز مسئول اجرایی شورا شد.
از آن روز به بعد زاکانی خیلی در فضای مجازی و رسانه ای سعی کرد خود را نه تنها بلندگوی جریان اصولگرایی بلکه متر و معیار 
تشخیص عیار اصولگرایی نشان دهد. او آنقدر در این نقش خود فرو رفته است که در مناظره با مصطفی تاجزاده اعلام کرد »ناطق 

و لاریجانی دوستان اصلاح طلبان هستند«.
این صحبت های زاکانی یادآور ایام بعد از انتخابات سال ۸۸ است که همفکرانش پرچم غربالگری به دست گرفتند و کافی بود 
کسی کوچکترین نقدی به دیدگاه های آنها وارد کند، بلافاصله حکم به طرد او از جمع اصولگرایان می دادند. البته زاکانی و دوستانش 

آن روزها از این تندروی ها عایدی نصیب شان نشد اما اصولگرایی را نزدافکارعمومی از سکه انداختند.
احمد کریمی اصفهانی در واکنش به اظهارات زاکانی به خبرآنلاین گفت: کسی که خودش در بین اصولگرایان ماهیتا وضعیت 
مشخصی و جایگاه درستی ندارد، نمی تواند درباره افراد اظهارنظر کند که آنها اصولگرا هستند یا نیستند. من تعجب می کنم این 

نوع بیان اختلافات آب به آسیاب طرف مقابل ریختن است که با عقل همخوانی ندارد.
وی افزود: آن زمان که آقای زاکانی هنوز محلی از اعراب نداشت، آقایان لاریجانی و ناطق اصولگرا بودند بنابراین این حرف کاملا 
غلطی است که آقای زاکانی بیان کرد. کسی که به نظام، انقلاب، ولایت، امام و رهبری معتقد باشد ما او را اصولگرا می دانیم. آقایان 
ناطق نوری و علی لاریجانی مقلد ولایت و رهبری هستند. لذا حرف آقای زاکانی با منطق همخوانی ندارد و او فرد مناسبی در این 

کارها و مسائل نیست.
عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری اظهار کرد: تعدادی تصور و برداشت شان این است که همه عالم در وجود آنها تعریف می 
شود بنابراین اگر بخواهند اصولگرایی را تعریف کنند، این تعریف را در خود خلاصه می کنند. اتفاقا این مسئله خارج از اصول است.

وی ادامه داد: اصولگرایی یعنی اینکه ما خودخواه نباشیم، فکر نکنیم خودمان تنها همه کاره هستیم لذا دایره اصولگرایی طوری 
نیست که آقای زاکانی می گوید. دایره اصولگرایی خیلی وسیع تر از آن چیزی است که در تصور و فکر آقای زاکانی وجود دارد. 

اصولگرایی دامنه بسیار وسیعی دارد و هر کسی این دایره را محدود کند، خود او از دایره اصولگرایی خارج است.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه تأکید کرد: همیشه بحث های اصولگرایی با محوریت جامعتین بوده است، ما هنوز نظرمان 
عوض نشده و الان هم فکر می کنیم بهترین محوریت جامعتین هستند. متنها نشست ها باید باشد که خود آنها هم این محوریت 

را بپذیرند.
کریمی اصفهانی درباره عاملان تضعیف گفتمان اصولگرایی در جامعه گفت: تندروها، تمامیت خواهان و کسانی که محدود می 
اندیشند و جریان فکری را در خودشان خلاصه می کنند، به هر دو جناح های اصولگرا و اصلاح طلب لطمه زدند. هر دو جناح باید 
توجه کنند که اگر قرار است در جامعه آرامش باشد و تنشی به وجود نیاید، تندروها را از خود دور کنند چون آنچه فضای انتخابات 

را به هم می ریزد تندروی و ایجاد التهاب است.

تعیین و توزیع قدرت در کشور به ابزار کارآمدی چون، انتخابات 
نیاز دارد که برپایه شرایط اجتماعی و سیاسی هر از چندگاهی 
سازوکارهای آن دستخوش تغییراتی می شود. طرح استانی شدن 
انتخابات که ناظر به تعیین حدود حوزه های انتخابیه است از جمله 
این اصلاحات به شمار می رود اما پیش از تصویب آن، سنجیدن 

پیامدهای منفی و مثبت آن ضروری به نظر می رسد.
موضوع استانی شدن انتخابات یکی از بحث برانگیزترین مسایل 
در حیطه قانون انتخابات در نظام حقوقی جمهوری اسلامی ایران 
به شمار می رود که نخستین بار در دوره پنجم مجلس شورای 
اسلامی آغاز شد و پس از گذراندن فراز و فرودهای فراوان تا کنون 
ادامه یافته و نظرات موافق و مخالف بسیاری را به خود جلب 

کرده است. 
طرحی که در حال حاضر برای استانی شدن انتخابات مجلس 
شورای اسلامی به مجلس تقدیم شده است، اهدافی چون ارتقای 
سطح کیفی مجلس، افزایش میزان مشارکت عمومی در انتخابات 
و جلوگیری از وقوع برخی تخلفات همچون خرید رای را دنبال 

می کند.
موافقان غلبه نقش ملی نمایندگان بر نقش محلی آنان، 
برنامه محوری به جای شخص محوری، امکان انتخاب داوطلبان 
شاخص تر با صلاحیت های برتر، ایجاد نظام انتخاباتی متناسب 
رقابت های  حذف  ایران،  حقوقی  و  سیاسی  ساختارهای  با 
اختلاف برانگیز قومی و قبیله ای، تقویت همبستگی ملی، کاهش 
تعداد داوطلبان و هزینه های اجرایی انتخابات، کنترل تخلفاتی 
نظیر خرید رأی و عادلانه شدن نظام انتخاباتی را از مزایای این 

طرح عنوان می کنند.
مخالفان نیز در بیان مخالفت خود به علت های چون افزایش 
شکاف و تنش های اجتماعی، بی پاسخ ماندن خواسته های 
مردم، افزایش هزینه های انتخابات، عدم امکان حضور نمایندگان 
شاخص و مستقل به دنبال افزایش هزینه تبلیغات، عدم توجه 
کافی به مناطق پیرامونی شهرستان ها و مناطق دور افتاده، فعال 
شدن کانون های قدرت و ثروت، تقلیل اتکا به آرای عمومی و 
کاهش مشارکت مردمی، عدم شناخت کافی از کاندیداهای 
استان، افزایش لابی گری، کاهش استقلال نمایندگان، کاهش 
انتخاب آگاهانه، مغایرت با بندهای ۸،9،۱5 اصل سوم و اصول 
ششم و 6۲ و اصل 75، حاکم شدن یک حزب یا جناح و حذف 

کامل جناح ها اشاره کرد.
در ماده یک از طرح »استانی شدن انتخابات مجلس شورای 
اسلامی« آمده است که در انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
محدوده جغرافیایی هر استان به عنوان حوزه انتخابی اصلی و 
حوزه های انتخابیه موجود تابعه استان، حوزه های انتخابیه فرعی 
محسوب می شوند و هر یک از رای دهندگان می توانند برای تمام 

کرسی های استانی ذیربط نماینده انتخاب کنند.
پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا در این ارتباط با » اصغر 

سلیمی« نماینده شهرستان سمیرم و سخنگوی کمیسیون امور 
داخلی کشور و شوراها به گفت وگو پرداخت.

*استانیشدنانتخاباتوافزایشتنشها
به نظر می رسد که کار کارشناسی لازم بر روی طرح استانی 
شدن انتخابات انجام نشده است و فکر نمی کنم این طرح بتواند 
اهداف مورد نظر طراحان را تامین کند. با توجه به اینکه در 
کشور ما اقوام، قومیت ها، مذاهب و زبان های مختلفی وجود 
دارد در 40 سال برگزاری انتخابات مجلس در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی با کاستی هایی که در این زمینه وجود داشت 
اما شاهد حضور تمام اقوام و گرایش ها در مجلس هستیم و 
در این مدت کمترین تنشی نیز در میان مذاهب، اقلیت ها و 
گرایش های کشور ایجاد نشد، تغییر در سیستم و شاکله موجود 
می تواند پیامدهای مخربی برای کشور، نظام، وحدت و همدلی 

مردم به دنبال داشته باشد. 
این طرح از دوره پنجم مجلس شورای اسلامی کلید خورد و 
از آن دوره تاکنون این طرح در مجلس مطرح شده است. طرح 
استانی شدن انتخابات در مجلس پنجم به شورای نگهبان نرسید 
اما در دوره های ششم تاکنون همواره طرح استانی شدن انتخابات 
پس از تصویب با تغییرات کوچک به شورای نگهبان ارسال شد و 

هربار به آن ایرادات قانون اساسی و شرعی گرفته است.
طرحی که اکنون برای استانی شدن انتخابات در مجلس 
دهم در حال بررسی است نیز نسبت به طرحی که در دوره های 
هشتم و نهم ارائه شد، تغییرات چندانی نکرده است. فکر نمی 

کنم تغییرات ایجاد شده در این طرح بتواند نظر شورای نگهبان 
را تامین کند.

طرح استانی شدن انتخابات با بندهای هشتم، نهم و ۱5 
اصل سوم، اصول 6، 6۲ و 75 مغایرت دارد و همچنین با برخی 
سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری نیز در تضاد است و به 
نظر می رسد که این طرح تنها وقت و انرژی مجلس را می گیرد 

و به برخی التهابات درون جامعه دامن می زند.

*تقدمتحولاحزاببراستانیشدنانتخابات
یکی از اهداف طراحان طرح استانی شدن انتخابات این است 
که بدین ترتیب احزاب در کشور فعال شوند و یکی از پایه های 
اصلی استانی شدن تقویت احزاب به شمار می رود اما در کشور 
ما هنوز احزاب فعال و کارآمدی که شناسنامه دار، دارای دفاتر 
فرعی و عضوگیری مطلوب باشند، وجود ندارد، بدین منظور باید 
احزاب را برپایه آنچه در جهان مرسوم است، یعنی حالت تناسبی 
راه اندازی کرد اما ما اکنون می خواهیم با تغییر در نظام انتخاباتی 
کشور احزاب را فعال کنیم در صورتی که ابتدا می بایست احزاب 
منسجم و مستحکمی تاسیس شوند و سپس نظام انتخاباتی را 

متناسب با عملکرد احزاب متحول ساخت. 

*احزابومعرفینامزدشایسته
هم اکنون در مراکز استان ها دست احزاب برای ارایه لیست باز 
است و مجلس شورای اسلامی تلاش دارد تا با تهیه یک لیست 

انتخاباتی و معرفی یک کد در این ارتباط به تسهیل در این باره 
بپردازد تا مردم در زمان انتخابات، به جای نوشتن نام چندین 
نامزد، تنها یک کد بنویسند و بدین ترتیب احزاب مختلف اصلاح 
طلب، اصولگرا و مستقل می توانند با ارایه لیست های انتخاباتی، 

تقویت احزاب را در کشور نهادینه سازد. 
یکی از مسایل مهم دیگر در این عرصه، بحث شوراها و اجرای 
صحیح مدیریت جامع خدمات شهری است در حال حاضر، 
قانون جامع خدمات شهری به صورت یک طرح در کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور تصویب شده و به صحن علنی مجلس 
شورای اسلامی آمده است در صورت تصویب نهایی این طرح، 
شهردار منتخب مردم خواهد بود و شهرداری ها قادر خواهند 
بود تا مجموعه هایی خدماتی نظیر آب، گاز و بهداشت را تحت 
عنوان مدیریت جامع اداره کند و شوراها هم به عنوان یک پارلمان 
محلی به ایفای نقش بپردازد و بدین ترتیب بسیاری از مسایل و 
مشکلاتی که نمایندگان در حوزه های اجرایی خود با آنها دست به 
گریبان هستند، می توانند به وسیله پارلمان محلی برطرف کنند 
بنابراین اگر زیرساخت هایی چون شوراها را با اجرای مدیریت 
جامع شهری فعال کرد و به تقویت احزاب پرداخت، آنگاه می توان 

به سمت استانی شدن پیش رفت.
در هیچ کجای دنیا، نظام انتخاباتی استانی مرسوم نیست و 
به احتمال زیاد در ایران نیز این طرح نمی تواند موفق باشد. اگر 
بدون شکل گیری احزاب، نظام انتخاباتی تغییر کند در این صورت 
روبنا تغییر خواهد کرد و زیربنا همچنان خالی خواهد بود و کمال 
مطلوب آن است که زیر بنا اصلاح شود و سپس تطابق زیربنا 

مورد تقاضا قرار گیرد.
هم اکنون ما بیش از 40 حزب داریم که تنها شمار اندکی 
از آنها فعال هستند و بیشتر آنها در هنگام انتخابات فعال 
انتخابات طلوع و چند ماه پس  با  می شوند و در حقیقت 
از انتخابات افول پیدا می کنند. با توجه به شرایط موجود، 
باید به سمتی حرکت کرد که بتوان همین نظام انتخاباتی 
را با شایسته گزینی، نظارت بر عملکرد افرادی که انتخاب 
انتخاب  شرایط  اصلاح  انتخابات،  مالی  شفافیت  شوند،  می 
شوندگان و بهبود در روند الکترونیکی شدن انتخابات، بستر 

کاهش تخلفات انتخاباتی را فراهم کنیم.
بسیاری از ایرادات انتخابات با قانون جامع انتخابات که در 
کمیسیون شوراها در حال بررسی است، برطرف خواهد شد. 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی طرحی را در مجلس تدوین 
کرده و به کلیات آن رای داده اند که در صورت قانون شدن، 
انتخاب نمایندگان پارلمان به صورت استانی برگزار می شود، 
مدلی از انتخابات که دولت هم با آن موافق است؛ این در حالی 
است که لایحه جامع انتخابات را در دولت در حال بررسی و 
نهایی شدن است و تا چند هفته دیگر به مجلس شورای اسلامی 

ارائه می شود. 

صادقزیباکلام:

نقد موسوی خوئینی  به آیت الله هاشمی انتقام گیری بود
درگفتوگوبااحمدکریمیاصفهانیبررسیشد

چه جریاناتی اصولگرایی را از سکه انداختند؟

سنجیدنپیامدهایمنفیومثبتاینطرحضروریاست

استانی شدن انتخابات؛ عامل وحدت ملی یا شکاف قومیتی

دبیـر کل حـزب نـدای ایرانیان بـا بیان اینکه مـردم به رغم 
انتقـاد از قـوای کشـور پـای انقـلاب ایسـتاده انـد، گفـت: این 
در شـرایطی اسـت کـه در بسـیاری از مواقـع به جوانان پشـت 
شـده اسـت. زیبنـده انقـلاب نیسـت که بـرای کنار گذاشـتن 

پیرسـالاران به مجلس متوسـل شـویم.
»صـادق خـرازی« شـنبه شـب در برنامه تلویزیونـی »نگاه 
یـک« افـزود: فـارغ از تمـام تعصبات سیاسـی، مردم امـروز در 
داخل کشـور روی دیـوار بیگانه امضا نمی کنند. امـروز جوانان 
منتقـد و افـرادی کـه شـعار بـی عدالتی مـی دهنـد، از بیگانه 

طرفداری نمـی کنند. 
وی افـزود: مـردم 40 سـال اسـت پـای انقلاب ایسـتاده اند 
و بیسـت ودوم بهمـن خواهیـد دیـد مـردم چگونه بـه خیابان 
هـا خواهنـد آمـد. آیا مردمـی که بـه آن راهپیمایـی می آیند 
از شـرایط موجود راضی هسـتند؟ مردم منتقد سـه قوه کشور 
هسـتند امـا پای انقـلاب ایسـتاده اند. این در شـرایطی اسـت 
کـه در بسـیاری از مواقـع بـه جوانان پشـت شـده اسـت و این 
زیبنده انقلاب نیسـت که برای کنار گذاشـتند پیر سـالاران به 
مجلس متوسـل شـویم؟  خـرازی با بیان اینکـه نادیده گرفتن 
دسـتاوردهای انقلاب نشـان فرهنگ انقلابی ما نیسـت ، افزود: 
واقعیت آن اسـت که در کنار مشـکلات، دسـتاوردهای مثبتی 

در امـور مختلـف علمی داشـته ایم. 
وی ادامـه داد: در طـول انتخابـات شـور و شـوق انتخاباتـی 
ایجـاد می کنیـم، بعد از انتخابـات همین صدا و سـیما پرونده 
شـادی را مـی بنـدد. اگـر بـه جوانی که توئیـت می زنـد اجازه 
دهیـم بـه صـدا و سـیما بیاید و حرف خـود را بزنـد او نیز خط 

قرمـز هـا را رعایت خواهـد کرد.
دبیـرکل حـزب نـدای ایرانیـان با بیـان اینکه نبایـد در نقد 
بخـش هـای مختلف کوتاهـی کـرد، اظهـار داشـت: زمانی به 

دلیـل آمارهایـی کـه در صدا و سـیما ارائـه دادم احضار شـدم. 
نتیجـه چنیـن نگاهـی ، دیـدگاه تنگ نظرانـه دولتی بـود که 
نقـد رئیس آن دولـت باعث دریافت احضاریه توسـط منتقدان 
مـی شـود.خرازی تاکیـد کـرد: اگر انقـلاب اسـلامی متعلق به 
مردم اسـت بایـد درک کنیم مهمترین مولفه انقلاب اسـلامی 
مردمـداری اسـت. بـا ایـن کـه در بسـیاری مـوارد قـدم هـای 
بزرگی برداشـته شـده اما جا دارد در دهه آینده به سـمت حل 
مشـکلات مـردم گام برداریـم و از طرف دیگر بایـد اجازه دهیم 

مردم حرفشـان را بزنند.

*مسئولاننمادانقلاباسلامینیستند
خـرازی در ادامـه سـخنان بـا بیـان اینکـه مسـئولان نماد 
انقلاب اسـلامی نیسـتند و باید توسـط مردم نقد شوند، گفت: 
حـرف زدن هـای مـردم و جوانان فضای اعتمـاد به نفس ایجاد 
مـی کند. مردم مشـکلات متعدد اقتصـادی دارند. اشـرافیت و 

فسـاد مـردم را منزجر کرده اسـت. 
وی بـا تاکیـد براینکـه در دهـه پنجـم انقلاب بایـد اصلاح 
سـاختار شکل بگیرد، خاطرنشان کرد: بسـیاری از اتفاقاتی که 
امروز در کشـور ما رخ می دهد زیبنده انقلاب اسـلامی نیست. 
بایـد در مسـیر جامعه دگردیسـی ایجاد کـرد و این حـق را به 
منتقـدان داد تـا حـرف خـود را آزادانه بیان کننـد و بدانیم که 

نقـد به معنای تخطئه نیسـت. 

*آمریکایـیهـاتحلیلدرسـتیازوضعیـتایران
ندارند

خـرازی بـا اشـاره به توهم خودسـاخته غربی ها نسـبت به 
ایـران گفت: ترامپ و آمریکایی ها اعتقاد دارنـد که ایران در ماه 
هـای آینـده به خاطر فشـار تحریم هـا دچار بحران می شـود. 

این تحلیل ها ناشـی از اطلاعات غلط و تصویر ناصحیح از لایه 
هـای جامعـه ایران اسـت. این تحلیل های اشـتباه به این علت 
اسـت که منفذ های اطلاعاتی آمریکایی ها، منافقین هسـتند. 
وی تاکیـد کـرد: آمریکایـی ها در تمـام این سـالها در مورد 
ایران اشـتباه کرده اند و ارزیابی آنها در طول این سـالها از ایران 
اشـتباه بوده اسـت یکی از تحلیلگران آمریکایی در مـورد ایران 
و وقایـع زمـان انقلاب می گوید؛ ما شـرایط ایـران را می دیدیم 

اما فهـم اجتماعی از انقلاب مردم ایران نداشـتیم.

*آمریکایـیهاواقعیـاتاجتماعیایـرانرانادیده
فتند گر

خـرازی بـا تاکید بر اینکـه آمریکایی ها نتوانسـتند انقلاب 
اسـلامی پیـش بینـی کننـد، گفـت: آمریکایـی ها به شـکاف 
عمیق نسلی حاکمیت و مردم باور نداشتند. حمایت آمریکایی 
هـا از شـاه بدون در نظر گرفتـن واقعیت های اجتماعـی ایران 
بـود. تحلیلگـران آمریکایـی نیـز بعدها بـه این موضـع اعتراف 
کردنـد. آنهـا نمی دانسـتند مردم ایـران چه می خواهنـد و در 
نتیجـه ایـران را از دسـت دادنـد. وی ادامه داد: آنهـا آرمان های 
ملـت ایـران را درک نمـی کردنـد و تصور می کردند رژیم شـاه 
مـی تواند مشـکلات مردم ایـران را حل کند. این پیچیدگی ها 

برای آمریکایی مشـکلات عمیقـی آفرید.

*آمریکایـیهـادرانتخاباتاخیر3بـرهیچعراق
رابهایـرانباختند

خـرازی با اشـاره اقدامـات آمریکایی ها علیه ایـران در تمام 
ابعاد سیاسی و اقتصادی در چهار دهه گذشته گفت: آمریکایی 
هـا ایـران را سـرزمین امـن خود می دانسـتند و هیـچ گاه فکر 
نمـی کردند همه اقشـار فارغ از هـر عقیده و بـاوری در انقلاب 

اسـلامی حضـور پیـدا کننـد. مـردم ایـران از نهضـت تنباکـو، 
مشـروطه و نفت همواره خواسـتار آزادی عدالت و پیشـرفت و 
دموکراسـی بودنـد. وی ادامـه داد: آمریکایـی هـا هیـچ گاه این 
مسـائل را درک نکردند و چشمشـان را روی این مسائل بستند 

و همـواره می گویند در ایران دموکراسـی نیسـت. 
دبیـر کل حـزب نـدای ایرانیـان افـزود: همـه منطقه علیه 
آمریکایی ها هسـتند. آمریکایی ها در سـوریه و عراق از داعش 
حمایـت کردنـد. امـا مردم این دو کشـور با همـکاری ایرانی ها 
داعـش را شکسـت دادنـد و جالـب آنکـه آنها مدعی شکسـت 
داعـش هسـتند. ایـن مـردم منطقـه و ایرانـی ها هسـتند که 
پیروز هسـتند. به طوری که جو بایدن معتقد اسـت آمریکایی 

هـا در انتخابـات اخیـر 3 بـر هیچ عـراق را به ایـران باختند.

*نفوذایرانتصمیمسازاست
خـرازی بـا بیان اینکـه اتفاقی در منطقه نیسـت کـه ایران 
در آن نقش نداشـته باشـد ، گفت: امروز ایران، ترکیه و روسـیه 
نقـش اصلـی را در منطقـه ایفـا مـی کننـد. مـا یک متـر نگاه 
غیرمنطقـی به مرزهای دیگـران نداریم. امـروز در یمن تحلیل 
و حـرف وزیـر خارجه ایران نافذ ترین سـخن در میان سـخنان 
وزرای خارجـه منطقـه اسـت. وی ادامـه داد: عرب هـا در زمان 
مذاکرات به جان کری ایراد می گرفتند که متحد اسـتراتژیک 
شـما هسـتیم اما شـما بـا ایرانـی ها مذاکـره می کنیـد، کری 
در جـواب آنهـا مـی گوید؛ تمام کشـورهای عربی جمع شـوند 
یک قاسـم سـلیمانی نخواهیـد داشـت. دبیر کل حـزب ندای 
ایرانیـان تاکیـد کرد: نفـوذ ایران در منطقه عادی نیسـت و این 
نفـوذ تصمیم سـاز اسـت. زمانی می خواسـتند ایـران را نادیده 
بگیرنـد آیـا توانسـتند ایـران را نادیـده بگیرند. امـروز مخالفان 

ایـران مشـکل قطـر را نمی تواننـد حل کنند.

صادقخرازی:

باید اجازه دهیم مردم حرفشان را بزنند 
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مرا شبانه حنوط كن، غسل بده و كفن نما 
و بر من نماز بخوان، و شبانه دفنم كن، و كسى را 

باخبر مساز. تو را به خداوند مى  سپارم، و بر فرزندانم 
تا روز قيامت سلام مى  دهم

دوشنبه - 1بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4735

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: قم در مقایسه با 
استان های دیگر منابع خوبی برای پرداخت تسهیلات رونق تولید در اختیار دارد، ولی 

متاسفانه نقش آفرینی بانک های خصوصی در این زمینه به هیچ وجه مطلوب نیست.
مهرداد غضنفری روز یکشنبه در چهل و سومین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید استان در تالار امام رضا)ع( فرمانداری اظهار داشت: در سال جاری عملکرد پرداخت 

تسهیلات رونق تولید استان با سال های گذشته قابل قیاس نمی باشد.
وی بیان داشت: تنها در یک مرحله بالغ بر یک هزار میلیارد ریال تسهیلات رونق 
تولید پرداخت شده و حدود 60 درصد تعهدهای مندرج در سند توسعه اشتغال استان 
نیز تحقق یافته است.وی اضافه کرد: هر چند این ارقام در مقایسه با رقم های پرداخت 
شده در سال گذشته از رشد زیادی برخوردار است، ولی تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله 
زیادی داریم.معاون استاندار قم با انتقاد از همکاری نکردن بانک های خصوصی با ستاد 
تسهیلات رونق تولید گفت: با توجه به قرار داشتن حجم بسیاری از سرمایه های مردم 

در بانک های خصوصی، باید این مساله را جسورانه دنبال کنیم، تا تعیین تکلیف شود.
وی با بیان اینکه طبق برنامه و دستورالعمل وزارت امور اقتصادی و دارایی، وضعیت 
سپرده های موجود در بانک های یاد شده باید توسط یکی از معاونان اقتصادی استان 
شفاف سازی شود، گفت: بانک ها باید وظایف محوله در خصوص پرداخت تسهیلات را به 
صورت کامل انجام دهند.غضنفری خاطرنشان کرد: اگر از طرف سیستم مرکزی بانک ها 
مانعی برای پرداخت تسهیلات وجود دارد، باید مشخص شود و در این مورد مکاتبه هایی 
نیز انجام شده و آن را تا رسیدن به سرانجام دنبال خواهیم کرد.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود با تاکید بر توجه بانک ها به پرداخت مستقیم تسهیلات به متقاضیان عرصه 
تولید و صنعت گفت: اگر بانک ها در این رابطه همکاری نکنند، به زیان و ضرر آنها تمام 
می شود، چراکه اگر بالغ بر هشت هزار میلیارد ریال پرداخت مستقیم انجام دهند، این 

اقدام تعهد پرداخت رونق تولیدشان را پوشش می دهد.وی گفت: با توجه به عدم تمایل 
بانک ها به پرداخت مستقیم تسهیلات به واحدهای تولیدی از این پس معیار سنجش 

عملکرد بانک ها در پرداخت ها، فقط تسهیلات رونق تولید خواهد بود.
* پرداخت 2هزار میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید در قم

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم  نیز دراین جلسه گفت: در سال جاری 
282 پرونده متقاضی دریافت تسهیلات رونق تولید در سه حوزه صنعت، کشاورزی و 
گردشگری به بانک های عامل استان معرفی شده که بالغ بر 2 هزار و 470 میلیارد ریال 
محقق شده است. محمود سیجانی اظهار داشت: یک هزار و 560 میلیارد ریال این مبلغ 
به واحدهای تولیدی صنعتی تزریق شده است.2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، 
متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که بیش از 90 درصد آن مربوط به صنایع کوچک 
و متوسط است، همچنین بیش از 53 هزار تن در واحدهای صنعتی استان فعالیت می 
کنند.وی سهم امسال قم از تسهیلات رونق تولید را بالغ بر 9 هزار میلیارد عنوان کرد 

و گفت: قم در پرداخت تسهیلات رونق تولید ششمین استان کشور به شمار می آید.
وی با اشاره به تسهیلات پرداخت شده به واحدهای صنعتی استان طی یک هفته 
گذشته گفت: از مجموع 283 میلیارد ریال پرونده معرفی شده به بانک های عامل رقم 
پرداختی حدود 50 میلیارد ریال معادل 18 درصد کل پرونده ها می باشد. وی با بیان 
اینکه یک مورد از درخواست های صورت گرفته به مبلغ 30 میلیارد ریال در دست اقدام 
است، یادآور شد: 110 میلیارد ریال تسهیلات برابر با 41 درصد کل متقاضیان معرفی 
شده نیز مراحل تکمیل پرونده را طی می کند.سیجانی خاطرنشان کرد: 9 مورد از پرونده 
های ارایه شده به بانک ها به دلایل عمده از قبیل بدهی های غیرجاری و بیش از حد و 
یا چک های برگشتی متقاضیان بازگردانده شده و یک مورد نیز به خاطر نیاز به مصوبه 

ستاد مرکزی رونق تولید همچنان بلاتکلیف است.

معاون استاندار قم:

عملکرد بانک های خصوصی قم در ارائه وام رونق تولید مطلوب نیست

شهردار قم در دیدار با مدیرکل میراث فرهنگی استان 
از آمادگی شهرداری برای همکاری در حوزه های مختلف 

مرتبط با این اداره کل خبر داد.
 سید مرتضی سقاییان نژاد در دیدار مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری با ایشان با اعلام 
آمادگی همکاری در حوزه های مختلف میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری قم گفت: میراث فرهنگی 

جزئی از هویت ماست.
وی بیان کرد: در دوره تهاجم فرهنگی که تمدن غرب 
به دنبال تحمیل همه ابعاد فرهنگ خود به جهانیان است، 
باید به دنبال حفظ تمدن ایرانی اسلامی خود باشیم و 

حفظ این میراث از مهمترین اقدامات است
شهردار قم افزود: قم یکی از شهرهای مهم ایران است 

که فی ذاته مقدس است و خدمت در این شهر یک افتخار 
است و باید خدمتی که در قم انجام می دهیم ماندگار 
باشد.حمید یزدانی مدیرکل میراث فرهنگی نیز در این 
دیدار گفت: این دو نهاد با تعامل یکدیگر می توانند در 
بخش های مختلف مانند شرکت در رویدادها و نمایشگاه 
ملی و بین المللی، تسهیل روند سرمایه گذاری در ساخت 
و ساز واحدهای اقامتی، معرفی آثار تاریخی، کیوسک 
راهنمای زائران، راه اندازی بازارچه های صنایع دستی 

خدمات ارائه کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان قم گفت: سرمایه گذاران تاسیسات گردشگری در 
این استان با مشکلات جدی در خصوص اخذ عوارض 
شهرداری مواجه هستند که با توجه به تجارب ارزنده 

شهردار قم، انتظار می رود که محدویت های پیش آمده 
برای مدیران صنعت گردشگری هرچه سریع تر بر طرف 
شود. یزدانی با بیان اینکه راهنمایی زائران و مسافران از 
مهمترین دغدغه های شهر است گفت: سالانه حدود 25 
میلیون زائر وارد این استان می شوند که می توانیم با 
مدیریت اصولی به ماندگاری مسافرت و همچنین پویایی 

اقتصاد استان کمک کنیم.
وی خواستار راه اندازی بازارچه های صنایع دستی و 
هنرهای سنتی شد و گفت: بازار کهنه در مهمترین نقطه 
شهر و در مرکزیت آثار تاریخی استان قم می تواند بهترین 
مکان برای تولید صنایع دستی باشد از این رو این اداره کل 
با همکاری شهرداری آماده احیا و مرمت بازار کهنه است تا 

بتوانند برای توانمندسازی هنرمندان قدم بردارند.

شهردار قم :

میراث فرهنگی جزئی از هویت ماست 
نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

جزئیات بازداشت همدست اسماعیل بخشی
در پی ضرب وشتم ضابطین زن قضایی توسط برادر سپیده قُلیان از عوامل پروژه نفوذ در جامعه 
کارگری، صبح دیروز وی به همراه خواهرش بازداشت شد. صبح دیروز 2 مأمور زن ضابط قضایی که 
با حکم قضایی برای بازداشت "سپیده قُلیان" از هم دستان اسماعیل بخشی و از عوامل نفوذ در جامعه 
کارگری اقدام کرده بودند، مورد ضرب وشتم برادر وی قرار گرفتند. این بانوان ضابطین قضایی ساعت 
10 صبح امروز به منظور اجرای حکم بازداشت به در منزل سپیده قلیان مراجعه کرده بودند، که یکی 
از آن ها شدیداً توسط برادر سپیده قلیان مورد ضرب وشتم قرار گرفته و مجروح شده است. در پی این 
اقدام مجرمانه مهدی قلیان ضابطان قضایی او را به همراه خواهرش به اتهام ضرب وشتم ضابطین قضایی 
بازداشت کرده اند. سپیده قلیان همدست اسماعیل بخشی از عوامل نفودی برای انحراف اعتراضات 
کارگری در ماجرای هفت تپه بود که شب گذشته مستندات اقدامات تشکیلات و مجرمانه آن ها برای 
ایجاد اعتراض و اعتصاب میان جامعه کارگری برای اولین بار در قالب مستند طراحی سوخته پخش شد.

پوری حسینی با دستور بازپرس ممنوع الخروج شد
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت: رئیس سازمان خصوصی سازی با دستور 
بازپرس قوه قضاییه از کشور ممنوع الخروج شد. وی افزود: به دنبال درخواست نمایندگان رئیس 
دستگاه قضا و دادستان کل کشور برای دسترسی به رئیس سازمان خصوصی سازی به منظور پاسخ 
به سوالات و ابهامات در رابطه با روند واگذاری شرکت های دولتی و ارائه مدارک و مستندات متقن با 
دستور بازپرس رئیس سازمان خصوصی سازی از کشور ممنوع الخروج شد. این درحالی است فرهاد 
دژپسند گفت: از ممنوع الخروجی رئیس سازمان خصوصی سازی بی اطلاعم، اما آنگونه همکارانم 
می گویند این موضوع تکذیب شده است. وزیر اقتصاد همچنین در مورد بازگشت ارز حاصل از 
صادرات هم گفت که بر اساس دستورالعملی که در گذشته مصوب و ابلاغ شد، صادرکنندگانی که 
زیر یک میلیون یورو یا بین یک تا سه میلیون یورو صادرات دارند می توانند بدون عرضه ارز به سامانه 

نیما ارز را به چرخه اقتصاد برگردانند.

ادعای درخواست لاریجانی برای ابطال انتخابات ۷۶ تهمت است
یک منبع آگاه اعلام کرد: اظهارات علیرضا زاکانی فعال سیاسی اصولگرا مبنی بر این که در 
انتخابات ریاست جمهوری سال 1376، علی لاریجانی درخواست ابطال انتخابات را کرد، تهمت و 
دروغ است. این منبع آگاه امروز - یکشنبه - در گفتگو با خانه ملت درخصوص اظهارات زاکانی در 
مناظره با مصطفی تاجزاده فعال سیاسی اصلاح طلب مبنی بر این که در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 1376، علی لاریجانی درخواست ابطال انتخابات را کرده است، افزود: این گفته ها دروغ و تهمت 
است و باعث تاسف است که برخی برای رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی خود پایبند به امور 
دینی، اخلاقی و انسانی نیستند. علیرضا زاکانی هفته گذشته در مناظره با تاجزاده اظهارداشت: آقایان 
ناطق نوری و علی لاریجانی کسانی بودند که سال 76 می خواستند انتخاب آقای خاتمی باطل شود

سیمرغ های جشنواره فجر از خارج وارد می شود!
محمدعلی قنبری مسئول اتحادیه شیشه و آینه تهران در واکنش به انتقاداتی که به ساخت 
سیمرغ جشنواره در خارج از کشور مطرح می شود، گفت: حرف های دبیر جشنواره درست است، 
برای ساخت این سیمرغ ها دستگاه های مخصوصی لازم است که باید وارد کرد، اما نکته این است که 
برای تولیدکننده مقرون به صرفه نیست تا برای ساخت 100 یا حتی 200 نمونه از آن در طول یک 
سال، این دستگاه ها را وارد کند. او با بیان اینکه این محدودیت تنها مربوط به سیمرغ های جشنواره 
نیست، گفت: موارد مشابه دیگری هم وجود دارد که مجبور هستیم از خارج از کشور وارد کنیم، 
چون نمی توان برای یک پروژه ای که محدود به چند عدد تندیس یا کالایی خاص است اقدام به 

خرید دستگاه های گران کرد.

ضربه وزارت اطلاعات به باند قاچاق نقره از چین
سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات استان آذربایجان شرقی باند قاچاق سازمان 
یافته زیورآلات نقره چینی به داخل کشور را کشف و 9 نفر از قاچاقچیان را دستگیر کردند. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی رسانی وزارت اطلاعات، قاچاقچیان، محموله های نقره را از چین به مقصد عراق و 
سپس با جاسازی در اتوبوس به تهران منتقل می کردند تا به صورت شبکه سراسری در سطح کشور 
توزیع شود که نتیجه این اقدامات به تعطیلی کشیده شدن واحدهای نقره سازی و بیکاری فعالان 
این بخش شده بود.بر اساس اعترافات بدست آمده از متهمان، این باند از سال 92 تاکنون حدود 23 

تن زیورآلات نقره به ارزش 100 میلیارد تومان )قیمت کارخانه ای( قاچاق کرده اند.

خبر دستگیری »سیف« صحت دارد؟
رئیس دادگستری استان تهران آخرین وضعیت پرونده سیف رئیس سابق بانک مرکزی را تشریح 
کرد. غلامحسین اسماعیلی رئیس دادگستری استان تهران، در خصوص آخرین وضعیت پرونده سیف 
رئیس سابق بانک مرکزی اظهار کرد: طبق آخرین اخبار پرونده سیف به دادگاه نرفته و هنوز برای آن 
کیفرخواست صادر نشده است. رئیس دادگستری استان تهران گفت: پرونده در حال حاضر در مرحله 
دادسرا است. وی در خصوص برخی از شایعات مطرح شده در فضای مجازی مبنی بر دستگیری سیف 
هنگام خروج از کشور گفت: خبری در این خصوص به دست ما نرسیده است و این خبر صحت ندارد.

تکذیب صدور حکم اعدام برای شهردار کرج
حاجی رضا شاکرمی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز در خصوص خبری که شنبه 
شب گذشته در فضای مجازی مبنی بر صدور حکم بدوی اعدام برای شهردار اسبق کرج منتشر شد 
گفت: در جریان پرونده نیستم، اما خبر صدور حکم اعدام صحت ندارد. گفتنی است؛ 16 دی ماه 
سخنگوی دستگاه قضا از بازداشت شهردار اسبق کرج خبر داده و گفته بود که این پرونده تشکیل 

شده، اما به دادگاه نرفته و شهردار در بازداشت است

درارزیابی عملکرد بین ادارات کل استان های کشورصورت گرفت

کسب رتبه نخست کشوری توسط
 اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 

اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم رتبه نخست در ارزیابی عملکرد بین ادارات کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان های کشور را کسب کرد. 

مهندس سیدموسی حسینی کاشانی با بیان اینکه این اداره در میان سی و دو استان شرکت 
کننده و ارزیابی عملکرد استان ها حائز رتبه نخست کشوری گردیده است افزود: این جشنواره که 
هرساله بین ادارات و دستگاه های اجرایی سراسر کشور در قالب جشنواره شهید رجایی برگزار می 
شود توسط سازمان برنامه ریزی و امور استخدامی کشور در قالب شاخص های اختصاصی و عمومی 
مورد داوری و بررسی نهایی قرار می گیرد که بر اساس اعلام این سازمان، اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان قم در مجموع این شاخص ها، رتبه اول را در میان ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان ها کسب نمود.دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم افزود: این ارزیابی که سالیانه برگزار 
می شود مشخص شدن ادارات برتر در خدمات رسانی به ملت شریف ایران و شناسایی و تقدیر از 
تلاشگران عرصه خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی و نهادینه کردن ارتقاء فرهنگ سازمانی و 
بهبود عملکرد دستگاه های اجرایی به استناد مفاد 81 و 82 قانون مدیریت خدمات کشوری است که 
لازم است تقدیری ویژه از همکاران خود در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و سایر خادمین عرصه 
فرهنگ و هنر استان داشته باشم.مهندس حسینی کاشانی با افزودن این نکته که هدف این اداره کل، 
توسعه و ارتقاء خدمات فرهنگی و هنری به عموم همشهریان است افزود: با توجه به مرکزیت قم در 
نشر و توسعه فرهنگ ناب اسلام محمدی، رسالت اداره کل در حفظ این جایگاه را مهم برشمرد و در 

پایان کسب این مقام را به عموم همشهریان و هم استانی های قم تبریک گفت.

به خاطر اقدامات فرهنگی و تبلیغاتی شهرداری قم  صورت گرفت

تقدیر قائم مقام شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی کشور از شهردار قم

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات کشور با ارسال تقدیرنامه ای از اقدامات فرهنگی و تبلیغاتی 
شهرداری قم تقدیر کرد.

 نصرت الله لطفی با ارسال تقدیرنامه ای خطاب به دکتر سقائیان نژاد شهردار قم، از تلاش ها و 
اقدامات صورت گرفته در راستای تبلیغات فرهنگی در شهر و انعکاس منویات مقام معظم رهبری 
تقدیر کرد.متن پیام قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی خطاب به شهردار قم به این شرح 
است:با سلام و تحیت و مسألت مزید توفیقات حضرتعالی و همکاران ارجمند و سخت کوشتان، 
از ذات اقدس احدیت جل و علا، نظر به اقدام فرهنگی ستودنی و تحسین برانگیز روابط عمومی 
شهرداری در عرصه مناسبت های مذهبی، انقلابی و ایام الله خاصه تبلیغات گسترده و مستمر شهری 
با استفاده از طرح های جذاب در بر گیرنده فرمایشات حکیمانه و گهربار مقندای عظیم الشأن عزیزتر 
از جانمان، حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای مدظله العالی بلافاصله بعد از هر دیدار عمومی 
معظم له و همچنین پشتیبانی حوزه های خدماتی بخصوص منطقه هفت در مراسم محوری خاستگاه 
انقلاب اسلامی که بدون تردید نشأت گرفته از روحیه ولایی و انقلابی شخص حضرتعالی، تشویق و 
ترغیب زیر مجموعه و ایضاً انگیزه فردی توأم با صفا و صمیمیت این عزیزان می باشد لذا بر حسب 
وظیفه اخلاقی و با تأسی به حدیث شریف رضوی »من لم یشکر المنعم من المخلوقین لم یشکر الله 
عزوجل« اهتمام خیرخواهانه و تلاش های بی شائبه جنابعالی و همکاران گرامی را ارج نهاده و ضمن 

تقدیر و سپاس قبلی، صحت، عافیت و عزت روزافزونتان را از خداوند قادر متعال مسألت می نمایم.

سلطان های واقعی!!! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

معاون فنی و عمرانی شهردار قم :

شهرداری هیچ مشکلی در 
تامین مالی خط اول مترو ندارد

معاون فنی و عمرانی شهردار قم گفت: در سال جاری 300 میلیارد 
تومان اوراق مشارکت برای مترو منتشر کردیم که این اعتبار در حساب 

شهرداری موجود بوده و از نظر منابع مالی پروژه دچار چالش ویژه نیست.
 علیرضا قاری قرآن با تاکید بر اینکه بر اساس قانون تامین مالی پروژه های 
ریلی شهرها 50 درصد بر عهده شهرداری و 50 درصد بر عهده دولت است، 
اظهار کرد: در زمینه تامین مالی خط اول مترو ما از نظر منابع مالی مشکل 
عمده ای نداریم.وی با بیان اینکه شهرداری قم در سال جاری 300 میلیارد 
تومان اوراق مشارکت با سهم 50 درصد شهرداری و 50 درصد دولت منتشر 
کرده است، افزود: این اعتبار در حال حاضر در حساب شهرداری برای تامین 
مالی خط اول مترو موجود است و خوشبختانه بر اساس اتفاق ویژه و خاص 
این شرایط محقق شده و از نظر منابع مالی پروژه دچار چالش ویژه نیست.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه مشکلات شهرداری با 
پیمانکار مترو بیشتر مباحث مربوط به قرارداد است، اذعان کرد: کل ساختار 
اجرایی پروژه های عمرانی در کشور مشکل ساز شده چراکه بیش از 3 
برابر افزایش قیمت داریم و بعضا در قراردادها پیش بینی لازم در این زمینه 
صورت نگرفته است.وی ادامه داد: خصوصا قرارداد مترو کاملا فیکس است و 
مبالغ ثابت بوده و قابل تغییر نیست و چون افزایش قیمت شدیدی در کشور 

اتفاق افتاده مشکلاتی برای پیمانکار در تامین مالی به وجود آمده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

عملیات اجرایی باغ گیاه شناسی قم 
سال آینده آغاز می شود

 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: طراحی فاز 
اول باغ گیاه شناسی انجام شده و این پروژه سال آینده عملیاتی خواهد شد.

 پیام جوادیان با بیان اینکه در قالب احداث بوستان هزار هکتاری شهر 
قم،  بوستان های شهدای گمنام، بوستان زائر و بوستان ظهور و باغ گیاه 
شناسی در حال احداث است، تصریح کرد:  احداث بوستان شهدای گمنام 
با اعتبار 15 میلیارد ریال نیز در حال انجام است که توافق شده کارهای 
اجرایی توسط شهرداری انجام شود.وی با بیان اینکه توسعه و احداث کمپ 
و بوستان زائر با اعتبار 30 میلیارد ریال در دستور کار است، گفت: کاشت 
درخت و لوله کشی کامل انجام شده و معابر باقی مانده است.مدیرعامل 
سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه احداث و 
توسعه بوستان انتهای خیابان ظهور با اعتبار 10 میلیارد ریال نیز در مرحله 
خاکبرداری و خاکریزی است، اذعان کرد: کلیه عملیات های مربوط به فضای 
سبز انجام شده و پس از انتخاب پیمانکار اجرای معابر انجام می شود.وی با 
بیان اینکه پیگیری برای احداث باغ گیاه شناسی شهر با اعتبار 5 میلیارد ریال 
نیز در حال انجام است، گفت: طراحی پروژه به اتمام رسیده و در کمیته 
فنی تصویب شده و طراحی فاز دو و ابلاغ در مرحله انجام است. این پروژه 
علمی، تحقیقاتی، آموزشی و گردشگری است که در مساحتی بالغ بر 16 

هکتار سال آینده احداث خواهد شد.

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم تاکید کرد

بهره گیری از امکانات 
سازمان برای ارائه خدمات به مردم

 مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم بهره گیری از امکانات 
سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری برای ارائه خدمات به مردم را مورد 
تاکید قرار داد.ابوالقاسم مقیمی با اشاره به امکانات سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری قم که در راستای خدمت رسانی به مردم مورد استفاده قرار 
می گیرد، اظهار کرد: در حال حاضر سازمان در سطح شهر امکاناتی را در 
اختیار دارد که از آنها در زمینه های فرهنگی و ورزشی برای خدمت رسانی 
به مردم خصوصا جوانان استفاده می شود.وی با اشاره به اینکه مالکیت 4 
سوله بحران در شهر در اختیار سازمان فرهنگی ورزشی است، گفت: این 
سوله ها با حفظ شرایط استفاده در زمان بحران، به بخش خصوصی واگذار 
شده تا در این قالب خدمات فرهنگی و ورزشی به جوانان ارائه شود.وی 
همچنین به فعالیت باشگاه ایثار زیرمجموعه این سازمان اشاره کرد و افزود: 
در باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار، کلاس های کاراته، تکواندو، ژیمناستیک و… 
برگزار می شود که این کلاس ها مورد استفاده اقشار مختلف مردم قرار گرفته 
است.وی زمین اسکیت بوستان علوی را از دیگر امکانات در اختیار سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری عنوان کرد و گفت: همچنین 4 زمین چمن 
مصنوعی در اختیار سازمان است که به بهره بردار بخش خصوصی واگذار 

شده و به نوعی برای استفاده در اختیار مردم قرار گرفته است.

معاون حمل و نقل وترافیک شهردار قم  خبرداد

کاهش استفاده از حمل و نقل عمومی
معاون حمل و نقل وترافیک شهردار قم گفت: آمارهایی که در حوزه 
مطالعات جامع حمل و نقل اخذ شده نشان می دهد که وضعیت خوبی از 

نظر استفاده از حمل و نقل عمومی در شهر نداریم.
عباس ذاکریان با تاکید بر اینکه آمارهایی که در حوزه مطالعات جامع 
حمل و نقل اخذ شده نشان می دهد که وضعیت خوبی از نظر استفاده 
از حمل و نقل عمومی در شهر نداریم.وی اظهار کرد: این آمارها افزایش 
استفاده از خودرو شخصی در قبال کاهش استفاده از حمل و نقل عمومی 
را نشان می دهد؛ ظرف چهار سال گذشته ریزش استفاده از حمل و نقل 
عمومی در شهر قم اتفاق افتاده که عمدتا این ریزش جذب موتورسیکلت و 
خودرو شخصی شده است.ذاکریان ترویج تاکسی های اینترنتی در شهر را 
نیز گامی در مسیر ترویج عدم استفاده از خودروهای حمل و نقل عمومی 
انبوه بر دانست و اذعان کرد: البته از نظر حمل و نقلی تاکسی نیز مد حمل و 

نقل خصوصی است و جنبه عمومی ندارد.

شهردار منطقه هفت مطرح کرد: 

اجرای طرح پیاده روسازی و جدولگذاری 
بخشی بلوار ۱۵ خرداد

مجید متین فر شهردار منطقه7 از اجرای طرح پیاده روسازی و 
جدولگذاری بخشی از بلوار 15 خرداد خبر داد.شهردار منطقه هفت ضمن 
اشاره به تاثیر پیاده راه سازی در کیفیت زندگی شهری، بیان کرد: طرح 
پیاده روسازی بخشی از بلوار 15 خرداد هم اکنون در حال اجرا می باشد.وی 
افزود: قرار داشتن در هسته مرکزی شهر و وجود معابر اصلی و پرتردد در 
منطقه هفت، اهمیت طرح های پیاده روسازی را در این منطقه دوچندان 
کرده است و در همین راستا این منطقه اقدام به پیاده راه سازی در چندین 
مسیر نموده است که بلوار 15 خرداد یکی از آن موارد مذکور می باشد.

شهردار منطقه7 اظهار داشت: این طرح در راستای رفاه حال شهروندان و در 
محدوده حدفاصل میدان جهاد تا تقاطع بلوار عماریاسر احداث می شود و 
در حال حاضر پیشرفت فیزیکی این طرح 40 درصد می باشد و پیش بینی 

می شود این طرح تا قبل از پایان سال جاری به اتمام برسد.

در راستای اجرای قانون هوای پاک  صورت گرفت 

ذخیره سازی پسماندهای 
جزء عمرانی و ساختمانی 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از اجرای ماده 20 
قانون هوای پاک با مدیریت جمع آوری و ذخیره سازی پسماندهای جز 
عمرانی و ساختمانی توسط سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبر داد .

سید عبدالله میر ابراهیمی با اشاره به فرا رسیدن هفته هوای پاک اظهار 
کرد: هوا ، لازمه حیات است و نیاز به آن بیش از آب و غذاست و ارزشگذاری 
یک روز به این عنوان یادآور وظایف و مسئولیت ها در این زمینه است 
.مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به اینکه حفاظت 
از محیط زیست نیازمند عزم ملی است، عنوان کرد: در این زمینه اگر مردم 
در کنار مسئولان قرار بگیرند شاهد توسعه پایدار شهری به معنای واقعی 

خواهیم بود .

اخبــار

حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
و  رهنمودها  ابعاد  گفت:  معصومه)س( 
مطالبات رهبر معظم انقلاب پیرامون حفظ 
فضای انقلابی قم باید به صورت عملیاتی با 

برنامه ریزی مناسب اجرایی شود. 
در  سعیدی  محمد  سید  آیت  الله 
دیدار جمعی از اعضای جامعه مدرسین 
و مسئولان استان قم افزود: هر کس با 
به  و  دارد  اعتقاد  انقلاب  به  است،  نظام 
دغدغه های رهبری توجه می کند و در این 
مسیر وظیفه ای بر دوش دارد.وی با اشاره 
به سخنان رهبر فرزانه انقلاب در دیدار 
اخیرشان با مردم قم گفت: آنچه معظم له 
ایراد فرمودند، مطالب گسترده و مفصلی 
بود که محورهای زیادی داشت و همه 
آن ها از اهمیت بالایی برخوردار بود.وی با 
بیان اینکه انگیزه هایی وجود دارد که فضای 
انقلابی قم را تغییر دهند و روحیه انقلابی 
و دینی قم را کمرنگ کند، افزود: نباید از 
مکر دشمنان در جنبه فرهنگی غافل شد، 
چراکه آن ها در این مسیر تلاش می کنند و 
عواملی را برای این کار می فرستند.سعیدی 
گفت: قم حرم اهل بیت)ع( و مرکز انقلاب 
است و تخریب این شهر از نظر انقلابی و 
فرهنگی جایگاه قم معنوی و انقلابی را 
نزد مردم و زائران مخدوش می کند.وی با 
تاکید بر وظیفه سنگین بزرگان و جوانان قم 
پیرامون حفظ قم در تراز انقلاب اسلامی 
گفت: قم پشتیبان معنوی حرکت انقلاب 

اسلامی است که دنیا را تغییر داد و با برهم 
زدن محاسبات و معادلات غربی، آن ها را 
مضحکه جهانیان کرد و حفظ این جایگاه 
نیازمند نقش آفرینی بزرگان و جوانان این 
شهر است.امام جمعه موقت قم ادامه داد: 
دشمن با شکست در جبهه های مختلف، 
نفوذ در مهم ترین  نرم درصدد  با سلاح 
ارکان نظام و تغییر ذائقه مردم و مسئولان 
و تاثیرگذاران در نظام برآمده است و در این 
مسیر نیروهایی را تدارک دیده است که در 
این شرایط هماهنگی و همدلی مردم بیش 

از گذشته ضرورت می یابد.
باید  قم  مردم  و  بزرگان  افزود:  وی 
شهر  این  در  را  اصلاحی  حرکت های 
دارای  این حرکت ها  که  کنند  بهسازی 

بازتاب های ملی و بین المللی خواهد شد.

وی گفت: لبیک گفتن به معظم له و 
برطرف کردن دغدغه های ایشان در مسیر 
لبیک گفتن به حضرت ولی عصر)عج( و 

رفع دغدغه های این امام همام است.
سعیدی با تاکید بر اینکه مراجع تقلید 
مطالبات  تحقق  در  علمیه  و حوزه های 
رهبری نقشی مهم و محوری دارند، اظهار 
داشت: انقلاب اسلامی، قانون اساسی و 
دیگر آرمان ها و ارزش های انقلابی برخاسته 
از دیدگاه مراجع تقلید و حوزه های علمیه 
است، به همین دلیل مراجع تقلید نقش 
کلیدی در ادامه حرکت انقلاب اسلامی 
ایران دارند.وی؛ اشراف، آگاهی، جامع نگری 
و شجاعت در ابراز عقیده و عمل، همدلی 
منویات  تحقق  لازمه  را  هماهنگی  و 
رهبری دانست و گفت: در این مسیر نباید 

دستگاهی پرشتاب، دستگاهی میانه  رو و 
دستگاهی محافظه کارانه، امور را دنبال کند.

وی با بیان اینکه مطالبه رهبر معظم 
انقلاب، بخشی مردمی و بخشی حاکمیتی 
است که باید همسان و همراه با یکدیگر 
برای  وارد عمل شوند، خاطرنشان کرد: 
تحقق این مطالبه رهبری نباید به دنبال 
بودجه، امکانات و یا ساختمان بود بلکه هر 
سازمانی بر اساس امکانات و ظرفیت های 

موجود خود وارد میدان شود. 
برای  باید  ما  اینکه  بابیان  سعیدی 
این مطالبه رهبری  ارائه گزارش تحقق 
در جلسات پیش رو در محضر معظم له 
حرفی برای گفتن داشته باشیم، گفت: 
افراد و گروه های زیادی برای تحقق این 
کرده اند،  آمادگی  اعلام  رهبری  مطالبه 
ولی باید مراقب باشیم که تحقق مطالبات 
معظم له، به تجمع، شعار، سخنرانی و چند 
پلاکارد خلاصه نشود و حس پاسخگویی به 
مطالبه رهبری با تشکیل جلسات بزرگ و 
پرسروصدا اقناع نگردد؛ باید از همان ابتدا بنا 

را بر کار اساسی و ماندگار قرار دهیم.
وی فکر و اندیشه و طرح های عاقلانه 
این  در  موفقیت  لازمه  را  قابل اجرا  و 
عرصه دانست و گفت: در این مسیر همه 
سلیقه های سیاسی باید نقش آفرین باشند؛ 
مهم عمل به منویات رهبری است و در این 
مسیر تنها کسانی که متضرر خواهند شد، 

دشمنان اسلام و انقلاب هستند.

آیت الله سعیدی در دیدار جمعی از اعضای جامعه مدرسین و مسئولان استان قم :

منویات رهبری پیرامون حفظ فضای انقلابی قم در عمل اجرایی شود 


